
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و هشتم مهر 1400



°۲۳تهران

تغ�رقیمتعنوان

490 (%0.66)74,360درهم امارات

200 (%0.66)30,400لير ترکيه

400 (%0.93)42,850يوان چين

1,200 (%0.54)222,300دلار کانادا

2,200 (%0.74)297,700فرانک سوئيس

100 (%3.08)3,250افغاني

0 (%0)4,400روبل روسيه

1,200 (%0.58)206,400دلار استراليا

1,790 (%0.66)273,040دلار

2,350 (%0.74)317,500يورو

3,620 (%0.96)375,660پوند انگليس

تغ�رقیمتعنوان

280,000 (%0.24)116,860,000سکه امامي

480,000 (%0.42)113,010,000سکه بهار آزادي

150,000 (%0.25)59,350,000نيم سکه

100,000 (%0.29)34,900,000ربع سکه

50,000 (%0.23)21,950,000سکه گرمي
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تحصیل بیش از 150هزار دانشجوي دکتري در دانشگاهها

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/28

وزیر علوم با بیان اینکه بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در کشور وجود دارد، گفت: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا
کارشناسی ارشد تحصیل می کردند.

وزیر علوم با بیان اینکه بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در کشور
وجود دارد، گفت: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و

 
بعضا کارشناسی ارشد تحصیل می کردند. 

محمدعلی زلفی گل امروز در آیین افتتاح سه خوابگاه دانشجویی ضمن بیان این مطلب
تاکید کرد: چه کاري بهتر و وحدت بخش تر از ساخت خوابگاه هاي دانشجویی که باعث
افزایش سرمایه اجتماعی نظام مقدس جمهوري اسلامی و امیدواري دانشجویان عزیز ما می

 
شود. 

وي اظهار کرد: تفاوت ما با دنیاي پیشرفته به یک دلیل است و آن اختلاف در علم و فناوري
است، بدون شک اگر ما هزینه لازم را در جهت توسعه علوم، فناوري، کارآفرینی، اشتغال

 
آفرینی و اشتغال پذیري انجام دهیم، با دنیاي پیشرفته هیچ اختلافی نخواهیم داشت. 

این مقام مسؤول با بیان این که ما در کشورمان از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن
ها را ندارد، گفت: ما از تمدن، معنویت، فرهنگ، ریشه و تاریخی برخورداریم که بسیاري از

کشورهاي پیشرفته از آن بهره اي نبرده اند و تاریخ آن ها تنها به چند قرن می رسد، ایران داراي منابع مادي و معنوي است که دنیاي پیشرفته چنین منابعی را در اختیار ندارد و اگر مقایسه اي انجام

 
دهیم، می بینیم تنها اختلاف ما در توسعه علم و فناوري است. 

وي اضافه کرد: اگر این را باور داشته باشیم و بدانیم از این حیث، تافته جدابافته از دنیا نیستیم و علم و تکنولوژي است که میزان تاثیر کشورها را در تعامل جهانی تعیین می کند، حتما در این حوزه در

 
کشور هزینه می کنیم، زیرا این هزینه کردن بهترین نوع تاثیرگذاري را دارد. 

وزیر علوم با طرح این سؤال که چرا برخی کشورها در جهان، نسبت به انرژي هسته اي در ایران حساس هستند؟ گفت: آن ها یقین دارند جمهوري اسلامی ایران به دنبال خطراتی مانند بمب اتم در
انرژي هسته اي نیست، اما این را نیز می دانند اگر در زمینه هسته اي، جمهوري اسلامی ایران توفیقاتی به دست بیاورد که آورده است و این توانایی را توسعه دهد، بستر و پایه توسعه بیشتر را براي

 
خود فراهم خواهد کرد و به همین جهت با این مهم مخالفت می کنند تا مانع رسیدن ما به افق هاي علمی شوند. 

زلفی گل اضافه کرد: کشوري که در حوزه علم و فناوري دست برتر را داشته باشد که به لطف خدا بعد از پیروزي انقلاب اسلامی، جمهوري اسلامی در این حوزه رشد قابل توجهی داشته است، می تواند

 
به موفقیت هاي بزرگی در زمینه هاي مختلف دست پیدا کند. 

وي افزود: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا کارشناسی ارشد تحصیل می کردند، اما اکنون تنها بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در
کشور وجود دارد و 80 هزار نفر عضو هیأت علمی در کشور فعالیت می کنند. این نشان می دهد در زمینه علم و فناوري و سرمایه گذاري در حوزه علمی در جمهوري اسلامی دستاوردهاي عظیمی

 
داشته ایم. 

این مقام مسؤول با انتقاد از به طور شایسته نپرداختن به حوزه علم و فناوري در کشور، بیان کرد: البته آن چه تا کنون به دست آمده کافی نیست، زیرا طبق برنامه توسعه ششم باید چندین درصد از
درآمد ناخالص ملی، صرف تحقیقات و پژوهش می شد که متاسفانه این رقم اکنون کمتر از نیم درصد است، این نشان می دهد آنچنان که شایسته است، در حوزه علم و فناوري سرمایه گذاري نکرده

 
ایم. ما باید صرفه جویی خود را در زمینه هاي دیگر در کشور به کار ببریم، زیرا صرفه جویی در زمینه پژوهش و علم و فناوري ظلم به نسل هاي آینده کشور است. 

وي با بیان این که نگاه دولت سیزدهم به بخش علم و فناوري ویژه است، خاطرنشان کرد: در بحث سرانه فضاهاي آموزشی، رفاهی، ورزشی و هنري دانشگاه هاي ایران در وضعیت مناسبی هستند، اما
هنوز به جایگاه مطلوب نرسیدند. اینجا جایی است که همه باید دست به دست هم بدهیم تا براي فرزندان خود شرایط مناسب را ایجاد کنیم. عزیزانی که تمکن مالی دارند، نهادهاي خصوصی که از نظر
مالی در وضعیت مطلوبی قرار دارند، اگر حمایت لازم را انجام ندهند و موجب شوند استعدادي در گوشه اي از کشور دیده و شکوفا نشود، به گمانم باید در قبال خون شهدا که همه هستی خود را در

طبق اخلاص گذاشتند و از کیان و ناموس این کشور دفاع کردند و هم در قبال هم میهنان و خانواده ها پاسخ گو باشند. /ایسنا



آخرین اقدامات تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران اعلام شد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش گروه حماسه و جها دفاع پرس، سردار حسن زاده در خصوص تبدیل وضعیت
ایثارگران در دستگاه هاي مختلف کشور، اظهار داشت: به استناد بند (د) تبصره 20 قانون
بودجه سال 1400 کل کشور و به تبع آن بخشنامه مشترك سازمان اداري و استخدامی
کشور و سازمان برنامه و بودجه کشور، تمامی دستگاه هاي مشمول ماده 2 قانون جامع
خدمات رسانی به ایثارگران مکلفند نسبت به تبدیل وضعیت استخدامی همه مشمولین ماده
21 قانون جامع که با عناوین مختلف در دستگاه هاي موضوع قانون مذکور به صورت تمام
وقت شاغل هستند و رابطه شغلی آن ها به صورت آزمایشی (رسمی آزمایشی)، پیمانی،

 
قراردادي، طرحی و شرکتی است، به صورت استخدام رسمی اقدام نمایند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اعلام اینکه زمان اجراي قانون
مذکور در بازه زمانی سال 1400 است، اضافه کرد: در هر زمان از سال که حکم رسمی افراد
مشمول توسط دستگاه صادر شود، تاریخ اجراي احکام آن ها از 1400/1/1 بوده و کلیه

 
معوقات آنان از ابتداي سال تا زمان اجراي حکم پرداخت خواهد شد. 

حسن زاده با بیان اینکه بنیاد شهید و امور ایثارگران از زمان ابلاغ قانون و دستورالعمل اجرایی آن، در چندین نوبت با تمامی دستگاه هاي مشمول مکاتبه کرده و مراتب اجراي قانون مزبور را به معاونت

 
هاي توسعه مدیریت و منابع انسانی دستگاه ها یادآور شده است؛ عنوان کرد: در این راستا بر اساس جوابیه ها و مستنداتی که از دستگاه ها دریافت شده؛ اقدامات آنان در دو بخش قابل ذکر است: 

دستگاه هایی که تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران در دستور کار آنان قرار داشته و این موضوع از طرف آنان در دست اقدام است؛ به همین منظور در حال اخذ اطلاعات از ایثارگران مشمول و
بارگذاري اطلاعات آنان در سامانه کارمند ایران (زیرسامانه پاکنا) هستند، تا نسبت به دریافت شماره مستخدم براي این افراد اقدام کرده تا مراحل بعدي از جمله دعوت از آنان براي گزینش انجام پذیرد.

دستگاه هایی که در راستاي اجراي این بند قانونی به دلایل و بهانه هاي مختلف از جمله عدم تأمین اعتبار، مشمول قانون نبودن، محرمانه بودن اطلاعات شغلی افراد ایثارگرشان و یا به بهانه خصوصی

 
بودن دستگاه فعلاً امتناع کرده اند، که از بانک هاي خصوصی، مؤسسات بیمه، دستگاه هاي نظامی و انتظامی و بعضی از شرکت هاي خصوصی تابعه وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی می توان نام برد. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران در ادامه عنوان کرد: با توجه به این توضیحات و علیرغم مقاومت بعضی از دستگاه ها در عدم اجراي قانون و یا اعلام اینکه مشمول دستگاه هاي
موضوع ماده 2 قانون جامع نمی شوند، پیگیري هاي مستمر و جدي در راستاي اجراي قانون از طرف همه دستگاه هاي مشمول از ناحیه بنیاد به عمل آمده و در این راستا دو نوبت گزارش چگونگی اجرا

 
و یا عدم اجراي قانون به رئیس محترم کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ارجاع شده است، تا از طریق آن کمیسیون و نهاد هاي نظارتی مربوطه، دلایل عدم اجراي قانون خواسته شود. 

حسن زاده در خصوص شرایط تبدیل وضعیت ایثارگران مشمول این قانون هم گفت: تمام ایثارگران مشمول این قانون که ایثارگري آن ها در ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران ذکر شده
و داراي شرایط تبدیل وضعیت استخدامی به شرح مفاد قانون و دستورالعمل مشترك سازمان اداري و استخدامی و سازمان برنامه و بودجه کشور هستند، ابتدا بایستی ضمن مراجعه به دستگاه محل
خدمتی خود (استان و شهرستان) مراحل تبدیل وضعیت خود را پیگیري کرده و چنانچه مشکل یا مانعی در مسیر اجراي این بند قانونی مشاهده کردند، مراتب را سریعاً به بنیاد استان یا شهرستان خود
منعکس کنند تا بنیاد استان ضمن جمع بندي گزارش هاي ارائه شده از عدم اجراي قانون در دستگاه هاي مختلف توسط ایثارگران نسبت به اعلام آن به بنیاد مرکز اقدام کند و نهایتاً گزارش نهایی به

 
مراجع نظارتی از جمله کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ارائه شود. 

وي یادآور شد: ایثارگران عزیز جهت اخذ معرفی نامه به منظور تائید ایثارگري خود نیاز به مراجعه حضوري به بنیاد نداشته و می توانند از طریق سامانه خدمات الکترونیک ایثار به صورت برخط نسبت

 
به درخواست خود اقدام کرده و ضمن اخذ معرفی نامه مربوطه آن را به دستگاه محل خدمت ارائه کنند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران اضافه کرد: با توجه به موانع و مشکلاتی که در فرایند اجراي این قانون در بعضی از دستگاه ها وجود دارد و نیازمند به پیگیري و تعامل با این
دستگاه ها و مراجع نظارتی جهت رفع موانع و مشکلات موجود است، از تمامی عزیزان ایثارگر درخواست می شود موضوع تبدیل وضعیت استخدامی خود را صرفاً از بنیاد شهرستان محل سکونت خود و

 
دستگاه محل خدمتی پیگیري کنند و به اخبار نادرست که در بعضی از شبکه هاي اجتماعی و یا از طرف بعضی از افراد غیرمسئول مطرح می شود، توجه نکنند. 

انتهاي پیام/ 361



هر آنچه که باید درباره سرمایه گذاري کانادا بدانید

منبع: ایلناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/28

سرمایه گذاري در کاناد یکی از جذاب ترین راه هاي مهاجرتی است که هر ساله توسط بسیاري از افراد مورد استفاده قرار می گیرد. روش هاي اخذ ویزاي سرمایه گذاري در کانادا متنوع اند.
برخلاف تصور عموم براي گرفتن اقامت کانادا از طریق سرمایه گذاري، همیشه نیازي به داشتن سرمایه هنگفت نیست و این جالب ترین چیزي ...

 
 

سرمایه گذاري در کاناد یکی از جذاب ترین راه هاي مهاجرتی است که هر ساله توسط بسیاري از افراد مورد استفاده قرار می گیرد. روش هاي اخذ ویزاي سرمایه گذاري در کانادا متنوع اند. برخلاف
تصور عموم براي گرفتن اقامت کانادا از طریق سرمایه گذاري، همیشه نیازي به داشتن سرمایه هنگفت نیست و این جالب ترین چیزي است که بعد از آشنایی با انواع روش هاي ویزاي سرمایه گذاري با

 
آن روبرو می شوید. 

به هرحال، چه با این روش ها آشنا باشید و چه نباشید چیزهایی درباره اقامت کانادا از طریق سرمایه گذاري هست که بهتر است با آنها روبرو شوید. در این مقاله می خواهیم هر آنچه که باید درباره

 
سرمایه گذاري کانادا بدانید را به شما بگوییم. در ادامه با ما همراه باشید. 

 
تنوع روش هاي اخذ ویزاي سرمایه گذاري در کانادا روش هاي اخذ ویزاي سرمایه گذاري متنوع اند. این ویزا را می توانید با استفاده از روش هاي زیر دریافت کنید: 

از طریق ثبت شرکت از طریق کارآفرینی از طریق استارت اپ از طریق خرید بیزنس از طریق خوداشتغالی از طریق برنامه استانی چیزي که اینجا می خواهیم درباره تنوع روش هاي اخذ ویزاي سرمایه

 
گذاري کانادا با شما در میان بگذاریم، اطلاعات کامل و جامع درباره آن نیست؛ بلکه اهمیت داشتن این اطلاعات است. به لینک بالا سري بزنید و این اطلاعات را به صورت یکجا دریافت کنید. 

 
ولی چرا داشتن این اطلاعات مهم است؟ چرا باید تمام این روش ها را بلد باشیم؛ در صورتی که می خواهیم تنها از یکی از این روش ها استفاده کنیم؟ 

در جواب باید گفت که گاهی اوقات با استناد به تجربیات نامشابه یا منابع اطلاعاتی نامناسب تصور می کنیم که در مسیر درستی قرار داریم؛ در صورتی که این طور نیست. ممکن است روشی که براي

 
گرفتن ویزاي سرمایه گذاري پیش گرفته اید اشتباه باشد. ممکن است مسیرهاي مناسب ترین هم براي شما وجود داشته باشد که در صورت اطلاع بخواهید از آنها استفاده کنید. 

سرمایه مورد نیاز براي اقامت سرمایه گذاري کانادا مسئله مهم دیگري که باید بدانید این است که با هر سرمایه اي می توان براي گرفتن اقامت سرمایه گذاري کانادا اقدام کرد! برخی از افراد بدون اینکه

 
بدانند سرمایه کافی براي مهاجرت به کانادا از طریق سرمایه گذاري را دارند. 

اگر جزو افرادي هستید که به خاطر وضعیت اقتصادي خیلی خوب به فکر گرفتن این ویزا افتاده اید به شما تبریک می گویم. اما اگر این طور نیست، نگران نباشید. در بسیاري از این روش ها نیازي به

 
داشتن سرمایه هنگفت ندارید. ( البته این به معناي داشتن جیب خالی هم نیست! ) 

 
مثلا استارت آپ و خوداشتغالی بسیار مناسب اند. اگر شرایط استفاده از آنها را داشته باشید، با استفاده از آنها به راحتی می توانید به هدف خود برسید. 

در روش استارت آپ باید یک کسب و کار یا یک طرح تجاري مبتکرانه داشته باشید که مورد تایید سرمایه گذارهاي تعیین شده قرار بگیرد و از جانب آنها حمایت شود. قرار نیست خودتان روي طرح یا
کسب وکار خودتان سرمایه گذاري کنید و از این جهت، براي گرفتن این ویزا به پول هنگفتی نیاز نخواهید داشت. کافی است چیزي حدود 13 الی 35 هزار دلار ( با توجه به تعداد افراد خانواده )داشته

 
باشید. 

ویزاي سرمایه گذاري از طریق خوداشتغالی هم به همین صورت است؛ با این تفاوت که به سرمایه گذار هم نیاز ندارید. چرا که سرمایه شما، خود شما هستید. خود شما و توانایی هایی که دارید. به
عبارتی شما به عنوان یک فرد بااستعداد، توانایی هایی دارید که می توانند مانند سرمایه ي مالی براي شما کار ایجاد کنند و دولت کانادا را منتفع نمایند. کافی است میزاي تمکن مالی داشته باشید تا

 
بتوانید تا 6 ماه هرینه هاي خود براي زندگی در کانادا را بپردازید. 

از ابتدا انتظار اقامت دائم نداشته باشید تصور اینکه قرار است از همان ابتداي گرفتن ویزا، اقامت دائم هم دریافت کنید اشتباه است. وابسته به روشی که انتخاب می کنید مدت زمانی طول می کشد تا

 
بتوانید براي اخذ اقامت دائم اقدام کنید. زمانی که دولت کانادا مطمئن شود که وجود شما واقعا براي این دولت مفید بوده، اقامت دائم را به شما خواهد داد. 



 
 

 
شانس من براي گرفتن ویزاي سرمایه گذاري چقدر است؟ کانادا به شدت از مهاجرین تجاري استقبال می کند؛ چرا که وجود آنها فواید بسیاري براي دولت کانادا خواهد داشت: 

 
ایجاد شغل تقویت اقتصاد کانادا رفع مشکل جمعیتی همه اینها در کنار هم باعث شده تا کانادا با روي باز مهاجرین تجاري را بپذیرد. 

چطور براي گرفتن ویزاي سرمایه گذاري اقدام کنم؟ بعد از اینکه روش موردنظر خود را انتخاب کردید، به یک وکیل مراجعه کنید. وکلاي مهاجرتی با داشتن اطلاعات بالا و تجربه هاي متناسب می

 
توانند به خوبی شما را نسبت به مسیري که در آن قرار دارید آگاه کنند. 

 
به عنوان یک تجربه مشترك بین افرادي که از طریق سرمایه گذاري مهاجرت کرده اند، می بینید که داشتن وکیل در طی شدن درست مسیر درست بسیار موثر است. 

جلوگیري از بروز تجربه هاي ناخوشایند اگر در مسیر گرفتن ویزا از یک مشاور یا وکیل متبحر مشورت نگیرید ممکن است مشکلات عدیده اي براي شما ایجاد شود. تجربه زیر، اتفاقی را روایت می کند

 
که براي علی 45 ساله کارآفرین ایرانی در کانادا رخ داده است. 

علی یک کارآفرین موفق در ایران بود که بعد از مدتی، به خاطر تمایلات شخصی و امید به گشایش در مسیر پیشرفت تصمیم به مهاجرت گرفت. او می توانست از طریق سرمایه گذاري و با استفاده از
روش کارآفرینی اقدام به مهاجرت کند. تمام اموال خود را فروخت و این سرمایه را فراهم کرد. کارهاي مهاجرتی او به خوبی پیش رفت و بعد از مدتی به عنوان یک مهاجر وارد خاك کانادا شد. او تمام
تلاش خود را کرد تا بتواند کارآفرینی کند و به واسطه آن شرایط شخصی خود را در این کشور ارتقا دهد. بعد از دو سال با شکست مواجه شد. او نتوانست آنچه را که ادعا کرده بود به ثمر برساند و

 
نتوانست شغلی براي مردم کاندا ایجاد کند. طبق قانون اموال او مصادره شد. 

 
این اتفاق یا اتفاقات مشابه ممکن است همه روزه براي شما یا افرادي شبیه به شما بیافتد. همراهی یک وکیل مهاجرتی می تواند از بروز آنها جلوگیري کند. 

 
/پایان رپرتاژ 

پایان رپرتاژ آگهی



بهره برداري از 8400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار در اختتامیه «بانوي برکت»

منبع: ایسناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/28

در اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت»، 8400 طرح اشتغال بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي بانوان سرپرست خانوار در سراسر کشور به بهره برداري رسید.

به گزارش ایسنا، آیین بهره برداري از 8 هزار و 400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار و اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» با حضور انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور،
فاطمه قاسم پور رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس، زینب اختري مدیر کل امور زنان و خانواده وزارت کشور، سیمه رفیعی و فاطمه محمدبیگی نمایندگان مردم تهران و قزوین در مجلس شوراي

 
اسلامی، محمد ترکمانه مدیرعامل بنیاد برکت و معاونان و مدیران این بنیاد برگزار شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم خاطرنشان کرد: بهره برداري از این 8 هزار و 400 طرح اشتغال زایی بنیاد برکت منجر به ایجاد 25 هزار فرصت شغلی براي بانوان سرپرست خانوار در سراسر کشور

 
شده است. 

محمد ترکمانه تاکید کرد: بنیاد برکت از سال 1397 و در راستاي وظایف اجتماعی و اقتصادي خود، توانمندسازي و ایجاد اشتغال بانوان را همزمان با اجراي سراسري طرح هاي اجتماع محور در دستور

 
کار دارد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد «بانوي برکت» اظهار کرد: بنیاد برکت این رویداد ملی را با هدف طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب وکارهاي

 
خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب وکار بانوان برگزار کرده است. 

ترکمانه خاطرنشان کرد: بنیاد برکت علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برتر در این رویداد، از 86 طرح برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور حمایت خواهد کرد.همچنین طرح هایی که به

 
حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، از مجموع طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت تاکنون حدود 40 درصد یعنی بیش از 55 هزار طرح مربوط به بانوان بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: بنیاد برکت 8400 طرح اشتغال زایی اجتماع محور را با حجم سرمایه گذاري 9 هزار و 86 میلیارد ریال براي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي کرده که باعث ایجاد بیش از 25 هزار

 
شغل براي این قشر آسیب پذیر اجتماعی شده است. 

 
ترکمانه گفت: بانوان سرپرست خانوار ساکن یک هزار و 718 روستاي محروم کشور تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد برکت قرار دارند. 

 
مدیرعامل بنیاد برکت اظهار امیدواري کرد که رویداد «بانوي برکت» و فعالیت بنیاد در حوزه زنان در چارچوب ارزش هاي اسلامی و انسانی هر چه بیشتر ادامه و گسترش داشته باشد. 

 
تدوین برنامه جامع براي توانمندسازي زنان 

 
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور نیز تاکید کرد: زنان نقش مولد در کشور و به خصوص روستاها دارند و باعث افزایش بهره وري در حوزه هاي مختلف می شوند. 

انسیه خزعلی از تدوین برنامه جامعی براي توانمندسازي زنان خبر داد و افزود: در این برنامه کارآفرینی براي زنان و به خصوص بانوان سرپرست خانوار پیش بینی شده است که امیدواریم با همکاري

 
ستاد اجرایی فرمان امام، بنیاد برکت و سایر دستگاه ها محقق شود. 

 
وي با اشاره به اهمیت پایدارسازي مشاغل ایجاد شده براي بانوان عنوان کرد: این مشاغل باید با حمایت و پشتیبانی هاي لازم، نه تنها حفظ شوند که توسعه نیز پیدا کنند. 

 
لزوم همت جمعی براي اشتغال بانوان 

رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی در این مراسم با تاکید بر ورود مجلس به حوزه ایجاد مشاغل خانگی براي زنان گفت: باید یک همت جمعی براي اشتغال بانوان در حوزه کسب و

 
کارهاي خرد و خانگی شکل بگیرد. 

فاطمه قاسم پور ادامه داد: با مصوبه مجلس شوراي اسلامی در حمایت از کسب و کارهاي خرد و همت دولت سیزدهم می توان شاهد جهش در اشتغال زایی براي بانوان بود. متاسفانه با وجود گذشت

 
11 سال از تشکیل ستاد کسب و کارهاي خرد و خانگی، شاهد اتفاقات موثر در این حوزه نبوده ایم. 

نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: اقتصاد دیجیتال نقش مهمی در اشتغال هاي خرد و خانگی به خصوص براي بانوان دارد و فراکسیون زنان و خانواده مجلس پیگیر این موضوع است. همچنین

 
هیچ مانعی بر سر راه کسب و کارهاي دیجیتال نخواهد بود. 

 
رویدادهاي جدید در راه است 

 
به گفته مشاور امور زنان بنیاد برکت، این بنیاد به طور جدي توانمندسازي بانوان را در مناطق محروم کشور پیگیري می کند. 

 
الهام اکبري اظهار داشت: بنیاد برکت به سراغ بانوان و به ویژه زنان سرپرست خانوار و بدسرپرست رفته و با اشتغال زایی، آنان را توانمند می کند. 



وي با اشاره به برگزاري رویداد «بانوي برکت» تصریح کرد: امیدواریم که این رویداد همچنان تداوم داشته باشد. همچنین برگزاري رویدادهاي دیگري همچون بانوي صنعتگر، بانوي نوآور و بانوي رهبر

 
اشتغال هم در دستور کار است. 

گفتنی است، در مراسم اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» نمایشگاهی از طرح هاي برگزیده ارائه شده به این رویداد برپا شد و از نفرات برتر تقدیر به عمل آمد. همچنین با برقراري ارتباط مستقیم از
طریق ویدیوکنفرانس، سه طرح اشتغال زایی بانوان در شهر قدس و ورامین در استان تهران و قصر شیرین در استان کرمانشاه در رسته هاي پرورش محصولات گلخانه اي، تولید پوشاك بچه گانه و

 
جوراب بافی به بهره برداري رسید. 

انتهاي پیام



بهره برداري از 8400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار
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در اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» 8 هزار و 400 طرح اشتغال بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي بانوان سرپرست خانوار در سراسر کشور به بهره برداري رسید.

 
در اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» 8 هزار و 400 طرح اشتغال بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي بانوان سرپرست خانوار در سراسر کشور به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایکنا، آیین بهره برداري از 8 هزار و 400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار و
اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» با حضور انسیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس
جمهور، فاطمه قاسم پور، رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس، زینب اختري، مدیر کل امور
زنان و خانواده وزارت کشور، سیمه رفیعی و فاطمه محمدبیگی نمایندگان مردم تهران و قزوین در
مجلس شوراي اسلامی، محمد ترکمانه مدیرعامل بنیاد برکت و معاونان و مدیران این بنیاد برگزار

 
شد. 

محمد ترکمانه، مدیرعامل بنیاد برکت طی سخنانی در این مراسم اظهار کرد: بهره برداري از 8
هزار و 400 طرح اشتغال زایی بنیاد برکت منجر به ایجاد 25 هزار فرصت شغلی براي بانوان
سرپرست خانوار در سراسر کشور شده است. بنیاد برکت از سال 1397 و در راستاي وظایف
اجتماعی و اقتصادي خود، توانمندسازي و ایجاد اشتغال بانوان را همزمان با اجراي سراسري طرح

 
هاي اجتماع محور در دستور کار دارد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد «بانوي برکت» اظهار کرد: بنیاد برکت این رویداد ملی را با هدف
طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه

 
طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان برگزار کرده است. 

ترکمانه بیان کرد: بنیاد برکت علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برتر در این رویداد، از 86 طرح برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور حمایت خواهد کرد. همچنین طرح هایی که به

 
حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، از مجموع طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت تاکنون حدود 40 درصد یعنی بیش از 55 هزار طرح مربوط به بانوان بوده است و بنیاد برکت 8 هزار و 400
طرح اشتغال زایی اجتماع محور را با حجم سرمایه گذاري 9 هزار و 86 میلیارد ریال براي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي کرده که باعث ایجاد بیش از 25 هزار شغل براي این قشر آسیب پذیر

 
اجتماعی شده است. 

وي با بیان اینکه بانوان سرپرست خانوار ساکن یک هزار و 718 روستاي محروم کشور تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد برکت قرار دارند، اظهار امیدواري کرد که رویداد «بانوي برکت» و

 
فعالیت بنیاد در حوزه زنان در چارچوب ارزش هاي اسلامی و انسانی هر چه بیشتر ادامه و گسترش داشته باشد. 

 
تدوین برنامه جامع براي توانمندسازي زنان 

انسیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور نیز طی سخنانی در این مراسم تأکید کرد: زنان نقش مولد در کشور و به خصوص روستاها دارند و باعث افزایش بهره وري در حوزه هاي مختلف

 
می شوند. 

 
 

وي از تدوین برنامه جامعی براي توانمندسازي زنان خبر داد و افزود: در این برنامه کارآفرینی براي زنان و به خصوص بانوان سرپرست خانوار پیش بینی شده است که امیدواریم با همکاري ستاد اجرایی



 
فرمان امام، بنیاد برکت و سایر دستگاه ها محقق شود. این مشاغل باید با حمایت و پشتیبانی هاي لازم، نه تنها حفظ شوند که توسعه نیز پیدا کنند. 

 
لزوم همت جمعی براي اشتغال بانوان 

فاطمه قاسم پور، رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی در این مراسم با تأکید بر ورود مجلس به حوزه ایجاد مشاغل خانگی براي زنان گفت: باید یک همت جمعی براي اشتغال بانوان

 
در حوزه کسب و کارهاي خرد و خانگی شکل بگیرد. 

قاسم پور ادامه داد: با مصوبه مجلس شوراي اسلامی در حمایت از کسب و کارهاي خرد و همت دولت سیزدهم می توان شاهد جهش در اشتغال زایی براي بانوان بود. متأسفانه با وجود گذشت 11 سال
از تشکیل ستاد کسب و کارهاي خرد و خانگی، شاهد اتفاقات موثر در این حوزه نبوده ایم. اقتصاد دیجیتال نقش مهمی در اشتغال هاي خرد و خانگی به خصوص براي بانوان دارد و فراکسیون زنان و

 
خانواده مجلس پیگیر این موضوع است. همچنین هیچ مانعی بر سر راه کسب و کارهاي دیجیتال نخواهد بود. 

 
به گفته مشاور امور زنان بنیاد برکت، این بنیاد به طور جدي توانمندسازي بانوان را در مناطق محروم کشور پیگیري می کند. 

الهام اکبري، مشاور امور زنان بنیاد برکت نیز اظهار کرد: بنیاد برکت به سراغ بانوان و به ویژه زنان سرپرست خانوار و بدسرپرست رفته و با اشتغال زایی، آنان را توانمند می کند. امیدواریم که این رویداد

 
همچنان تداوم داشته باشد. همچنین برگزاري رویدادهاي دیگري همچون بانوي صنعتگر، بانوي نوآور و بانوي رهبر اشتغال هم در دستور کار است. 

بنابر این گزارش، در مراسم اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» نمایشگاهی از طرح هاي برگزیده ارائه شده به این رویداد برپا شد و از نفرات برتر تقدیر به عمل آمد. همچنین با برقراري ارتباط مستقیم
از طریق ویدیوکنفرانس، سه طرح اشتغال زایی بانوان در شهر قدس و ورامین در استان تهران و قصر شیرین در استان کرمانشاه در رسته هاي پرورش محصولات گلخانه اي، تولید پوشاك بچه گانه و

 
جوراب بافی به بهره برداري رسید. 

انتهاي پیام



عدم وجود درآمد و منزلت اجتماعی یکی از مهم ترین دلایل بروز آسیب اجتماعی اعتیاد
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استاندار خراسان شمالی گفت: بیکاري، عدم داشتن درآمد، معیشت و منزلت اجتماعی یکی از مهم ترین دلایل بروز آسیب اجتماعی اعتیاد در جامعه است.

 
استاندار خراسان شمالی گفت: بیکاري، عدم داشتن درآمد، معیشت و منزلت اجتماعی یکی از مهم ترین دلایل بروز آسیب اجتماعی اعتیاد در جامعه است. 

به گزارش ایکنا از خراسان شمالی، محمدعلی شجاعی، استاندار خراسان شمالی، 28 مهرماه، در
جلسه ستاد استانی طرح مشارکت مردم در توسعه نظم و امنیت عمومی که در محل سالن شهداي
دولت استانداري برگزار شد، گفت: بیکاري، عدم داشتن درآمد و معیشت ومنزلت اجتماعی یکی از
مهمترین دلایل بروز آسیب اجتماعی اعتیاد در جامعه است و تا زمانی که این دغدغه ها برطرف

 
نشود چرخه باز پروري معتادان معیوب خواهد ماند. 

شجاعی افزود: سازمان هاي صمت و فنی و حرفه اي براي حرفه آموزي و آموزش مهارت هاي
تخصصی ویژه نیازهاي فضاي اشتغال استان در مراکز ترك اعتیاد به معتادان بهبود یافته باید پاي
کار بیایند و تازمانی که محل اشتغال آنان در واحدهاي تولیدي و اصناف مشخص نشده است از

 
این مراکز مرخص نشوند. 

وي با اشاره به ارائه لیست 119 فضاي آموزشی از سوي نیروي انتظامی به اداره کل آموزش و
پرورش براي انجام اقدامات امنیتی با هدف جلوگیري از سرقت در این مراکز، گفت: نصب دوربین و

 
افزایش ارتفاع دیوارها از جمله این اقدامات است که باید مورد توجه باشد. 

نماینده عالی دولت در خراسان شمالی با اشاره به 13 مصوبه ستاد مشارکت مردم در توسعه نظم و امنیت عمومی، افزود: تا کنون 50 درصد این مصوبات اجرا شده است و 20 درصد نیاز به پیگیري از

 
سطح ملی دارد. 

شجاعی با اعلام بازه زمانی سه تا 10 روز خطاب به متولیان امر دستور اجراي سایر مصوبات را صادر کرد و گفت: با تلاش هاي نیروي انتظامی و سایر اعضاي شوراي تامین استان، خراسان شمالی از

 
استان هاي امن است و تلاش داریم دغدغه هاي این بخش برطرف شود. 

انتهاي پیام



مطالبات مهم مردم استان اردبیل از آیت االله رئیسی/ وقتی روزنه امید در دل اردبیلی ها روشن می شود
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در آستانه نخستین سفر دولت سیزدهم، روزنه امید در دل مردم استان اردبیل روشن شده و مردم و مسئولان مطالبات مهم و اساسی را از رئیس جمهور دارند تا با ورود آیت االله رئیسی به
استان خواسته هاي خود را مطرح کنند.

در آستانه نخستین سفر دولت سیزدهم، روزنه امید در دل مردم استان اردبیل روشن شده و مردم و مسئولان مطالبات مهم و اساسی را از رئیس جمهور دارند تا با ورود آیت االله رئیسی به استان

 
خواسته هاي خود را مطرح کنند. 

 
به گزارش ایکنا از اردبیل٬ حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی، روز پنجشنبه، به همراه جمعی از اعضاي هیئت دولت در قالب هشتمین سفر استانی میهمان مردم اردبیل خواهد بود. 

در آستانه نخستین سفر دولت سیزدهم روزنه امید در دل مردم استان اردبیل روشن شده و مردم و مسئولان مطالبات مهم و اساسی را از رئیس جمهور دارند تا با ورود آیت االله رئیسی به استان خواسته

 
هاي خود را مطرح کنند و در رفع مشکلات و موانع گام هاي اساسی و هدفمند برداشته شود. 

در سفر گذشته آیت االله رئیسی در استان اردبیل اقدامات بسیار ارزشمند و یادگار در استان انجام یافته که این موضوع سبب شده تا مردم بار دیگر به امید رفع مشکلات براي ریل گذاري مسیر رونق و

 
پیشرفت آماده باشند. 

 
در این باره نمایندگان مردم استان اردبیل خواسته ها و مطالبات مردم را منعکس می کنند تا فردا براي بار دیگر اتفاقات خوبی در استان اردبیل رقم بخورد. 

اختصاص حق آبه قزل اوزن به اردبیل مطالبه مردم و مسئولان است حجت الاسلام والمسلمین سید کاظم موسوي٬ نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی٬ در این باره

 
اظهار کرد: امیدواریم در سفر رئیس جمهور به استان شاهد رفع مطالبات بحق مردم باشیم٬ به طوري که با اختصاص اعتبارات ویژه شاهد طرح هاي عمرانی و اقتصادي در منطقه رونق یابد. 

وي اظهار کرد: یکی از مطالبات چندین ساله استان اردبیل اجراي پروژه راه آهن اردبیل و تسریع
بخشی در اجراي آن است که هم اکنون با رسیدن به پیشرفت فیزیکی 90 درصدي انتظار می رود وزیر راه و شهرسازي در راستاي تکمیل این پروژه گام هاي اساسی و هدفمند بردارد تا عملیات اجرایی

 
پروژه تسریع یابد. 

موسوي تصریح کرد: اتمام پروژه راه آهن اردبیل - میانه اردبیل را از بن بست خارج کرده و منطقه را به کریدور شمال به جنوب کشور تبدیل می کند که به همین منظور خواستار تسریع در روند

 
اجرایی منطقه آزاد تجاري و صنعتی استان اردبیل از سوي دولت هستیم تا منطقه آزاد تجاري و صنعتی منجر به توسعه اقتصادي و اشتغالزایی در استان اردبیل شود. 

وي اظهار کرد: ایجاد منطقه آزاد تجاري و صنعتی از دومین مواردي است که با توجه به نامگذاري یک نقطه از این استان به نام منطقه آزاد و در محدوده 10 هزار هکتاري پیشنهاد شده محدوده پارس

 
آباد، بیله سوار، گرمی و نمین به عنوان منطقه آزاد انتخاب شود. 

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی گفت: منطقه آزاد تجاري و صنعتی امتیازي ویژه براي منطقه محسوب می شود که به همین منظور نیاز است تا با برنامه ریزي هاي

 
اساسی مشکلات مربوطه برطرف و توسعه استان برطرف سازي شود. 

موسوي بیان کرد: اختصاص حق آبه استان از قزل اوزن از مهمترین خواسته هاي مردم و مسئولان منطقه است و هرگونه کم توجهی در این خصوص لطمات غیرقابل انکاري به توسعه پایدار استان به

 
ویژه در بخش کشاورزي خواهد زد. 

وي اظهار کرد: در برآوردي منطقی و کارشناسی باید تا 538 میلیون مترمکعب از آب این حوزه در سال به استان اردبیل درنظر گرفته شود که در این زمینه تامین آب مهم ترین و استراتژیک ترین نیاز

 
براي رونق بخش کشاورزي استان اردبیل است. 

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی، گفت: با ادامه روند برداشت آب هاي زیرزمینی براي کشاورزي در مناطقی از استان٬ افت سطح زمین و شور شدن آب در آبخوان



 
هاي این مناطق دور از انتظار نیست که این موضوع ضرورت تسریع در تخصیص و انتقال آب از قزل اوزن به استان را نمایان تر می کند. 

موسوي افزود: استان اردبیل یکی از قطب هاي مهم کشاورزي بوده و نقش بسزایی در تامین محصولات کشاورزي مورد نیاز کشور دارد که به همین منظور مذاکرات و پیگیري ها در خصوص حق آبه

 
استان از قزل اوزن تا حصول نتیجه عادلانه ادامه خواهد یافت و تساهل و تسامح در این زمینه پذیرفتنی نیست. 

وي ادامه داد: طرح پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی در محلات حاشیه اردبیل به صورت پایلوت اجرا و احصاي تمامی مشکلات در دستور کار قرار گرفته که به همین منظور بایستی اقدامات اساسی

 
انجام یابد. 

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی، گفت: عملیات احداث بیمارستان یک هزار تخت خوابی اردبیل راکد مانده اما با گذشت یک سال هنوز اقدام عملی در این زمینه

 
انجام نشده که از این موضوع نگرانیم که اجراي پروژه ده ها سال زمان ببرد و مهم ترین تلاش ما این است اجراي این پروژه را تسریع بخشیده و اجرایی کنیم. 

اردبیل 60 هزار جوان بیکار دارد عباس جهانگیرزاده٬ نماینده مردم پارس آباد٬ بیله سوار و اصلاندوز در مجلس شوراي اسلامی، نیز در ادامه گفت: استان اردبیل در احداث بزرگراه از میانگین کشوري

 
عقب بوده و یکی از استان هاي فقیر کشور در این حوزه است که نیازمند کارهاي جهادي براي رفع مشکلات و موانع هستیم. 

وي بیان کرد: وجود راه هاي ارتباطی یکی از شاخص هاي مهم توسعه بوده که با توجه به وضعیت

 
گردشگري استان اردبیل بایستی راه ارتباطی مناسبی براي مردم و گردشگران فراهم گردد. 

جهانگیرزاده ادامه داد: احداث بزرگراه اردبیل - سرچم ضروري است که به منظور تسهیل در رفت و آمد مردم و ارتقاي سطح سرویس این محور با هدف کاهش حوادث رانندگی تبدیل راه ارتباطی

 
اردبیل - سرچم به بزرگراه یکی از نیازهاي اساسی استان است تا شاهد جاده اي ایمن و کم خطر در این مسیر باشیم. 

نماینده مردم پارس آباد٬ بیله سوار و اصلاندوز در مجلس شوراي اسلامی، بیان کرد: ایجاد واحدهاي صنعتی مادر در استان یکی از نیازهاي استان اردبیل است که در حال حاضر بیش از 60 هزار بیکار

 
در استان وجود دارد و بایستی با احداث کارخانجات بزرگ و فراهم کردن زمینه اشتغال براي جوانان منطقه فراهم شود. 

وي بیان کرد: بایستی براي جلوگیري از مهاجرت و کاهش ناهنجاري هاي اجتماعی شاهد رونق و توسعه اقتصادي منطقه باشیم که انتظار می رود تسریع در اجراي منطقه آزاد تجاري با مرکزیت

 
شهرستان مرزي بیله سوار مبناي کار قرار گیرد. 

جهانگیرزاده تصریح کرد: در این زمینه کارشناسی هاي انجام یافته و بررسی هاي میدانی و نظارتی نهادهاي مختلف حاکمیتی از منطقه براي تسریع بخشی در دستیابی به اهداف مورد نظر اولویت

 
اساسی و مهم است تا آینده اي روشن براي منطقه مغان محقق شود. 

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی، گفت: امیدواریم مطالبات مردم و مسئولان استان اردبیل در سفر رئیس جمهور محقق شود تا شاهد رونق و توسعه استان در آینده

 
اي نزدیک باشیم. 

 
جهانگیرزاده افزود: تصمیم گیري بر این است تا بتوانیم به تمامی اهداف خود در این زمینه دست یابیم که این مسئله به عنوان اولویت اساسی و مهم مطرح است. 

مطالبه مردم شهرستان خلخال اشتغال زایی است در ادامه سیدغنی نظري خانقاه٬ نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شوراي اسلامی، گفت: مطالبه مردم شهرستان ها اشتغال زایی بوده که به

 
عنوان مطالبه اصلی مردم این شهرستان ها از رئیس جمهور است و بایستی مورد توجه ویژه دولت قرار بگیرد تا بتوانیم کمبود اشتغال امروز دغدغه اصلی مردم را برطرف کنیم. 



وي بیان کرد: سرمایه گذاري در بخش اشتغال در حال حاضر مهم ترین موضوع براي استان اردبیل

 
است که در چند سال اخیر دولت ها به اشتغال جوانان بی توجهی کردند و نیاز است در این زمینه مشکلات را برطرف کرده و به اهداف خود در این زمینه دست یابیم. 

نظري خانقاه بیان کرد: تامین زیرساخت ها توام با توسعه اشتغال٬ یکی دیگر از خواسته هاي ما از رئیس جمهور است تا بتوانیم با اشتغال زایی و کنترل تورم مشکلات را برطرف کرده و شاهد جلب

 
رضایت مردم باشیم. 

 
نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شوراي اسلامی، ادامه داد: استفاده عادلانه از نیروي انسانی متخصص در مدیریت هاست که در رده هاي مدیریتی به صورت عادلانه از جوانان استفاده نشده است. 

وي افزود: ایجاد فرصت هاي شغلی در روستاها بایستی مورد توجه جدي مسئولان قرار بگیرد که روستاهاي مناطق جنوب استان اردبیل از قطب هاي مهم گردشگري و تولید صنایع دستی هستند و

 
ایجاد اشتغال روستایی در این بخش ها می تواند به توسعه اقتصادي و اجتماعی مردم کمک کند. 

نماینده خلخال و کوثر در مجلس، بیان کرد: برنامه ریزي هاي لازم براي جلب سرمایه گذاران در مناطق محروم جزو اولویت هاي اساسی بوده که در این زمینه باید بسترهاي مناسبی در این راستا فراهم

 
شود تا بتوان مسیر رونق و توسعه را فراهم کرد که با توجه به این که شهرستان هایی همانند خلخال و کوثر جزو مناطق محروم کشور محسوب می شود. 

 
امیدواریم با سفر رئیس جمهور به استان اردبیل٬ شاهد رفع مشکلات و رونق مسیر توسعه استان باشیم که این مسئله نیازمند تامین اعتبارات مورد نیاز است. 

انتهاي پیام



خدمت رسانی چهار مرکز مثبت زندگی به سمنانی ها

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/28

مدیر بهزیستی سمنان با بیان اینکه این شهرستان مجموعاً 230 خانواده مستمري بگیر دارد، گفت: دو کلینیک مددکاري خانواده در مجموعه بهزیستی شهرستان و چهار مرکز مثبت زندگی به
خانواده هاي سمنانی خدمت رسانی می کند.

مدیر بهزیستی سمنان با بیان اینکه این شهرستان مجموعاً 230 خانواده مستمري بگیر دارد، گفت: دو کلینیک مددکاري خانواده در مجموعه بهزیستی شهرستان و چهار مرکز مثبت زندگی به

 
خانواده هاي سمنانی خدمت رسانی می کند. 

به گزارش ایکنا از سمنان، مژگان دلشاد، رئیس بهزیستی سمنان، امروز، 28 مهرماه در جمع
خبرنگاران گفت: طی شش ماهه اول سال جاري 107 معلول از خدمات تعیین نوع و شدت

 
معلولیت موسوم به آي سی اف بهره مند شدند. 

وي با اشاره به اینکه مستمري ویژه معلولان نیز طی این بازه زمانی به 166 نفر در سطح شهرستان
سمنان پرداخت شده است، اظهار کرد: جهت توانمندسازي معلولان شهرستان سمنان و در راستاي
ترویج خدمات اشتغال بهزیستی در نیم سال اول سال جاري 20 نفر از این قشر به بانک ها معرفی

 
شدند تا از تسهیلات ویژه طرح هاي اشتغال بهره مند شوند. 

رئیس بهزیستی سمنان یادآور شد: پنج کارگاه حرفه آموزي تحت نظارت اداره بهزیستی شهرستان
به مددجویان آموزش می دهد که در این راستا هشت مرکز روزانه خدمات حرفه آموزشی و مهارت
هاي زندگی به صورت مجازي به داوطلبان خدمات آموزشی ارائه می کند تا بتوانیم در راستاي

 
توانمند سازي معلولان گام هاي خوبی برداریم. 

دلشاد ادامه داد: کمک هزینه کاشت حلزون به 15 توان خواه شهرستان سمنان طی شش ماهه نخست سال اول سالجاري پرداخت شده که طی این بازه زمانی 20 پرونده اشتغال مددجویان بهزیستی

 
در شهرستان نیز مورد ارزیابی قرار گرفته است. 

وي با تأکید بر اینکه در نیم سال اول امسال 110 نفر توان خواه براي ارائه خدمات توان پزشکی خدماتی مراجعه کردند که بر این اساس 30 پرونده طی شش ماه نخست سال جاري در کمیسیون

 
بینایی تشکیل و مورد بررسی قرار گرفت تا بتوانیم اقدامات بعدي را براي معلولان صورت دهیم. 

مدیر بهزیستی سمنان در پایان افزود: این شهرستان مجموعاً 230 خانواده مستمري بگیر دارد، گفت: دو کلینیک مددکاري خانواده در مجموعه بهزیستی شهرستان و چهار مرکز مثبت زندگی به

 
خانواده هاي سمنانی خدمت رسانی می کند. 

انتهاي پیام



استانداران گلستان، همدان" و گیلان تعیین شدند + سوابق

منبع: بورس پرسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/28

هیات وزیران در جلسه هیات دولت و با حضور رئیس جمهور به استانداران جدید همدان ، گلستان و گیلان رأي اعتماد داد .

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، هیات دولت به ریاست ابراهیم رئیسی، پس از بررسی سوابق به علی محمد زنگانه، علیرضا قاسمی فرزاد و اسداالله عباسی به عنوان استانداران گلستان، همدان

 
و گلستان رأي اعتماد داد. 

بر اساس این گزارش ، علیرضا قاسمی فرزاد استاندار جدید همدان، داراي مدرك فوق لیسانس است و سوابقی از جمله معاون سیاسی و امنیتی استانداري همدان ، فرمانداري دماوند و پاکدشت ،
مدیرکل اقتصادي استانداري تهران ، مدیر اداري و بازرسی ستاد رسیدگی به امور آزادگان استان همدان، معاون اداري و مالی ستاد نصر، رئیس اداره اول سیاسی فرق و ادیان وزارت کشور، مشاور رئیس

 
سازمان و مدیرکل دفتر مرکزي حراست سازمان نوسازي توسعه و تجهیز مدارس ، مشاوره رئیس سازمان و مدیرکل حوزه ریاست و روابط عمومی سازمان شهرداري ها و دهیاري ها را در کارنامه دارد. 

 
همچنین وي سابقه حضور در جبهه را دارد و بیش از 66 ماه در بند رژیم بعث عراق بود و افتخار جانبازي را در پرونده دارد. 

اسداالله عباسی استاندار جدید گیلان ، نماینده مجلس در دوره هاي هفتم، هشتم و دهم رودسر است و سابقه معاونت توسعه وزارت کار در دولت احمدي نژاد ، عضو مجمع عمومی بانک هاي مسکن،
کشاورزي، رفاه، کارگران و سپه ، عضو ستاد امور رفاهی کارگران، رئیس شوراي عالی کار ، دبیر شوراي عالی تأمین اجتماعی ، رئیس کمیته طبقه بندي مشاغل و دبیر شوراي عالی اشتغال را در کارنامه

 
دارد. 

 
همچنین به عنوان رئیس فراکسیون فرهنگیان ، عضو ناظر شوراي عالی آموزش و پرورش و نایب رئیس فراکسیون ورزش ، آموزش و تحقیقات و تعاون مجلس خدمت کرده است. 

علی محمد زنگانه استاندار جدید گلستان پس از پایان جنگ به تحصیلات در رشته پزشکی در دانشگاه علوم پزشکی ایران پرداخت و پس از فارغ التحصیلی در شبکه بهداشت مشغول به خدمت شد و
پس از مدتی وارد ساختار مدیریتی شبکه بهداشت شد. پس از آن به سمت معاونت بهداشتی و رئیس مرکز بهداشت استان گلستان منصوب شد و به ارائه خدمات ارزنده از جمله توسعه خانه هاي

 
بهداشت و شبکه ملی اطلاعات خانوار پرداخت. 

فعالیت در وزارت بهداشت به عنوان مشاور وزیر، معاون امور اجتماعی، معاون پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی و قائم مقام رئیس سازمان بهزیستی، مدیر کل دفتر امور کودکان، زنان و خانواده، مدیرکل

 
پیشگیري هاي فرهنگی و اجتماعی، مدیرکل همکاري هاي فرهنگی در معاونت اجتماعی و پیشگیري از جرم قوه قضائیه از دیگر سوابق وي محسوب می شود. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



استاندار خراسان شمالی: اشتغال معتادان در دستور کار قرار گیرد

منبع: ایرناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/28

بجنورد- ایرنا- استاندار خراسان شمالی گفت:400 معتاد متجاهر در استان شناسایی شده است که این افراد بعد از بهبودي کامل باید در مراکز تولیدي استان به کار گرفته شوند.

بجنورد- ایرنا- استاندار خراسان شمالی گفت:400 معتاد متجاهر در استان شناسایی شده

 
است که این افراد بعد از بهبودي کامل باید در مراکز تولیدي استان به کار گرفته شوند. 

به گزارش ایرنا، محمد شجاعی روز چهارشنبه در جلسه ستاد استانی طرح مشارکت مردم و
توسعه نظم وامنیت عمومی خراسان شمالی اظهار داشت: افراد معتاد به عنوان یک آسیب
دیده اجتماعی تلقی می شوند و باید در استان سازوکاري فراهم شود تا هم آموزش هاي لازم

 
و هم ضمانت لازم براي ورود این افراد به کار وجود داشته باشد. 

وي تصریح کرد: بسیاري از این افراد مشتاق ورود به کار هستند و اگر اشتغال مناسب داشته
باشند در این فضا ورود نمی کنند و حتی براي شروع کار می توان یک واحد صنعتی و

 
تولیدي را به عنوان نمونه انتخاب کرده و افراد بهبود یافته را صاحب اشتغال کنیم. 

استاندار خراسان شمالی افزود: معتادان متجاهر استان باید توسط نیروي انتظامی جمع آوري
و به مراکز ترك اعتیاد معرفی و بعد از بهبودي کامل باید توسط اداره کل صنعتن و معدن

 
استان به واحدهاي تولیدي و صنعتی ارجاع شوند. 

 
وي بیان کرد: نقش آموزش و پرورش در زمینه کنترل و مقابله با مواد مخدر بسیار مورد اهمیت است و این نهاد باید موضوعات اجتماعی را به خوبی به دانش آموزان آموزش دهند. 

 
شجاعی ادامه داد: پلیس وقت می گذارد و معتادان و خرده فروشان را جمع آوري می کند ولی بعد از مدتی بدلیل مشکلات زیرساختی رها می شوند که نبود اشتغال این دور باطل را از بین می برد. 

وي بیان کرد: دغدغه مواد مخدر دغدغه من مسئول و شهروند است قبل از مسئولیت به عنوان شهروند باید این دغدغه را داشته باشیم چون همین آسیب اجتماعی پشت در خانه من نیز خوابیده و

 
فرزندان من هم بري از آن نیستند. 

 
برچسب ها 

 
- معتادان متجاهر 

 
- فرماندهی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران 

- خراسان شمالی



معاون وزیر صمت از سه واحد صنعتی و یک طرح برق رسانی دامغان بازدید کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/28

سمنان- ایرنا- علی رسولیان معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران روز چهارشنبه به همراه سید محمد رضا هاشمی استاندار سمنان از سه واحد
صنعتی و تولیدي دامغان بازدید کرد.

 سمنان- ایرنا- علی رسولیان معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك

 
هاي صنعتی ایران روز چهارشنبه به همراه سید محمد رضا هاشمی استاندار سمنان از سه واحد صنعتی و تولیدي دامغان بازدید کرد. 

 
به گزارش ایرنا، مسوولان در بدو ورود به شهرك صنعتی دامغان، از شرکت صنایع چوب پاك چوب بازدید و از نزدیک موانع و مشکلات این واحد صنعتی را بررسی کردند. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت دامغان دز حاشیه این بازدید گفت: کارخانه تولیدي پاك چوب دامغان در زمینه تولید مبلمان و مصنوعات چوبی با ظرفیت اسمی یکهزار و 925 مترمربع در سال

 
واقع در شهرك صنعتی دامغان فعال است که در مجموع 30 نفر نیروي کار مستقیم دارد. 

 
حمید صالحی بیان بیان کرد: تامین مواد اولیه و تغییر نرخ ارز، از مهم ترین مشکلات این واحد صنعتی و تولیدي است. 

 
 

وي اظهار داشت: صنایع چوب حیدرهایی با سرمایه گذاري بیش از 21 میلیارد و 848 میلیون ریال در زمینی به مساحت 21 هزار و 137 مترمربع در شهرك صنعتی دامغان احداث و در سال 1375 به

 
بهره برداري رسیده است. 

 
صالحی خاطرنشان کرد: مجتمع فولاد گلستان و طرح صنعتی" صنایع فرو آلیاژ پارس دامغان " 2 طرح صنعتی دیگر بود که در سفر امروز مورد بازدید قرار گرفت. 

وي افزود: طرح صنعتی "صنایع فرو آلیاژ پارس دامغان" در زمینی به مساحت 174 هزار و 937 مترمربع و سرمایه گذاري فاز نخست بیش از هزار و 200 میلیارد ریال است که در صورت تکمیل و بهره



 
برداري براي 470 نفر اشتغال زایی می کند. 

 
صالحی ادامه داد: عملیات اجرایی این طرح سال 99 در فاز توسعه شهرك صنعتی دامغان آغاز شد و همچنان ادامه دارد که در زمینه تولید فروسیلیسیم به بهره برداري می رسد. 

 
 

 
به گزارش ایرنا، رسولیان در ادامه از طرح پست 63 کیلوولت شهرك صنعتی دامغان بازدید کرد. 

 
در مجموعه شهرك صنعتی دامغان 130 واحد مشغول فعالیت است که حدود 80 درصد آن فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- شهرك صنعتی 

 
- علی رسولیان 

 
- دامغان 

 
پروندهٔ خبري 

 
- عزم دولت سیزدهم براي پایش و رونق واحدهاي تولیدي و صنعتی 

- تولید و رونق اشتغال استان سمنان



جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار و خلاق در اراك

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/07/28

همزمان با روز اراك جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار و خلاق در این شهر برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی ،
گردشگري و صنایع دستی استان به مناسبت 28 مهر ، روز اراك گفت: شهر اراك از زمان
قاجار توسط یوسف خان گرجی ساخته شد و داراي جاذبه هاي گردشگري منحصر به فردي
است و بازار اراك به عنوان هسته اصلی شهر بوده است که امروز به عنوان یکی از راسته

 
بازارهاي مهم کشور از نام برده می شود. 

حسینی افزود: جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار و خلاق به مناسبت این روز ، به مدت

 
3 روز در سراي کتاب فروشها بازار شهر اراك برگزار می شود . 

وي گفت: هدف از این جشنواره دانش روز گردشگري و خلاق هست که در کارگاه هاي
حضوري و غیرحضوري با موضوعات نجوم، کارافرین و اشتغال در گردشگري با ایده هاي نو و

اشتغال زایی در زمینه گردشگري برگزار می شود.



تولید سالانه 400هزار دست انواع قطعات جانبی خودرو هاي سبک

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/28

در کارگاه تولید قطعات جانبی خودرو هاي سبک براي 180 نفر مستقیم وو غیر مستقیم اشتغال زایی شده است.

- به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز همدان ؛ مدیرعامل کارگاه گفت: براي راه اندازي

 
این کارگاه از هیچ گونه تسهیلات بانکی استفاده نشده است. 

مولوي با اشاره به اینکه بیش از 50 درصد قطعات استان از کشورهاي هند، ترکیه و چین

 
وارد می شود، افزود: در این کارگاه شمع، وایرشمع، لنت ترمز، و بوق خودرو تولید می شود. 

وي با اشاره به اینکه تولیدات این کارگاه موجب جلوگیري از واردات قاچاق این لوازم به
کشور می شود، افزود: براي جلوگیري از قاچاق و واردات بی رویه این قطعات وزارت صنعت،

 
معدن و تجارت بایستی شناسه گمرکی معرفی کند. 

قرار است این زوج کارآفرین به زودي خط تولید قطعات موتور سیکلت را نیز ره اندازي کنند.

{sepehr_media_7139453_400_300$}



مراسم معارفه نودانشجویان 1400 برگزار شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/28

مراسم معارفه نودانشجویان 1400 دانشگاه یزد با استقبال گرم و پرشور نودانشجویان و خانواده هایشان در صحن دانشجو برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، رییس دانشگاه یزد در مراسم معارفه نودانشجویان، با خوشامدگویی به نودانشجویان مقاطع کارشناسی و تحصیلات تکمیلی این دانشگاه، از آنان

 
خواست شش توصیه مهم را از همین روز هاي آغازین سال تحصیلی، سرلوحه کار خود قرار دهند. 

قاسم بریدلقمانی خطاب به نودانشجویان در مقطع کارشناسی گفت: اولین توصیه من به شما عزیزان این است که پس از خدا که همواره بهترین و صمیمی ترین یار و مددکار بندگان خویش است،

 
والدین خود را بهترین دوست خود بدانید و تمام مسائل و مشکلات خود را با آنان در میان گذاشته و تذکرات و رهنمودهایشان را به عنوان بهترین و خیرخواه ترین دوست خود در زندگی به کار بندید. 

وي، همچنین از آنان خواست، تک بعدي نباشند و همواره در کنار فعالیت هاي درسی و علمی خود، در سایر فعالیت هاي فوق برنامه اعم از برنامه هاي فرهنگی، هنري و اجتماعی نیز فعّالانه مشارکت

 
داشته باشند و مسیر تکامل و رشد را در تمامی ابعاد تخصصی، استعداد هاي خدادادي و علایق شخصی خود دنبال کنند. 

رییس دانشگاه یزد مهارت آموزي را شرط مهم و اساسی براي تضمین اشتغال و درآمدزایی دانشجویان در آینده ذکر کرد و گفت: توصیه ي اکید من به دانشجویان این دانشگاه به ویژه نودانشجویان این

 
است که از هم اکنون توأم با تحصیلات آکادمیک، تلاش کنند تا در یک زمینه ي مهارتی نیز کارآزموده و ورزیده شوند. 

بریدلقمانی با تأکید بر اهمیت مهارت هاي ارتباطی در دنیاي امروز، یادگیري یک زبان زنده ي بین المللی نظیر انگلیسی را نیز براي دانشجویان بسیار ضروري دانست و از آنان خواست حتماً در این

 
زمینه به طور ویژه برنامه ریزي کنند. 

رییس دانشگاه یزد براي ارایه ي توصیه هاي پنجم و ششم خود، دانشجویان مقاطع تحصیلات تکمیلی را نیز مخاطب قرار داد و اظهار داشت: جامعه و صنعت امروزه نیازمند تلاش هاي علمی محققان و
پژوهشگران دانشگاهی براي حل مشکلاتشان هستند، بنابراین از دانشجویان مقاطع تحصیلات تکمیلی مصرّرانه می خواهم با شناسایی دقیق این چالش ها و با هدف ارایه راه حل هاي کارآمد براي آن

 
ها، موضوعات پایان نامه هاي خود را در همین راستا انتخاب کنند. وي خاطرنشان کرد امروز کشورمان بشدّت نیازمند تحقیقات کاربردي است. 

دکتر بریدلقمانی در پایان سخنان خود، به سیاستگذاري هاي کلان دانشگاه یزد در راستاي نیل به اهداف دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم اشاره کرد و توصیه پایانی خود به نودانشجویان را نیز به همین
موضوع اختصاص داد. وي از نودانشجویان خواست به جاي تلاش براي یافتن شغل، به فکر ایجاد شغل و کارآفرینی باشند و مسئولیت هاي اجتماعی خود را براي بهبود وضعیت و ارتقاي کیفیت امور

 
جامعه جدي بگیرند. 

 
در ادامه این مراسم، احمد آبایی، یکی از سخنرانان فرهنگی و مذهبی یزد درباره ضرورت توجّه به اخلاق و روابط حسنه در مسیر زندگی و ازدواج جوانان سخنرانی کرد. 

اجراي برنامه هاي متنوع مفرح و طنز، پخش نماهنگ و کلیپ معرفی معاونت هاي دانشگاه و آشنایی با نهادها، انجمن هاي علمی و تشکل هاي دانشجویی از دیگر بخش هاي این مراسم بود که مورد
توجّه و استفاده نودانشجویان قرار گرفت.



تقدیر معاون تعاون از عملکرد بخش تعاون گیلان

منبع: لیجارشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/28

 به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گیلان : محمد جعفر کبیري معاون تعاون وزات تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این تقدیر نامه کسب رتبه اول شفافیت

 
رشت-لیجار:معاون تعاون با ارسال تقدیرنامه اي از عملکرد سه ساله بخش تعاون گیلان در راستاي توسعه شفافیت، دولت الکترونیک، نوآوري و افزایش حمایت هاي هدفمند از تعاونی ها تقدیر کرد. 

 به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گیلان : محمد جعفر کبیري معاون تعاون وزات تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این تقد
به درجه عالی و رتبه اول در ارزیابی عملکرد شاخص هاي اختصاصی سال 1398 و رتبه دوم در سال 1399 توسط معاونت امور تعاون را حاصل بخشی از تلاش هاي سه سال اخیر حوزه تعاون اداره کل ت

 
متن تقدیر نامه بدین شرح است: 

تلاش خالصانه و صادقانه شما آینه وظیفه شناسی و پژواك دانایی و تعهد است که نتیجه بذر تلاش و کوشش شما، درخت امیدي است که به بار مینشیند و نویدبخش آینده اي پرنشاط و درخشان است.

 نوآوري و افزایش حمایتهاي هدفمند از تعاونیها، انجام پذیرفت که نتیجه این تلاشها، احراز رتبه اول شفافیت و دولت الکترونیک و همچنین احراز درجه عالی و رتبه اول در ارزیابی عملکرد شاخص هاي
ایحال راهی طولانی تا رساندن بخش تعاون به جایگاه واقعی و مورد انتظار در اقتصاد کشور مانده است که امیدواریم با اصلاح قوانین و اهتمام همه دستگاه هاي اجرایی در اجراي قوانین بالادستی به این

توسعه بخش تعاون بهترین مسیر براي تولید و بازتوزیع عادلانه ثروت در جامعه و توسعه رفاه اجتماعی به دست خود مردم است و یقینا براساس تجارب موفق جهانی یکی از بهترین الگوها براي ایجاد اشت

بدینوسیله ضمن عرض خسته نباشید، از زحمات و تلاشهاي صمیمانه شما تقدیر و تشکر به عمل آورده و توفیق و سلامتی شما را از درگاه ایزد منان مسئلت دارم.



مهارت آموزي 12 هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/28

تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد جهت مهارت آموزي 12 هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد.

تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد جهت مهارت آموزي

 
12 هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در راستاي مهارت
آموزي حوزه اشتغال و کارآفرینی و مهارت هاي زندگی به گروه هاي مختلف جوانان ساکن

 
در کلیه نقاط کشور، طرح ها و برنامه هایی را در دست اقدام دارد. 

بدین منظور جلسه کارگروه مشترك اجرایی شدن تفاهم نامه فیمابین وزارت ورزش و جوانان
و کمیته امداد امام خمینی (ره) برگزار شد و علی خادمی معاون اشتغال کمیته امداد در این
جلسه با تشریح موضوع تفاهم نامه و ضرورت اجراي طرح مهارت آموزي، شناسایی افراد
جهت مهارت آموزي و تربیت مربی؛ به ارائه نیازسنجی هاي آموزشی در هر مهارت پرداخته و
توضیحاتی را در خصوص نحوه تعیین سرفصل ها و تولید محتواي آموزشی براي هر مهارت

 
طبق نیازهاي اعلامی بیان کرد. 

وحید یامین پور، معاون امور جوانان نیز بر تسریع فرایند مهارت آموزي به 12000 نفر از جوانان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) تاپایان سال 1400 تاکید کرد و اجرایی شدن این تفاهمنامه

 
را ابتداي مسیر شروع همکاریهاي اثربخش و تأثیرگذار معاونت امور جوانان با دستگاه هاي ستاد ساماندهی امور جوانان دانست. 

همچنین در این جلسه مصوب شد تا کمیته امداد امام خمینی (ره) حداکثر تا سقف 40 درصد از اعتبارات طرح را به تربیت مربیان حوزه اشتغال و کارآفرینی اختصاص دهد.



تشریح آخرین اقدامات تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران مشمول ماده 21 قانون جامع ایثارگران

منبع: ایلناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/28

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران آخرین وضعیت اجراي بند (د) تبصره 20 قانون بودجه سال 1400 کل کشور در مورد تبدیل وضعیت استخدامی همه مشمولین ماده
21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران را تشریح کرد.

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران آخرین وضعیت اجراي بند (د)
تبصره 20 قانون بودجه سال 1400 کل کشور در مورد تبدیل وضعیت استخدامی همه

 
مشمولین ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران را تشریح کرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از ایثار، سردار حسن زاده در خصوص تبدیل وضعیت ایثارگران در
دستگاه هاي مختلف کشور، عنوان کرد: به استناد بند (د) تبصره 20 قانون بودجه سال
1400 کل کشور و به تبع آن بخشنامه مشترك سازمان اداري و استخدامی کشور و سازمان
برنامه و بودجه کشور، تمامی دستگاه هاي مشمول ماده 2 قانون جامع خدمات رسانی به
ایثارگران مکلفند نسبت به تبدیل وضعیت استخدامی همه مشمولین ماده 21 قانون جامع
که با عناوین مختلف در دستگاه هاي موضوع قانون مذکور به صورت تمام وقت شاغل
هستند و رابطه شغلی آن ها به صورت آزمایشی (رسمی آزمایشی)، پیمانی، قراردادي،

 
طرحی و شرکتی است، به صورت استخدام رسمی اقدام نمایند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اعلام اینکه زمان اجراي قانون مذکور در بازه زمانی سال 1400 است، اضافه کرد: در هر زمان از سال که حکم رسمی افراد مشمول توسط

 
دستگاه صادر شود، تاریخ اجراي احکام آن ها از 1400/1/1 بوده و کلیه معوقات آنان از ابتداي سال تا زمان اجراي حکم پرداخت خواهد شد. 

حسن زاده با بیان اینکه بنیاد شهید و امور ایثارگران از زمان ابلاغ قانون و دستورالعمل اجرایی آن، در چندین نوبت با تمامی دستگاه هاي مشمول مکاتبه کرده و مراتب اجراي قانون مزبور را به معاونت

 
هاي توسعه مدیریت و منابع انسانی دستگاه ها یادآور شده است؛ عنوان کرد: در این راستا بر اساس جوابیه ها و مستنداتی که از دستگاه ها دریافت شده؛ اقدامات آنان در دو بخش قابل ذکر است: 

دستگاه هایی که تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران در دستور کار آنان قرار داشته و این موضوع از طرف آنان در دست اقدام است؛ به همین منظور در حال اخذ اطلاعات از ایثارگران مشمول و
بارگذاري اطلاعات آنان در سامانه کارمند ایران (زیرسامانه پاکنا) هستند، تا نسبت به دریافت شماره مستخدم براي این افراد اقدام کرده تا مراحل بعدي از جمله دعوت از آنان براي گزینش انجام پذیرد.

دستگاه هایی که در راستاي اجراي این بند قانونی به دلایل و بهانه هاي مختلف از جمله عدم تأمین اعتبار، مشمول قانون نبودن، محرمانه بودن اطلاعات شغلی افراد ایثارگرشان و یا به بهانه خصوصی

 
بودن دستگاه فعلاً امتناع کرده اند، که از بانک هاي خصوصی، مؤسسات بیمه، دستگاه هاي نظامی و انتظامی و بعضی از شرکت هاي خصوصی تابعه وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی می توان نام برد. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران در ادامه عنوان کرد: با توجه به این توضیحات و علیرغم مقاومت بعضی از دستگاه ها در عدم اجراي قانون و یا اعلام اینکه مشمول دستگاه هاي
موضوع ماده 2 قانون جامع نمی شوند، پیگیري هاي مستمر و جدي در راستاي اجراي قانون از طرف همه دستگاه هاي مشمول از ناحیه بنیاد به عمل آمده و در این راستا 2 نوبت گزارش چگونگی اجرا

 
و یا عدم اجراي قانون به رئیس محترم کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ارجاع شده است، تا از طریق آن کمیسیون و نهادهاي نظارتی مربوطه، دلایل عدم اجراي قانون خواسته شود. 

حسن زاده در خصوص شرایط تبدیل وضعیت ایثارگران مشمول این قانون هم گفت: تمام ایثارگران مشمول این قانون که ایثارگري آن ها در ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران ذکر شده
و داراي شرایط تبدیل وضعیت استخدامی به شرح مفاد قانون و دستورالعمل مشترك سازمان اداري و استخدامی و سازمان برنامه و بودجه کشور هستند، ابتدا بایستی ضمن مراجعه به دستگاه محل
خدمتی خود (استان و شهرستان) مراحل تبدیل وضعیت خود را پیگیري کرده و چنانچه مشکل یا مانعی در مسیر اجراي این بند قانونی مشاهده کردند، مراتب را سریعاً به بنیاد استان یا شهرستان خود
منعکس کنند تا بنیاد استان ضمن جمع بندي گزارش هاي ارائه شده از عدم اجراي قانون در دستگاه هاي مختلف توسط ایثارگران نسبت به اعلام آن به بنیاد مرکز اقدام کند و نهایتاً گزارش نهایی به

 
مراجع نظارتی از جمله کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ارائه شود. 

وي یادآور شد: ایثارگران عزیز جهت اخذ معرفی نامه به منظور تائید ایثارگري خود نیاز به مراجعه حضوري به بنیاد نداشته و می توانند از طریق سامانه خدمات الکترونیک ایثار به صورت برخط نسبت

 
به درخواست خود اقدام کرده و ضمن اخذ معرفی نامه مربوطه آن را به دستگاه محل خدمت ارائه کنند. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران اضافه کرد: با توجه به موانع و مشکلاتی که در فرایند اجراي این قانون در بعضی از دستگاه ها وجود دارد و نیازمند به پیگیري و تعامل با این
دستگاه ها و مراجع نظارتی جهت رفع موانع و مشکلات موجود است، از تمامی عزیزان ایثارگر درخواست می شود موضوع تبدیل وضعیت استخدامی خود را صرفاً از بنیاد شهرستان محل سکونت خود و

 
دستگاه محل خدمتی پیگیري کنند و به اخبار نادرست که در بعضی از شبکه هاي اجتماعی و یا از طرف بعضی از افراد غیرمسئول مطرح می شود، توجه نکنند. 

انتهاي پیام/



در گام دوم دانشگاهی موفق است که اثرگذار باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/28

رئیس دانشگاه لرستان گفت: در گام دوم دانشگاهی موفق است که در جامعه اثرگذار و کارا باشد.

دکتر خسرو عزیزي در نشست تخصصی، نقش آفرینی دانشجویان در توسعه کشور در
راستاي بیانیه گام دوم انقلاب، که به همت سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی لرستان
برگزار شد، با تبریک هفته وحدت و میلاد پیامبر اعظم (ص)، اظهار کرد: در یک مرکز
آموزش عالی چه جهاد دانشگاهی و چه دانشگاه، اگر اکوسیستم تلقی شود داراي سه بخش
است، کارکنان دانشگاه به عنوان یاوران علمی، بخش دیگر دانشجویان و بخش سوم اساتید
هستند اگر این سه بخش در تعامل، همدلی و هم افزایی نباشند ممکن است نتیجه مطلوب

 
حاصل نشود. 

وي با اشاره به نقش دانشگاهیان در جامعه، گفت: دانشگاهی موفق است که اثرگذار در
جامعه باشد و بتواند فرد دانش آموخته و فارغ التحصیل آن چالشی از جامعه را مرتفع کند و

 
چنانچه چنینی اتفاقی رخ دهد نشان از موفقیت دانشگاه دارد. 

 
مولفه اصلی در توسعه کشور دانشگاه است 

رئیس دانشگاه لرستان با بیان اینکه نقش دانشگاه در کشورهاي توسعه یافته بسیار پررنگ بوده است، تصریح کرد: مولفه اصلی در توسعه کشور دانشگاه است و امام راحل نیز دانشگاه را محور توسعه

 
دانسته اند. 

وي خاطرنشان کرد: اگر دانشجوي دانشگاهی یک سري کارهاي تئوري و عملی را یاد بگیرد و در جامعه کارآمد نباشد، فرامین رهبري و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و وزارت تحقق نیافته است در

 
صورتی که دانشجو باید پس از فراغت از تحصیل، مهارت ها و فن لازم را کسب کرده باشد و در کنار آن انسان اخلاق مدار، متخصص و جهادگر باشد. 

عزیزي تخصص و تعهد را دو بال پرواز براي رسیدن به اهداف عنوان کرد و با بیان اینکه تخصص به تنهایی کارا نیست چرا که تعهد اخلاق ودین مداري در آن دیده نشده است، خاطرنشان کرد:

 
دانشجویان زمانی می توانند در توسعه نقش داشته باشند که این دو بال را داشته باشند. 

رئیس دانشگاه لرستان با اشاره به اینکه در دهه اول انقلاب دانشگاه ها آموزش محور بودند و پس از آن با تاکید بر آموزش، پژوهش محور شدند و در گام دوم دانشگاهی موفق است که در جامعه اثرگذار

 
باشد، بیان کرد: در حال حاضر شرکت هاي دانش بنیان مطرح هستند که متشکل از دانشجویان و دانش آموختگانی هستند که توانستند مشکلاتی از جامعه مرتفع کنند. 

 
دانشجو در کنار تخصص باید تعهد داشته باشد 

وي با تاکید بر اینکه دانشجو در کنار تخصص باید تعهد داشته باشد و رو به بهتر شدن پیش رود، افزود: دانشجو به عنوان قشري مطالبه گر هستند و دانشگاه نیز باید بستر لازم را براي فعالیت آنها در

 
عرصه علم ایجاد کند. 

عزیزي با بیان اینکه در دانشگاه لرستان، مرکز شتابدهی ایجاد شده تا ایده دانشجو را تبدیل به محصول کند، عنوان کرد: ضعفی که در دانشگاه هاي کشور وجود دارد این است که مهارت افزایی و

 
افزایش توان اشتغال پذیري ایده ال نیست. 

رئیس دانشگاه لرستان یادآور شد: هرچند برنامه جامع علمی توسعه کشور از سوي مقام رهبري، شوراي عالی انقلاب فرهنگی و وزارت علوم به دانشگاه هاي کشور ابلاغ و آغاز شد اما شرایط کرونایی

 
سبب شده که مغفول واقع شود. 

 
مدرك گرایی در برخی دانشگاه ها و توسعه نامتوازن آنها منجر شده دانشجو و استاد کم مهارت به جامعه تزریق شود 

وي با تاکید بر اینکه دانسته و یافته هاي علمی باید عملیاتی شود تا دانشجو در توسعه نقش خود را ایفا کند، گفت: بستر کار در اکثر دانشگاه هاي کشور فراهم شده و دانشجویان باید به سمت

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال پیش روند و دانشجو به کسب تجربه و تخصص بپردازد. 

عزیزي با انتقاد از اینکه مدرك گرایی در برخی از دانشگاه ها و توسعه نامتوازن آنها منجر شده دانشجو و استاد کم مهارت به جامعه تزریق شود در حالیکه در گام دوم، دانشگاهیان باید تاثیرگذاري

 
بیشتري داشته باشند. 

رئیس دانشگاه لرستان تصریح کرد: در این دانشگاه، ارتباط با جامعه در حد دفتري بود اما با پیگیري هایی که انجام شده الان به یک مدیریت تبدیل شده که داراي ساختار بوده و حتی در آن میز

 
صنعت راه اندازي شده و هم اکنون عضو هیات علمی این دانشگاه در حال حل مشکلات، کشت و صنعت است. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از سیاست هاي برنامه راهبردي دانشگاه لرستان تا افق 1404، دیده شده است و سوالی که مطرح می شود که چرا 300 نفر از این دانشگاه بورس شدند و حتی پنج نفر آنان در



رشته جامعه شناسی نبوده که الان بتوانیم این رشته را در دانشگاه راه اندازي کنیم و براي اخذ مجوز رشته باید بستر لازم فراهم باشد، اضافه کرد: دانشگاه از جامعه تاثیرپذیر است و جامعه از دانشگاه و

 
این مساله اي، دوگانه است. 

 
عزیزي بیان کرد: اگر نشاط، سرزندگی و امید به آینده در دانشگاه وجود نداشته باشد خلاقیت ایجاد نمی شود و ایده تبدیل به محصول و فناوري نمی شود. 

 
رئیس دانشگاه لرستان گفت: سالانه دو جلسه پرسش و پاسخ در دانشگاه لرستان داریم. 

انتهاي پیام



برگزاري اولین جشنواره اجتماع محور دستاوردهاي اهالی دو محله حاشیه نشین اراك
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اولین جشنواره اجتماع محور دستاوردهاي اهالی محله هاي باغ خلج و رودکی بهمراه عرضه غذاهاي بومی و محلی اراك به همت دفتر تسهیلگري جهاد دانشگاهی استان مرکزي برگزار می شود.

مریم مقدسی دبیر اجرایی این جشنواره در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: این جشنواره دو
روزه صبح روز سه شنبه چهارم آبانماه با حضور مسئولان برخی سازمان ها، ارگان ها و اهالی

 
منطقه در مرکز فنی و حرفه اي کوي امام سجاد(ع) آغاز بکار خواهد کرد. 

وي ساعات کار جشنواره را 9 تا 14 عنوان کرد و افزود: تولیدات بانوان کارآفرین و بانوانی که
در این محله ها به کارآفرینی در منزل مشغول هستند در 20 غرفه این نمایشگاه عرضه
خواهد شد، همچنین موسسه توانبخشی معلولین و انجمن یادگار توکل نیز تولیدات خود را

 
در این جشنواره عرضه خواهند کرد. این محصولات عمدتا در حوزه صنایع دستی هستند. 

مقدسی با بیان اینکه دفتر تسهیلگري و توسعه محلی کوي امام سجاد(ع)(باغ خلج) و رودکی
طی مدتی که در محلات هدف فعالیت کرده توانسته افرادي را که در حوزه صنایع دستی و
مشاغل خانگی مشغول به فعالیت هستند را شناسایی و با ارتباط گیري موثر با آنان و نیز
پیگیري امور مربوط به بازاریابی، بالا بردن کیفیت محصولات، آموزش دوره به دوره در
راستاي حمایت از این خانواده ها گام بردارد، افزود: از آنجا که یکی از رسالت هاي اصلی
دفاتر تسهیلگري و توسعه محلی در سکونتگاه هاي غیر رسمی ایجاد ارتباط مردم محلی با

 
دستگاه هاي متولی در حوزه هاي مختلف و نیز در پایان، توانمند سازي است، این دفتر اقدام به برگزاري جشنواره دستاوردهاي جامعه محلی باغ خلج و رودکی کرده است. 

وي در خصوص اهداف برگزاري جشنواره گفت: یکی از مهم ترین دلایل برگزاري این جشنواره این است که با توجه به رشد روز افزون صنعت صنایع دستی و هم چنین افزایش تقاضا براي انواع آن نیاز

 
به بازاریابی و همچنین حمایت افراد بیش از پیش احساس می شود. 

مقدسی یکی از اهداف جشنواره را حفظ هنر بومی براي اراك و هنرمندان آن عنوان کرد و با بیان اینکه در این راستا تلاش شده است که جشنواره با بیشترین توان و به بهترین نحو برگزار شود، افزود:
شرایط همه گیري کرونا تعداد زیادي از این مشاغل خرد را تحت تأثیر قرار داد و این پاندمی لطمات زیادي را به صنایع دستی زد، لذا برگزاري این جشنواره اقدام مثبتی در جهت بهبود روند اشتغال

 
این افراد خواهد شد. 

وي گفت: مردم جهان با اهداف متفاوت، روزهاي زیادي را در طول سال جشن می گیرند و یکی از مهمترین اهداف، اتحاد و همدلی مردم است. جشنواره ها مطابق با فرهنگ هر کشور شامل آیین،
سنن، آداب و قوانین دولتی هستند و از آنجا که غذا، نقش مهمی در ساخت مکانها و مقاصد گردشگري دارد می تواند به عنوان نماد شایسته معرفی فرهنگ و تمدن مقاصد معرفی شود. تنوع اقلیم و
طبیعت کشورمان ایران باعث شده که سفره متنوعی از غذاهاي بومی و محلی گسترده شود. توجه به این مجموعه از میراث گردشگري در قالب برپایی جشنواره هاي غذا توسعه ویژه مناطق و هویت

 
بخشی به ساکنان محلی و ارتقاء گردشگري مکان ها را سبب می شود. 

وي دستاوردهاي این رویداد را شناسایی بنگاه هاي اقتصادي فرامحلی، یکپارچه سازي فعالیت خیرین در حوزه اشتغال افراد در سطح محله، معرفی افراد داراي پتانسیل( به عنوان فرصت هاي توان افزاي

 
محله) به بنگاه هاي اقتصادي، کمک به بازاریابی و فروش محصولات افراد و تقدیر و حمایت هاي معنوي و به دنبال آن ایجاد انگیزه ادامه فعالیت در افراد عنوان کرد. 

انتهاي پیام



دیدارهاي شبانه با مردم لابه لاي تاریکی، دود و آتش / مردم: آب، جاده، خط تلفن و اینترنت نداریم / تو را به خون شهدا، آیا

سزوار است؟ / نماینده ولی فقیه: وضعیت آب آشامیدنی لوداب و چین غم بار و گریه ...

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/28

گرما باشد و گرد و خاك بلند شود و قرار باشد که این جاده هاي خاکی را هر روز براي گذران زندگی زیر پاهاي خسته از جور روزگار و سهل انگاري و ندانم کاري برخی از مدیریت ها عبور
دهی! شراره می کشد، آه نداري و کاستی از خانه هاي محقرشان، بلند است. خانه هایی که هیچ ایمنی ندارند، جاده هاي خرابی که دل مردم را ...

کبنا ؛گرما باشد و گرد و خاك بلند شود و قرار باشد که این جاده هاي خاکی را هر روز براي گذران زندگی زیر پاهاي خسته از جور روزگار و سهل انگاري و ندانم کاري برخی از مدیریت ها عبور
دهی! شراره می کشد، آه نداري و کاستی از خانه هاي محقرشان، بلند است. خانه هایی که هیچ ایمنی ندارند، جاده هاي خرابی که دل مردم را خون کرده، کمبود آب آشامیدنی بر مشکلاتشان اضافه

 
کرده با وجود این همه مشکلات، مردم روستاهاي بخش لوداب بارها براي سربلندي ایران اسلامی دست به دعا شدند و وفاداري شان به نظام و انقلاب اسلامی زبانزد عام و خاص است. 

دیدارهاي شبانه ؛ روستاي عزیزي یا همان زي زي از توابع بخش لوداب در شهرستان بویراحمد است که بیش از 370خانوار در آن سکونت دارند نبود جاده مناسب، آب آشامیدنی سالم و آنتن دهی در

 
حد صفر از مهم ترین مشکلات این روستاست. 

به گزارش کبنا از یاسوج، حضرت حجت الاسلام و المسلمین سید نصیر حسینی امام جمعه یاسوج و نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد، فرماندار شهرستان بویراحمد، مدیران کل دستگاه

 
هاي خدمات رسان، مسئولان استانی، شهرستانی و محلی به بخش لوداب سفر کردند و با مردم روستاهاي این بخش دیدار و گفت و گو کردند. 

گرده مردم روستاهاي بخش لوداب زیر بار مشکلات متعدد از جمله؛ کمبود آب آشامیدنی، نبود جاده هاي مناسب دسترسی و مسائل اقتصادي و درآمدهاي ناچیز فشارهاي زیادي را تحمل می کنند.

 
آن ها از مسئولان خواستار رفع این مشکلات شدند و لاغیر. 

 
مردم در بازدید حجت الاسلام و المسلمین سید نصیر حسینی نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد مشکلاتی از جمله در حوزه آب؛ راه مخابرات و اینترنت داشتند. 

 
مردم در روستاهاي بخش لوداب از نداشتن مسجد و حسینیه و همچنین عدم رسیدگی به بقاع متبرکه این بخش اظهار نگرانی کردند. 

 
بیشتر مشکلات مردم در روستاهاي بخش لوداب به موضوع آب بر می گشت که از کمبود یا نبود آب آشامیدنی در روستاهاي خود به شدت گلایه مند بودند. 

 
در حالیکه جاده هاي دسترسی برخی از روستاها به راه اصلی 100 و یا 200 و 500 متر بیشتر نبود اما مردم از وضعیت بد جاده هاي دسترسی خود به جاده اصلی اعتراض داشتند. 

مردم روستاهاي بخش لوداب از مخابرات می خواستند تا وضعیت اینترنت آنها و همچنین آنتن دهی تلفن همراه را مورد بازبینی قرار دهند چرا که فرزندان آن ها می بایست به صورت مجازي تحصیل

 
کنند. 

به گزارش کبنا، روز دوم این سفر، مردم در روستاهاي مختلف دهستان چین نیز از مشکلات خود با مسئولان و نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد سخن گفتند از عمده ترین مشکلات

 
مردم دهستان چین می توان به آب آشامیدنی اشاره کرد که مردم گلایه هاي فراوانی از وضعیت آب آشامیدنی خود داشتند. 

 
از دیگر مشکلات می توان به فضاهاي آموزشی اشاره کرد که گاهی برخی از فضاهاي آموزشی آنها فاقد هر گونه امکاناتی همچون آب برق گاز و همچنین سرویس هاي بهداشتی است. 

 
مردم دهستان چین که شهداي زیادي را تقدیم اسلام و انقلاب کرده اند از عملکرد مسئولان گلایه هاي فراوان داشتند. 

نماینده ولی فقیه در استان نیز در این دیدارها با اشاره به اینکه مردم ولی نعمتان همه ما هستند و باید به مناطق محروم بیشترین خدمت کرد یادآور شد از مسئولان استان انتظار داریم مشکلات مردم

 
را برطرف کنند. 

حجت الاسلام حسینی با بیان اینکه بسیاري از مشکلات به اعتبارات زیادي نیاز ندارد و تنها با یک تدبیر می توان آنها را برطرف کرد یادآور شد مشکلات اولیه در روستاهاي دهستان چین وجود دارد از

 
جمله آب و راه که باید مسئولان چاره اي براي آن بیندیشند. 

 
فیلم) سفر مسئولان کهگیلویه و بویراحمد به بخش لوداب و دهستان محروم چین 

 
وضعیت آب آشامیدنی لوداب و چین غم بار و گریه آور است 

 
سفر دو روزه مسئولان استان کهگیلویه و بویراحمد به بخش لوداب و دهستان چین با نکات و حاشیه هاي جالبی روبرو بود. 

مجید احمدي فرماندار شهرستان بویراحمد بارها در این بازدید کنار مردم می ایستاد و با حوصله حرف آنها را می شنید، گاهی هم درد نداري و مشکلات مردم او را اذیت می کرد و بغض گلویش را

 
فشار می داد و تلفن می زد و مدیران حاضر را صدا می زد و خود مشکلات را یکی یکی رصد و پیگیري می کرد. 

حضرت حجت الاسلام و المسلمین سید نصیر حسینی نماینده ولی فقیه که حرف ها و درد دل هاي مردم را شنیده بود در نشست پایانی و جمع بندي این سفر دو روزه، اظهار داشت: وضعیت آب در

 
لوداب عذاب آور و غم بار و گریه آور است. 

 
وي گفت: عمده مشکلاتی که در این دو روز در لوداب دیدیم مشکل آب است هر چند کارهایی براي آبرسانی صورت گرفته اما مردم در خصوص آب به شدت در مضیقه هستند. 

امام جمعه یاسوج با بیان این که پیگیر مشکلات مردم دهستان چین و بخش لوداب هستم افزود: همچنین یکی از مشکلات دیگر مربوط به حوزه قضایی و بحث امنیت بود که با دکتر نگین تاجی رئیس

 
کل دادگستري استان صحبت کردیم که وعده داد تیمی براي ارزیابی وضعیت امنیت منطقه به بخش لوداب بفرستد. 

حسینی با هشدار نسبت به این که طبق گزارش ها سرقت در اینجا بیداد می کند و براي مردم مشکلاتی ایجاد کرده تاکید کرد: بحث ما این بود که شعبه اي از دادگستري ایجاد مستقر شود و همچنین
به وضعیت امنیت جاده قرار است توجه ویژه اي شود نکند در این جاده که به شکلی استانی و ملی است افراد خیانتکار و بدکار در مسیر کمین کرده و امنیت افراد را به خطر بیندازند که کاري زشت

 
بوده و زیبنده مردم و منطقه نیست که گردنه بندي باشد. 

نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: گردنه بندي براي 100 سال پیش است و نباید این انگ و ننگ به منطقه بچسبد و مردم باید با همکاري سپاه و پلیس در میدان حضور داشته

 
باشند و نیروي انتظامی و دستگاه قضا باید بعد از دستگیري برخورد عبرت آموز با این افراد داشته باشند تا دیگران جرات یاغی گري در جاده نداشته باشند. 

وي گفت: جاده دسترسی روستاها به جاده اصلی و جاده دسترسی قبور شهدا در این بخش مشکل دارد مشکل سد سادات و تأمین آب شرب از تنگه میان تنگان بیشتر در دستور کار قرار گیرد، می توان

 
از مزایاي سد سادات در زمینه هاي مختلف استفاده کرد. 

نماینده ولی فقیه در خصوص سایر مشکلات هم گفت: موضوع اشتغال و کارآفرینی از دیگر دغدغه هاي ما در این بخش است که باید مسوولان بشتر پاي کار بیایند و فرهنگ سازي کنند تا مردم وارد

 
تولید شوند. 

حسینی با انتقاد از روند تولید در استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: در کویر ایران از خاك شوره زار «زر» برداشت می کنند اما در مناطق ما با این همه مزایا، جنگل ها و منابع بکر استفاده چندانی

 
براي اشتغال و کارآفرینی نمی شود در مناطق استان ما ظرفیت فراوان ولی فرهنگ کار بسیار ضعیف است. 

وي با خطاب قرار دادن مدیران در خصوص این که در حوزه کار و اشتغال باید تلاش شود؛ افزود: یکی از اساتید دانشگاه تعریف می کرد در این مانده و متحیرم که فرزند خود را به دانشگاه صنعتی



 
شریف بفرستم یا به نجاري چرا که قطعاً با آموختن هنر هرگز بیکار نمی ماند. 

حسینی به سایر مشکلات منطقه لوداب اشاره کرد و گفت: خط دهی مخابرات خیلی براي مردم منطقه مهم است، زمان بندي اجراي مصوبات خیلی مهم است مساجد مشکلات زیادي دارند مردم باید
زمین را تهیه کرده و در اداره اوقاف ثبت کنند تا بتوانیم براي ساخت مساجد آن ها کمک کنیم تا روحانی هم مستقر شود اما گاه در روستاها مسجد و روحانی دارند اما استقبالی نمی شود که خدا از ما

 
نمی پذیرد. 

---------------------------------------------------------



افتتاح نمایشگاه صندوق اعتبارات خرد محلی زنان روستایی روستاي تشنیز در استان چهارمحال
وبختیاري

افتتاح نمایشگاه صندوق اعتبارات خرد محلی زنان روستایی روستاي تشنیز در استان چهارمحال وبختیاري
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به گزارش روابط عمومی / مدیر صندوق کار آفرینی امید استان چهار محال و بختیاري در
افتتاحیه نمایشگاه صنایع دستی و محصولات صندوق اعتبارات خرد محلی زنان روستایی روستاي تشنیز با حضور معاونت فرمانداري ، رئیس جهاد کشاورزي شهرستان ،بخشدار و رئیس شهرستان کیار
در روستاي تشنیز شرکت نمودند. بیرانوند مدیر صندوق کار آفرینی امید عنوان نمود : ظرفیت هاي بی شماري در حوزه اشتغالزایی مانند طبیعت بکر و خدادادي، بوم گردي، صنایع دستی و گیاهان
دارویی در استان وجود دارد که با ترویج فرهنگ کارآفرینی می توان از این ظرفیت ها به نحو مطلوبی در رونق تولید و اشتغال بهره گرفت وانتظار می رود در تقویت قدرت ریسک پذیري، اشتغال و
کارآفرینی در استان بیش از پیش فرهنگسازي شود تا از ظرفیت هاي موجود به نحو شایسته تري بهره گیري شود. در پایان طی بازدید بعمل آمده توسط مدیر صندوق کار آفرینی امیداستان از غرفه

نمایشگاهی راهنمایی هاي لازم براي ثبت نام و اخذ تسهیلات روستایی در جهت ارتقاء رونق اشتغال و صنایع دستی را ارائه نمودند.



بازدید میدانی از چند طرح اشتغال روستایی مورد حمایت صندوق کارآفرینی یزد

بازدید میدانی از چند طرح اشتغال روستایی مورد حمایت صندوق کارآفرینی یزد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش روابط عمومی،شهبازي مدیر صندوق استان به منظور بررسی و پیگیري تسهیلات پرداختی اشتغال و عرض خداقوت به مجریان طرح، از چند طرح اشتغالزا در روستاهاي شهرستان یزد بازدید

 
نمود. 

شهبازي در ابتدا با حضور در روستاهاي اکرمیه و اکرم آباد از شرکت دانش بنیان پویا پازیریک،تولید کننده دستگاههاي شستشو و خشک کن انواع قالی و شرکت سی نور تولید کننده انواع چراغ هاي

 
روشنایی بازدید نمود.این دوشرکت با دریافت 2 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زمینه اشتغال 15 نفر را به صورت مستقیم فراهم نموده اند. 

 
سومین طرح که مورد بازدید قرار گرفت کارگاه تولید انواع سفال نقش برجسته در روستاي سید میرزا بود که با دریافت 250 میلیون تومان زمینه اشتغال 3 نفرا را فراهم کرده است. 

 
طرح تولید لبنیات سنتی به صورت تمام اتوماتیک در روستاي محمدآباد دیگر طرحی بود که مدیر استان بازدید نمود.با راه اندازي این طرح زمینه اشتغال 12نفر به صورت مستقیم فراهم خواهد شد. 

شهبازي در ادامه از طرح تولید پوشاك در روستاي اله آباد زارچ بازدید کرد.این کارگاه تولیدي با دریافت 2 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه توانسته زمینه اشتغال 25 نفر را به صورت مستقیم

 
فراهم نماید. 

 
طرح تولید نخ شانل در روستاي محمدآباد زارچ آخرین طرحی بود که بازدید شد.این کارگاه تولیدي با حمایت 950 میلیون تومانی صندوق کارآفرینی و با اشتغالزایی 5 نفر راه اندازي شده است. 

مدیر استان در پایان ضمن ابراز خرسندي از طرح هاي پرداختی و اشتغال ایجاد شده گفت:پرداخت تسهیلات هدفمند در روستاها زمینه نشاط و رونق اقتصادي را فراهم می نماید و مهاجرت معکوس از
شهر به روستا را درپی خواهد داشت.



جلسه شواري اداري صندوق کار آفرینی امید لرستان برگزار شد

جلسه شواري اداري صندوق کار آفرینی امید لرستان برگزار شد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید لرستان؛ جلسه شوراي اداري استان با حضور دالوند سرپرست صندوق استان، روساي صندوق شهرستانها و کارشناسان ستادي و شهرستانی با محوریت

 
پیگیري وصول مطالبات در مورخ 1400/7/27 در محل صندوق ستاد برگزار گردید. 

در ابتداي جلسه دالوند ضمن تشکر از زحمات همکاران ، بر لزوم پیگیري معوقات و کاهش مانده مطالبات با استفاده از تمام پتانسیل و ظرفیت هاي موجود در شهرستانها تاکید کرد و راهکاري هاي

 
موثري در خصوص کاهش مانده مطالبات استان ارائه نمود. 

 
در ادامه جلسه همیار نظارت و وصول مطالبات و روساي صندوق شهرستانها ضمن بحث و گفتگو ، دلایل و مشکلات موجود در این حوزه را مورد بررسی قرار دادند. 

دالوند با بیان عملکرد صندوق شهرستانها در حوزه تجهیز منابع و پرداخت تسهیلات اشتفال گفت: انتظار می رود گام هاي موثري در این حوزه جهت پیشبرد اهداف و رشد پرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی و تسهیلات تفاهم نامه اي برداشته شود.



ارسلان حسن پور مدیر منطقه9 از محل اجراي طرح هاي اشتغال روستایی استان ایلام بازدید
کردند

ارسلان حسن پور مدیر منطقه9 از محل اجراي طرح هاي اشتغال روستایی استان ایلام بازدید کردند

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان ایلام ، در مورخ 1400/6/27 حسن
پور مدیر منطقه 9 کشور و ناصري مدیر صندوق استان، ضمن حضور در دفتر صندوق شهرستان چرداول وبررسی چند پرونده کارفرمایی اشتغالزایی و ارائه مشاوره به همکاران شعبه در خصوص فرایند

 
ونحوه تشکیل پرونده هاي تسهیلاتی، از محل اجراي چند طرح اشتغال روستایی واقع در شهرستانهاي چرداول،سیروان و هلیلان بازدید بعمل آوردند. 

CNG حسن پور مدیر منطقه 9 کشور و ناصري مدیر صندوق استان از محل اجراي طرح هاي تولید و بسته بندي علوفه محسن آزاد نیا ، طرح تولید ادوات کشاورزي احسان قاسم نژادیان ، طرح جایگاه
صیدعلی احمدیان واقع در ناحیه صنعتی شهرستان هلیلان و نیز از طرح مجتمع گردشگري و تالارپذیرایی صدري امینی واقع در روستاي کزآباد شهرستان هلیلان که با اعتبار 33 میلیارد وایجاد اشتغال
براي 20 نفر از سوي صندوق کارآفرینی امید استان مورد حمایت مالی واقع شده است بازدید کردند و در خصوص چگونگی مراحل راه اندازي و فروش محصولات آن و نیز فرایند تامین مالی و حمایت

 
صندوق کارآفرینی امید از آنها با مجریان طرح ها بحث و گفتگو کردند. 

در ادامه مدیر منطقه 9 از طرح اشتغالزایی تولید آب معدنی بهروز توکلی واقع در ناحیه صنعتی شباب که در دو مرحله با اعتبار70 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي 27 از سوي صندوق استان مورد

 
حمایت و تامین مالی پروژه واقع شده است بازدید کردند و مشاوره هاي لازم را در خصوص موفقیت بیشتر به مجري طرح ارائه کردند. 

حسن پور با حضور در محل اجراي طرح تولید کرین بهزاد اکبرزاده که بااعتبار 40 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي 27 نفر از سوي صندوق استان مورد حمایت مالی واقع شده است با مجري طرح

 
گفتگو کردند. 

 
لازم به توضیح میباشد : 

- محسن آزادنیا مجري طرح تولید علوفه ذرت براي راه اندازي آن در خواست تسهیلات 25 میلیارد ریال از صندوق استان را داشته است که در صورت تحقق آن براي 16 نفر اشتغالزایی ایجاد می

 
گردد. 

- احسان قاسم نژادیان مجري طرح تولید ادوات کشاورزي براي راه اندازي آن در خواست تسهیلات 15 میلیارد ریال از صندوق استان را داشته است که در صورت تحقق آن براي 10 نفر اشتغالزایی

 
ایجاد می گردد. 

- صیدعلی احمدیان مجري طرح احداث جایگاه گاز( CNG) براي راه اندازي آن در خواست تسهیلات 20 میلیارد ریال از صندوق استان را داشته است که در صورت تحقق آن براي 13 نفر اشتغالزایی
ایجاد می گردد.



بازدید از شعبه غیرنقدي صندوق کارآفرینی امید شهرستان میامی

بازدید از شعبه غیرنقدي صندوق کارآفرینی امید شهرستان میامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید/ در راستاي بازدید و سرکشی از امورات شعب صندوق شهرستان ها، اخلاقی سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان سمنان بهمراه خیراله کارشناس

 
توسعه مدیریت و منابع انسانی و پهلوانی کارشناس نظارت وصول مطالبات از صندوق شهرستان میامی بازدید نمودند. 

در راستاي لزوم بررسی حضوري و چهره به چره عملکرد شهرستان ها، اخلاقی طی بازدید از شعبه شهرستان میامی، به بررسی مشکلات و موانع پیرامون تشکیل پرونده تسهیلاتی و عملکرد شهرستان

 
در پرداخت پرونده هاي تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري پرداخت. 

در این دیدار صمیمانه اخلاقی به گفتگو با رئیس و نیروهاي آن شهرستان پرداخته و در خصوص ارتقا سطح کیفی خدمات، مطالعه دقیق دستورالعمل هاي ابلاغی، تسریع در تشکیل پرونده، راهکارهاي

 
جذب منابع مالی و انعقاد تفاهم نامه، مطالبی را بیان نمود. 

همکاران ستاد در ادامه این بازدید به بررسی میزان معوقات، درصد وصولی شهرستان، پیگیري در برگشت اقساط وام گیرندگان، تجهیز منابع مالی صندوق، دقت نظر و کنترل بر مراحل مختلف فرآیند
پرداخت تسهیلات و فاکتورهاي دریافتی پرداختند.



سهم خام فروشی معادن کهگیلویه و بویراحمد را مشخص کنید

منبع: داناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/28

خام فروشی و عدم بهره برداري معادن در کهگیلویه و بویراحمد به هدر رفتی فرصت سوز تبدیل شده که مسئولان باید پاسخگوي سهم خام فروشی در فقر و بیکاري مردم باشند.

خام فروشی و عدم بهره برداري معادن در کهگیلویه و بویراحمد به هدر رفتی فرصت سوز

 
تبدیل شده که مسئولان باید پاسخگوي سهم خام فروشی در فقر و بیکاري مردم باشند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ صبح زاگرس معاون امور صنایع و معادن سازمان
صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد در گفتگو با رسانه ها ابراز داشت: در نیمه
نخست امسال 9 هزار و 993 میلیون ریال حقوق دولتی از بهره برداران معادن و دارندگان
مجوزهاي برداشت موقت مواد معدنی این استان دریافت که نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته، 93 درصد افزایش را نشان داده است. 

دارا فرامرزي افزوده است؛ 79 پروانه بهره برداري معدن در کهگیلویه و بویراحمد صادر شده

 
است که بیش از یک میلیارد و 627 میلیون تن ذخیره معدنی دارند. 

وي تصریح کرد در حال حاضر 43 واحد از این معادن فعال هستند که در 6 ماهه نخست

 
امسال حدود یک میلیون و چهارصد هزار تن استخراج داشته اند. 

او عمده مواد معدنی کهگیلویه و بویراحمد را مواد اولیه سیمان، گچ، آهک، سنگ لاشه و
مالون، مرمریت، بوکسیت، فسفات، سلستین و مارن ارزیابی کرده است اما این سوال پیش

 
می آید چند در صد از مواد معدنی استخراج شده در این استان به فراورده تبدیل می شود؟ سوالی که مسئولان صنعت و معدن باید پاسخگوي آن باشند. 

در فقیر بودن کشور هاي همسایه جمهوري اسلامی ایران از نظر منابع و ذخایر معدنی شکی نیست اما این آگاهی نیز از آهنگ رو به رشد و توسعه در آنها وجود دارد و نیاز به واردات براي رفع موانع

 
عمرانی آنها محسوس است. 

اگر چه کهگیلویه و بویراحمد در منطقه بندي هاي اقتصادي کشور در حوزه کشاورزي، گردشگري و دامپروري قرار گرفته اما این موضوع باعث نمی شود در سالهایی که خشکسالی و ضعف اقتصادي این

 
استان را محکوم به فقر و بیکاري کرده است مسئولان بدنبال احیاء و توسعه صنعتی نباشند و همه اهتمامشان را خرج خام فروشی صنعتی کنند. 

ثروت خدادادي که می تواند نقش عمده اي در اشتغال و توسعه استان کهگیلویه و بویراحمد داشته باشد با خام فروشی و عدم بهره برداري به هدر رفتی فرصت سوز تبدیل شده و مسئولان باید

 
پاسخگوي سهم خام فروشی معادن استان در فقر و بیکاري مردم باشند. 

انتهاي پیام/



توسعه 180 هکتاري شهرك صنعتی در شاهرود رقم خواهد خورد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/28

شاهرود- معاون وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: زیرساخت ها براي توسعه 180 هکتار شهرك صنعتی در شهرستان شاهرود آماده شده و این شهرك هم اکنون در حال توسعه است.

شاهرود- معاون وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: زیرساخت ها براي توسعه 180 هکتار
شهرك صنعتی در شهرستان شاهرود آماده شده و این شهرك هم اکنون در حال توسعه

 
است. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی رسولیان ظهر چهارشنبه در سیصد و دوازدهمین جلسه ستاد
تسهیل و رفع موانع تولید استان سمنان به میزبانی یک واحد تولیدي در شهرستان شاهرود
با بیان اینکه چهار طرح در حال رُشد صنعتی و تولیدي در شاهرود امروز مورد بازدید قرار
گرفت، که نشان از توسعه صنعت و سهم صنعت از اشتغال دارد، بیان کرد: ما امروز عمق
تولید داخلی خود را افزایش داده و صادرات واحدهاي تولیدي و صنعتی ما رشد پیدا کرده

 
است. 

وي با بیان اینکه تلاش می کنیم تا دستورالعمل ها را کاهش داده و صاحبان صنعت ما دچار
بروکراسی اداري نشوند و تولید رونق یابد، افزود: در شهرستان شاهرود 180 هکتار شهرك
صنعتی در حال توسعه است و زیرساخت هاي آن فراهم شده است همچنین باید گفت طی

 
دو الی سه ماه آینده، بهره برداري از فاز توسعه شهرك صنعتی شاهرود اجرایی می شود. 

معاون وزیر صمت با بیان اینکه شهرك صنعتی جدیدي براي شهرستان شاهرود مکان یابی و مصوب شده که با اخذ مصوبه دولت راه اندازي می شود، ادامه داد: مشکل آب و برق امري است که در بحث
زیرساخت هاي اولیه راه اندازي صنعت در استان، مطرح است و برنامه هاي مختلفی براي حل این مشکل در دستور کار سازمان قرار دارد لیکن آمادگی داریم تا از پساب شهري براي توسعه صنعت در

 
سمنان و شاهرود استفاده کنیم. 

رسولیان با بیان اینکه حمایت از صنایع کوچک و متوسط در دستور کار ما قرار دارد که این مهم در شهرستان شاهرود نیز اجرایی می شود، گفت: احیا واحدهاي راکد در وزارت صمت، مورد تاکید قرار
داشته و امیدواریم بتوانیم از ظرفیت فعلی موجود به جاي ایجاد واحد جدید، استفاده کرده و تولید و اشتغال را رونق بخشیم از سوي دیگر باید گفت بیش از 830 واحد راکد در سال جاري تاکنون احیا

 
شده و به چرخه تولید بازگشتند. 

ابوطالب جلالی فرماندار شاهرود نیز در این نشست با بیان اینکه دغدغه هاي شهرستان در بخش صنعت احصا شده است، گفت: دغدغه هاي بسیار جدي در بحث صنعت شهرستان وجود دارد که
نیازمند توجه جدي است همچنین تأمین آب یکی از اساسی ترین شاخص هاي مورد نیاز توسعه صنعت محسوب می شود و باید گفت جلوگیري از خام فروش در معادن، فرصت هاي بسیار خوب

اقتصادي را براي شهرستان فراهم می کند.



استفاده از ظرفیت دانشگاه بوشهر براي تقویت توان نیروي دریایی ارتش

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/28

بوشهر- فرمانده نیروي دریایی ارتش بر استفاده از ظرفیت دانشگاه خلیج فارس بوشهر براي تقویت توان نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی ایران تاکید کرد.

بوشهر- فرمانده نیروي دریایی ارتش بر استفاده از ظرفیت دانشگاه خلیج فارس بوشهر براي

 
تقویت توان نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی ایران تاکید کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، امیر دریادار شهرام ایرانی ظهر چهارشنبه در نشست با مسئولان
دانشگاه خلیج فارس بوشهر اظهار داشت: نیروي دریایی استان بوشهر جایگاه خاص ویژه اي

 
در کشور دارند. 

وي اضافه کرد: از آنجا که مرکز تخصصی آموزش ما در بوشهر دایر شده و آموزش قبل و در
حین کار نیروها را بر عهده دارد، اولویت اول ما برقراري ارتباط با مراکز علمی، تحقیقاتی و

 
آموزشی است. 

فرمانده نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی ایران خاطرنشان کرد: ما در نیروي دریایی
افتخارمان این است که هر جا نیاز مند باشیم می توانیم به توان و تخصص داخلی اعتماد و

 
تکیه کنیم. 

وي با اشاره به آشنایی و اطلاعاتی که از فعالیت مراکز کارآفرینی موجود در دانشگاه خلیج فارس یافت، افزود: از آنجا که قرارگاه معیشتی نیرو در کنار قرارگاه آموزشی قرار دارد، ما مجموعه متنوعی از

 
در خواست هاي خود را به دانشگاه خلیج فارس اعلام خواهیم کرد. 

 
دریادار ایرانی ادامه داد: امیدواریم بتوانیم از ظرفیت ها، امکانات و توانمندي هاي مراکز کارآفرینی موجود در دانشگاه خلیج فارس نیز بهره ببریم. 

وي برخی از مسائل و مباحث مورد نظر خود را براي تقویت توان نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی ایران که باید با کمک و بهره گیري از توان علمی دانشگاه براي آن پاسخ می یافتند، مطرح کرد و

 
خواهان انعقاد تفاهم نامه همکاري در خصوص مسائل ذکر شده در این نشست شد. 

 
امیر دریادار ایرانی، تصریح کرد: دانشگاه خلیج فارس محوري ترین حوزه اي که دنبال می کند دریاست و این مطلوب ماست. 

 
توسعه فعالیت علمی در حوزه دریا 

رئیس دانشگاه خلیج فارس، در حضور امیر دریادار ایرانی و همراهانش، گفت: یکی از فعالیت هاي راهبردي دانشگاه خلیج فارس حوزه دریا است و از این منظر نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی یک

 
همکار راهبردي براي ماست. 

عبدالمجید مصلح با تاکید بر وجود توان علمی و آموزشی و وجود مراکز کارآفرینی و توسعه فناوري در دانشگاه خلیج فارس، افزود: با توجه به شرایط خاص حوزه دفاعی، دانشگاه خلیج فارس تاکنون

 
ارتباط خوبی را با مجموعه نیروي دریایی داشته و اراده هر دو طرف بر همکاري و تعامل است. 

رئیس دانشگاه خلیج فارس تاکید کرد: ما به دنبال یک رابطه پایدار و بلندمدت با نیروي دریایی ارتش هستیم و می خواهیم در چند حوزه که قوي هستیم و می دانیم پاسخگویی خوبی به اعتماد شما

 
داریم، با تعریف یک برنامه دقیق در کنار هم باشیم. 

 
مصلح یادآور شد: ما در تمامی قراردادها و همکاري هاي خود انتخاب هوشمندانه و هدفمند را سرلوحه قرار داده ایم تا اعتماد طرف مقابل نسبت به ما دو چندان شود. 

در پایان طرفین ضمن توافق روي محورها و اولویت هاي همکاري مشترك مقرر کردند براي توسعه همکاري نقشه راه مشترك تهیه و عملیاتی کنند.



دلیل آتش سوزي امروز کارخانه صنعت غذایی طبیعت مشص شد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/28

 
دلیل آتش سوزي امروز کارخانه صنعت غذایی طبیعت مشص شد 

کارگر آنلاین| روابط عمومی مجموعه صنعت غذایی طبیعت از وقوع آتش سوزي گسترده دراین مجموعه خبرداد و گفت: آتش
سوزي از بامداد امروز شروع و منجر به بروز خسارت سنگین به بخش تولید و بسته بندي چاي و همینطور بسته بندي روغن و

 
انبارهاي این مجموعه شده است. 

 
کارشناس روابط عمومی مجموعه طبیعت در این باره اظهار کرد: به دلیل بادخیز بودن منطقه، مهار آتش هنوز انجام نشده و تقریبا همه قسمتهایی که دچار حریق شده بود، از بین رفته است. 

به گفته وي، تنها بخش در امان مانده از این آتش سوزي، بخش تصفیه روغن و پالایش مجموعه است که با فاصله اي مطلوب از محل بروز حادثه قرار دارد. این مسئول روابط عمومی شرکت طبیعت
ضمن اعلام این خبر که خوشبختانه از کارگران و کارکنان مجموعه کسی آسیب ندیده است، در رابطه با علت بروز آتش سوزي گفت: یکی از مسئولان فرمانداري علت بروز حادثه را اخلال در اتصالات
برقی مجموعه عنوان کرده است ولی هنوز آتش مهار نشده و بررسی علت بروز حادثه وابسته به کنترل آتش و آغاز تحقیقات است. هنوز نمی توان به قطعیت درباره علت بروز حادثه اعلام نظر کرد. وي
در پایان گفت: مجموعه طبیعت براي حدود 3000 نفر ایجاد اشتغال کرده و انتظار ما از مسئولان این است که در این واقعه هولناك و خسارت هاي گسترده در کنار گروه صنعتی طبیعت باشند و

 
حمایت هاي فوري از این مجموعه را در دستور کار قرار دهند تا دست کم اشتغالی که به زحمت در این منطقه ایجاد شده بود، پایدار بماند و مجموعه به سرعت به چرخه تولید بازگردد. 

hadese24 : منبع



دیلمان، آوار بونکر و زباله

منبع: خبر راستشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/07/28

مدیریت توسعه یک منطقه بر پایه شناخت امکانات و منابع محلی و بکارگیري منطقی آنها در جهت نیل به توسعه«پایدار» و «مردم مدار» است. نوشته دیلمان، آوار بونکر و زباله اولین بار در
خبر راست پدیدار شد.

 
 مدیریت توسعه یک منطقه بر پایه شناخت امکانات و منابع محلی و بکارگیري منطقی آنها در جهت نیل به توسعه«پایدار» و «مردم مدار» است. 

 
به گزارش خبر راست و به نقل از گیلخبر؛ دکتر تیمور آمار 

 
دانشیار دانشگاه آزاد اسلامی رشت 

 
مدیریت توسعه یک منطقه بر پایه شناخت امکانات و منابع محلی و بکارگیري منطقی آنها در جهت نیل به توسعه«پایدار» و «مردم مدار» است. 

برنامه ریزي و آینده نگري بعنوان ابزار مدیریت، همواره از نتایج مطالعات و پژوهشهاي منطقه ایی(استانی) بهره می گیرد تا شرایط مطلوب را براي تصمیم گیري بلند مدت و کوتاه مدت فراهم

 
سازد.الویت هاي توسعه استان گیلان به استناد متون و اسناد مربوط به برنامه هاي توسعه اقتصادي – اجتماعی کشور «گردشگري و کشاورزي» است. 

البته این سخن به معناي نادیده گرفتن توانمندیهاي صنعتی استان گیلان نبوده و برنامه هاي مرتبط با این بخش نیز (با در نظر گرفتن عوامل مؤثر در مکانیابی صنایع) می تواند در اقتصاد این استان

 
راهگشا باشد. 

اما اگر بپذیریم که بخش زیادي از قابلیت هاي استان عمدتاً در زمینه گردشگري و کشاورزي است، بنابراین می بایست اهداف و برنامه هاي اجرایی استان را نیز در هماهنگی با این دو بخش جستجو
کنیم و در درمان دردهاي اقتصادي و اجتماعی استان ظرفیت ها و مزیت هاي این دو بخش را در الویت قرار دهیم و اگر به ریسمان صنعت نیز متوسل می شویم، به چارچوب و اصول فعالیت در این

 
بخش پایبند باشیم و از عواقب برخی اقدامات مانند آنچه در «دیلمان» رخ داده درس بگیریم. 

 
 

 
منطقه دیلمان جزء مناطق کوهستانی و بلندي هاي البرز غربی است و شیب غالب در آن 20 درصد به بالاست بطوري که 2/70 درصد از منطقه از شیب بالاي 40 درصد برخوردار است. 

این ناحیه از ارتفاع 1100 متر شروع شده و تا ارتفاعات 2300 متر از سطح دریا ادامه می یابد. قرار گرفتن در منطقه کوهستانی و جنگلی به این ناحیه آب و هوایی با طراوات بخشیده است. در تابستان
، هواي بسیار ملایم و مطبوع ، و داراي زمستان هاي سرد می باشد. از ویژگی هاي دیگر آب و هواي دیلمان وجود ابر و مه در مدت زمان هاي زیادي از سال است . رطوبت کم، آفتاب زیاد، هواي معتدل
و مطبوع و روزهاي زیباي برفی محیطی پر جاذبه براي  گردشگران است. جاذبه هاي طبیعی بخش دیلمان شامل مناطق ییلاقی میاندشت و طالشکوه در ارتفاع 1700 متري ، چشمه لارخانی با ارتفاع
1600 متري ، چشمه روستاي لوار با ارتفاع 1600 متري و گوته بن با ارتفاع 1900 متري ، آبشار، غار، برکه هایی مثل آسیابر (در مسیر دیلمان به شهرستان رودبار ) در ارتفاع 1500 متري ، غارملومه

 
در ارتفاع 1450 متر و دیارجان 1400 متر،منطقه شکار ممنوع آغوزي (شمال ناحیه و در محدوده جنگلی) می باشد. 

زیست بوم این منطقه با پوشش جنگلی و مرتعی و تنوع حیات در گونه هاي گیاهی و جانوري شناخته می شود و صد البته وفاداري به چرخه حیات در آن از الزامات پرداختن به فعالیت هاي اقتصادي
است. نظام اقتصادي این منطقه تا اواسط دهه 70 بر پایه فعالیت هاي کلاسیک مناطق روستایی (زراعت، باغداري و دامداري) استوار بود. در دهه 80 کارکرد جدیدي در این ناحیه تعریف شده که چشم

 
انداز آن را دگرگون کرد. 



 
 

نقش استراحتگاهی و تفریحی (به تبع شرایط اقلیمی و بهبود شبکه هاي ارتباطی) باعث شد تا جمعیت زیادي به سوي روستاهاي این ناحیه جذب شوند. درخواست براي ساخت و ساز کم کم افزایش
یافت و این موضوع باعث شد تا در بسیاري از سکونتگاه هاي این ناحیه بویژه شهر دیلمان واسپیلی درصد کاربري هاي خالص (بویژه کاربري هاي مسکونی) افزایش چشمگیري یابد. لیکن قابلیت هاي
درونی این ناحیه بانی تحولات دیگري در عرصه اقتصادي در این منطقه شد که برخی با ساختار جغرافیایی آن سازگار (مثل گردشگري) و برخی نیز با ویژگی هاي زیست محیطی آن ناسازگار است(مثل

 
کارخانه سیمان) . 

ساخت این کارخانه از اوایل دهه 80 و با رویاي ایجاد اشتغال براي مردم بومی و ظرفیت اقتصادي جدید براي ارتقا وضعیت اقتصادي مردم این سامان آغاز شد. پروژه ایی که با تبلیغات فراوان و با وعده
دگرگونی در وضعیت اقتصادي مردم بنیان گذاشته شد، با عدم رعایت اصول اولیه مکانیابی با بحران هاي تدریجی مواجه شد که «عدم رقابت پذیري» و « آلودگی شدید زیست محیطی» مهمترین

 
آنهاست. 

 
 

واقعیت آنست که در مکان گزینی در هر پروژه تولیدي به ویژه صنعت «دسترسی به مواد اولیه،حمل و نقل و بازار، و رعایت اصول محیط زیستی» از اصول اولیه بشمار می رود و به عبارت دیگر استقرار
هر نوع صنعت در یک منطقه باید توجیه اقتصادي، اجتماعی و زیست محیطی داشته باشد. اما روند فعالیت این پروژه نشان داد که متولیان امر به اصول و الزامات استقرار این فعالیت در منطقه دیلمان

 
کم توجهی کرده اند: 

 
-  مکانیابی در یک منطقه باستانی که ناقض قوانین موجود در استقرار صنایع است. 

 
-  تخریب شبکه هاي ارتباطی و کاهش امنیت تردد در جاده سیاهکل به دیلمان. 

- عدم توجه عملی به دسترسی و حمل و نقل در انتقال تولیدات کارخانه به بازار مصرف:در این خصوص مسئولین تنها به وعده اکتفا نموده و هیچ گام عملی براي حل این مشکل برنداشته اند.مشکلات

 
ناشی از این موضوع باعث شده تا قیمت تمام شده سیمان این کارخانه بالا بوده و توان رقابت پذیري آنرا کاهش دهد. 

- عدم نصب فیلترهاي کنترل غبار و ذرات و انتشار آلودگی در هواي منطقه. غبار متصاعد شده از کارخانه هاي سیمان شامل فلزات سنگین مانند مس، کروم، جیوه، سرب و ترکیباتی همانند فلورایدها و
سولفات ها باعث می شود تا این ترکیبات با تغییر دما، بافت خاك، افزایش اسیدیته، رسانایی الکتریکی و ظرفیت تبادل کاتیونی، رطوبت و فرسایش خاك روي پوشش گیاهی و کیفیت گیاهان مورد

 
تغذیه احشام تأثیر داشته باشد. 

- تاثیر مستقیم بر فعالیتهاي اقتصادي و محیط طبیعی مناطق اطراف این کارخانه. رها شدن زمین هاي مرغوب کشاورزي به علت دپوي مصالح و رانش زمین در روستاي گرماور، و از بین رفتن چراگاه

 
هاي منطقه دیارجان و عاشورآباد از آن جمله است. 

 
- رکود در کسب و کارهاي گردشگري و کاهش قابل توجه درآمدهاي حاصل از گردشگري در این ناحیه(که البته نیاز به مطالعه بیشتر دارد) 

- تاثیرمخرب بر محیط زیست منطقه و تغییر تدریجی در نظام اکولوژیکی و تنوع زیستی آن. کارخانجات سیمان به دلیل ماهیت تولید و نیز استفاده از مواد معدنی و سوخت هاي فسیلی یکی از صنایع
بسیار آلوده کننده محیط زیست هستند. آلودگی هاي ناشی از مواد آلوده کننده این کارخانه علاوه بر تأثیر قرار دادن زندگی ساکنین روستاهاي اطراف کارخانه به ویژه در گولک، گرماور، میکال،
دیارجان و عاشورآباد ، نظم اکوسیستم اطراف را نیز به مخاطره انداخته است. موضوع تغییر ژنتیک گیاهی و جانوري در این منطقه جدي است. باري، دیلمان و جاده معروف آن تا گذشته ایی نه چندان
دور رویایی بود. اما هنر عجیب ما در تخریب محیط و دگرگونی مخرب در چرخه حیات باعث شد تا در کنار سوء مدیریت در فعالیتهاي گردشگري و گذران اوقات فراغت در این منطقه ،با ساخت
کارخانه سیمان در نزدیکی شهر دیلمان به تدریج این مسیر زیبا به جولانگاه بونکرهاي حمل سیمان و تلمبار زباله تبدیل شود. کافی است تصور کنید در یک منطقه بکر توریستی مبادرت به ساخت



کارخانه سیمان بشود و این کارخانه روزانه هزاران مترمکعب غبار و ذرات حاصل از تولید سیمان در هوا پخش کند، و در یک جاده کوهستانی روزي بین 300 تا 500 بونکر حمل سیمان در حال تردد

 
باشند، آلودگی صوتی و هوا در همین دو موضوع و تاثیر آن بر گونه هاي گیاهی و جانوري غیر قابل انکار است. 

 
 

سیر فعالیت این کارخانه و میزان مشکلات آن بحدي است که گفتار مسئولین دولتی و نمایندگان مجلس از «نقطه قوت در اقتصاد منطقه سیاهکل و دیلمان (اشاره به صحبت هاي نماینده وقت در

 
افتتاح این پروژه)» تبدیل به « بزرگترین مشکل سیاهکل( نقل از نماینده فعلی لاهیجان و سیاهکل)» شده است. 

تجربه ایجاد صنعت در محدوده هاي بکر جنگلی و مرتعی و حاشیه رودخانه ها آنقدر تلخ است که مسلماً مسئولین محترم استان نباید در خصوص جانمایی صنایع دچار اشتباه شوند. احداث کارخانه
هاي آلوده کننده در محدوده بکر توریستی بدون توجه به قابلیت هاي ذاتی آن خطایی جبران ناپذیر است. فراموش نکنیم براي مکانیابی هر نوع فعالیت صنعتی علاوه بر توجیه مالی، اقتصادي و
اجتماعی، توجیه زیست محیطی نیز لازم است. ضمن اینکه جانمایی این فعالیتها نباید با اهداف و مسئولیت دستگاههایی مانند جهاد کشاورزي، محیط زیست، منابع طبیعی و میراث فرهنگی و

 
گردشگري ناسازگار باشد. 

دیلمان امروز اگرچه آسمانش هنوز نفس می کشد و رقص" مه" و ترنم بارانش پابرجاست اما زمین و درختان و حیواناتش از این همه بیداد خسته است و گلایه دوستداران محیط زیست و هواداران
طبیعت نیز ره به جایی نبرده است.



وضعیت وخیم فرزند شهید یاسوجی/بیمار در خواب مصنوعی است

منبع: ایسناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/28

پزشک آي سی یو بیمارستان امیرالمومنین شیراز با بیان اینکه متاسفانه حال فرزند شهید یاسوجی که روز گذشته و بعد از اقدام به خودسوزي، به این بیمارستان منتقل شده وخیم است، میزان
سوختگی او را نزدیک به 90 درصد ذکر کرد.

دکتر فاطمه مدنی در گفت وگو با ایسنا بیان کرد: ساعت 8 و 40 دقیقه شامگاه سه شنبه 28
مهرماه این بیمار از بیمارستان شهید بهشتی یاسوج به بیمارستان امیرالمومنین شیراز منتقل

 
شده است. 

این پزشک متخصص خاطرنشان کرد: از بدو ورود بیمار به بیمارستان امیرالمومنین، ضمن انتقال

 
به بخش آي سی یو، همه اقدامات درمانی مناسب انجام شده است. 

این پزشک آي سی یو بیمارستان امیرالمؤمنین ادامه داد: پزشک متخصص، داخلی و جراح از
همان ابتدا بر بابین بیمار حاضر شده و اقدمات درمانی لازم را در کمترین زمان ممکن آغاز

 
کردند. 

 
مدنی عنوان کرد: مراقبت هاي درمانی در کنار زخم هاي وسیع و عمیق، مرتب در حال انجام است 

 
او با بیان اینکه تمام تلاشمان را براي بهبود وضعیت بیمار به کار گرفته ایم، گفت: بیمار به دلیل درد زیاد در حالا اینتوبه به سر می برد و به ناچار با داروهاي بیهوشی به خواب مصنوعی است. 

 
به گزارش ایسنا، صبح سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک فرزند شهید جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. 

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در واکنش به انتشار این عکس مبنی بر خودسوزي یک نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد ضمن تایید این
حادثه در گفت وگو با خبرنگار ایسنا اظهار کرد: یک نفر ایثارگر صبح سه شنبه ساعت حدود 9 به بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت بام ساختمان اداره می
رود تا خود را از پشت بام به پایین بیندازد که همکاران متوجه او می شوند و با صحبت کردن، او را آرام کرده و از این کار منصرف می کنند و مشکلش را جویا می شوند و می گوید مشکلم بیکاري

 
است. 

 
او اظهار کرد: همکاران به او قول می دهند که مشکلش حل می شود و می گویند اگر وام اشتغال و یا بلاعوض خواستید به شما می دهیم؛ راضی می شود و از ساختمان بیرون می رود. 

موسوي با بیان اینکه فرد یاد شده نیم ساعت بعد برمی گردد و جلوي درب بنیاد شهید در خیابان اقدام به خودسوزي می کند، اضافه کرد: پس از این اقدام نگهبانان متوجه می شوند و اقدام به خاموش

 
کردن آتش می کنند و با اورژانس به بیمارستان شهید بهشتی یاسوج منتقل شده و هم اکنون بستري است. 

انتهاي پیام



مناطق آزاد باید به ریل توسعه بازگردد/ شتاب مناطق آزاد براي کمک به اقتصاد و معیشت مردم

منبع: رساشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/07/28

مشاور رییس جمهور گفت: مناطق آزاد باید به ریل توسعه بازگردد و با شتاب بیشتري به اقتصاد و معیشت مردم کمک کنند.

 
مشاور رییس جمهور گفت: مناطق آزاد باید به ریل توسعه بازگردد و با شتاب بیشتري به اقتصاد و معیشت مردم کمک کنند. 

به گزارش سرویس سیاسی خبرگزاري رسا، سعید محمد مشاور رییس جمهور و دبیر شوراي عالی مناطق آزاد تجاري-صنعتی و ویژه اقتصادي با
حجت الاسلام والمسلمین رسول فلاحتی نماینده ولی فقیه در استان گیلان و امام جمعه رشت دیدار کرد و درباره مسائل مناطق آزاد و راهکارهاي

 
دستیابی این مناطق به اهداف تعیین شده به گفت وگو پرداخت. 

سعید محمد در این جلسه با بیان اینکه مسائل و مشکلات مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور ریشه یابی شده و راهکارهاي برون رفت از آن نیز
احصاء شده است، اظهار داشت: در این میان یکی از مهمترین سازوکارها و ابزار تحقق شرح وظایف مناطق آزاد را باید اجراي دقیق قوانین مشخص شده براي آن بیان کرد و این مهم در دستور کار

 
دبیرخانه شورایعالی و دولت قرار دارد. 

وي با ارائه تحلیلی از فرصت ها و چالش هاي پیش روي مناطق آزاد و عملکرد این مناطق در گذر زمان، تصریح کرد: مناطق آزاد باید به ریل توسعه بازگردد و با شتاب بیشتري به اقتصاد و معیشت

 
مردم کمک کنند تا دغدغه هاي مقام معظم رهبري و مردم نسبت به بهره برداري حداکثري از این فرصت و مزیت اقتصادي کشورمان برطرف شود. 

نماینده ولی فقیه در استان گیلان و امام جمعه رشت نیز در این دیدار با بیان اینکه احداث منطقه آزاد انزلی در استان گیلان هم ظرفیت بود هم تهدید، اضافه کرد: توسعه فضاي کسب و کار، تولید ملی

 
و رونق صادرات و راه یافتن به اروسیا که به همراه خود افزایش ضریب اشتغال را در استان به وجود می آورد، را می توان از مهمترین ظرفیت هاي منطقه آزاد انزلی براي استان و کشور عنوان کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین فلاحتی با اشاره به اینکه در محورهاي فوق، منطقه آزاد انزلی می تواند بیش از گذشته بدرخشد و تولیدات ملی بیشتري را صادر کند، افزود: مناطق آزاد نیازمند به کار گیري
نیروهاي جوان و خوش فکر به منظور تقویت تولیدات، عدم واردات محصولات بی کیفیت و مشابه تولیدات داخلی است و در عین حال شناسایی ظرفیت ها و هدف گذاري مشخص جهت تعیین

 
مأموریت هاي عملیاتی جهت توسعه صادرات در مناطق آزاد باید در اولویت خود قرار دهد. 

علی اوسط اکبري مقدم، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی در این دیدار از جذب 246 میلیون دلار طرح سرمایه گذاري در منطقه متبوع خود خبر داد و اضافه کرد: در حوزه زیرساختی بعد از طرح
ملی اتصال این منطقه به خط ریل سراسري که تا پایان سال مورد بهره برداري قرار می گیرد، هم اکنون در بندر کاسپین 4 پست اسکله فعال و دو پست اسکله در حال احداث وجود دارند که ساخت

 
یک پست اسکله رو رو از اهمیت بیشتري برخوردار است. 

وي با بیان اینکه به منظور توسعه فعالیت شرکت هاي فناور و نو آور عملیات ساخت سومین شهرك صنعتی منطقه آزاد انزلی آغاز می شود، افزود: از سوي دیگر در زمینه توسعه زیر ساخت هاي

 
گردشگري توسط بخش خصوصی برنامه هاي متعددي در حال احداث است. 

 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی تصریح کرد: با برنامه ریزي ها و پیگیري هاي صورت گرفته تا پایان سال 28 پروژه با اعتبار بیش از 1380 میلیارد تومان مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

 
گفتنی است، سعید محمد و هیئت همراه همزمان با هفته وحدت و در نخستین روز از این سفر دو روزه، در بدو ورود با حضور در گلزار شهداي رشت به مقام شامخ شهیدان اداي احترام کرد. 

 
دیدار با استاندار گیلان و همچنین دیدار با فرمانده سپاه قدس گیلان از جمله برنامه هاي اعلام شده مشاور رئیس جمهور در این سفر است. 

بازدید از پروژه هاي راه آهن رشت ـ کاسپین در ایستگاه جیرده به پیر بازار، مسیر اتصال راه آهن در محدوده منطقه آزاد انزلی و داخل بندر، اسکله رو ـ رو و موج شکن غربی بندر کاسپین و همچنین
بازدید از دو واحد تولیدي در شهرك صنعتی شماره یک و نشست با فعالان اقتصادي منطقه در دستور کار دبیر شوراي عالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي در سفر به منطقه آزاد انزلی

 
قرار دارد. 

آغاز عملیات اجرایی شهرك صنعتی شماره 3، بازدید از دو مجموعه تولیدي شمش و نورد فولاد در شهرك صنعتی شماره 1، بازدید از مجموعه در حال ساخت تفریحی ـ گردشگري پارك آبی و
همچنین شرکت در جلسه شوراي اداري نیز از دیگر برنامه هاي محمد و هیئت همراه در دومین روز این سفر است.



رشد 149 درصدي سرمایه گذاري در پروانه هاي بهره برداري صنعتی

منبع: شاتاشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/07/28

بررسی گزارشات مربوط به صدور مجوزها در نیمه نخست سال جاري نشان دهنده افزایش 149 درصدي سرمایه گذاري و رشد 19.9 درصدي اشتغال در حوزه پروانه هاي بهره برداري صنعتی
است.

در 6 ماه نخست1400 به ثبت رسید: رشد 149 درصدي سرمایه گذاري در پروانه هاي بهره
برداري صنعتی بررسی گزارشات مربوط به صدور مجوزها در نیمه نخست سال جاري نشان
دهنده افزایش 149 درصدي سرمایه گذاري و رشد 19.9 درصدي اشتغال در حوزه پروانه

 
هاي بهره برداري صنعتی است. 

به گزارش شاتا، از ابتداي سال جاري تا پایان شهریور ماه، تعداد 18 هزار و 222 فقره جواز
تاسیس صنعتی در کشور صادر شده است و میزان سرمایه گذاري براي صدور این مجوزهاي
صنعتی مبلغی بالغ بر 576 هزار میلیارد تومان برآورد شده است که حاکی از رشد 155

 
درصدي در هم سنجی با مدت مشابه سال 99 است. 

این میزان سرمایه گذاري و صدور جواز تاسیس صنعتی، منجر به ایجاد اشتغال 438 هزار و
895 نفري شده است که از نظر اشتغال نیز در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 6.1

 
درصدي را به ثبت رسانده است. 

این گزارش تعداد پروانه بهره برداري (شامل پروانه هاي بهره برداري ایجادي و توسعه اي) در بازه زمانی مذکور را سه هزار و 370 فقره عنوان کرده است که با توجه به سه هزار و 304 پروانه صادر شده
در نیمه نخست سال 99، رشد 2 درصدي را نشان می دهد؛ براي این پروانه هاي بهره برداري 118 هزار و 271 میلیارد تومان سرمایه گذاري در نظر گرفته شده است که نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته 149 درصد افزایش داشته است؛ میزان اشتغال ایجاد شده از این پروانه ها نیز 76 هزار و 527 نفر بوده است که در مقایسه با نیمه اول سال 99، نزدیک به20 درصد افزایش داشته است. 

 
گزارش مجوزهاي معدنی 

همچنین آمارهاي مربوط به مجوزهاي صادر شده معدنی در نیمه اول سال جاري نشان دهنده صدور 485 فقره پروانه اکتشاف معدنی، 229 فقره گواهی کشف و 249 فقره پروانه بهره برداري است و
هزینه عملیات اکتشاف براي گواهی کشف هاي یاد شده یک هزار و 933 میلیارد ریال بود که حاکی از رشد 237.3 درصدي است. همچنین پروانه هاي بهره برداري صادر شده در این مدت، اشتغال 2

 
هزار و 418 نفري را به دنبال داشته است. 

 
آمار بخش صنف، تجارت خارجی و فنی و مهندسی 

بر اساس این گزارش در بخش صنف و تجارت خارجی، با صدور 3 هزار و 447 فقره کارت بازرگانی در 6 ماه ابتدایی 1400، رشد 50.6 درصدي نسبت به مدت مشابه سال 99 ثبت شد؛ در حوزه پروانه

 
هاي صنفی نیز در این مدت 297 هزار و 312 فقره پروانه صنفی در کشور صادر شده است. 

در این مدت همچنین تعداد 149 فقره جواز خدمات و تعداد 80 پروانه در بخش فنی و مهندسی صادر شده است که به ترتیب رشد 1.4 درصدي و 1.3 درصدي را در هم سنجی با مدت مشابه سال 99

 
نشان می دهد. 

#طرح و برنامه



شهرك هاي صنعتی یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی بخشی از تولید صنعتی است

منبع: نداي گیلانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش نداي گیلان از  رشت،نماینده شهرستان بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی طی نشستی با مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در خصوص شهرك ها و نواحی
صنعتی استان گفتگو کرد. احمد دنیامالی در خصوص اهمیت شهرك ها و نواحی صنعتی گفت: شهرك هاي صنعتی یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی بخشی از تولید ...

نماینده مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس شوراي اسلامی گفت: شهرك هاي صنعتی یکی

 
از ارکان ایجاد اشتغال و متولی بخشی از تولید صنعتی در کشور می باشد. 

به گزارش نداي گیلان از  رشت،نماینده شهرستان بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی طی
نشستی با مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در خصوص شهرك ها و

 
نواحی صنعتی استان گفتگو کرد. 

احمد دنیامالی در خصوص اهمیت شهرك ها و نواحی صنعتی گفت: شهرك هاي صنعتی
یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی بخشی از تولید صنعتی در کشورمی باشد که توانمندي
واحدهاي صنعتی با محوریت جذب بازارهاي جهانی وافزایش رشد تولید ملی را فراهم می

 
سازد. 

وي در ادامه ضمن اعلام آمادگی جهت پیگیري و رفع مشکلات واحدهاي صنعتی بیان
داشت: بانک ها میبابست که مساعدت بیشتري را در روند پرداخت تسهیلات به واحدهاي

 
صنعتی و صاحبان صنایع داشته باشند. 

نمایندهمردم شهرستان بندرانزلی در مجلس شوراي اسلامی در ادامه افزود: جهت احیاء نمودن واحدهاي راکد بانک ها میبایست در تعامل بیشتر عرصه هاي تحت تصرف خود را به سرمایه گذاران دیگر

 
واگذار نمایند. 

دنیامالی نماینده محترم مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: برگزاري جلسات مستمر با حضور مسئولین استانی و شهرستانی میتواند در جهت رفع مشکلات واحدهاي

 
صنعتی موثرباشد. 

فریبرز سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ضمن تشکر از حضور و تلاشهاي دکتر دنیا مالی، بیان داشت: با توجه به اهمیت صنایع خرد در تحقق توسعه صنعتی، مسئولیت

 
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به عنوان متولی سیاستگذاري و توسعه صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی در کشور سنگین تر شده است. 

وي در ادامه افزود: از نکات دیگري که این مجموعه به عنوان یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی، بخشی از تولید صنعتی در کشور، پیگیري می کند، توانمندي واحدهاي صنعتی با محوریت جذب

 
بازارهاي جهانی است. 

وي به بیان این مطلب اذعان داشت که: تاکید مقام معظم رهبري بر حمایت از تولید ملی تدبیر هوشمندانه اي است تا دولتمردان را بیش از گذشته به حمایت از صنعتگران ایرانی معطوف کند. بدون

 
تردید دولت باید در کنار بخش خصوصی قرار گیرد و با تقویت و افزایش مشارکت این بخش در اقتصاد زمینه رشد تولید ملی را فراهم سازد. 

سعیدي کیا در ادامه افزود: یکی از ابزارهاي حمایتی که ترغیب بخش خصوصی را به دنبال دارد، رفع مشکلات ساختاري در اقتصاد دولتی است، که دولت با حمایت بیشتر بخش خصوصی و تقویت و
افزایش مشارکت این بخش در اقتصاد، زمینه رشد تولید ملی را بیش از پیش فراهم می سازد



منطقه آزاد انزلی از سکون قبل از مسرور تا افول پسا مسرور!/ انتظار همگانی شوك درمانی با خانه تکانی اساسی!

منبع: نداي گیلانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش نداي گیلان از رشت، منطقه آزاد تجاري صنعتی انزلی یکی از مناطق آزاد نوپا در کشور محسوب می شود که در سال 1384 توسط هیات ویزان محدوده آن تعیین شده و رسماً تحت
این عنوان کار خود را آغاز نمود. قبل از آن نیز در سال 1375 بعنوان منطقه ویژه اقتصادي آغاز شکل (...) نوشته منطقه آزاد انزلی از سکون ...

 
 

 
منطقه آزاد تجاري صنعتی انزلی یکی از مناطق آزاد نوپا در کشور محسوب می شود که در سال 1384 توسط هیات ویزان محدوده آن تعیین شده و رسماً تحت این عنوان کار خود را آغاز نمود. 

به گزارش نداي گیلان از رشت، منطقه آزاد تجاري صنعتی انزلی یکی از مناطق آزاد نوپا در کشور محسوب می شود که در سال 1384 توسط هیات ویزان محدوده آن تعیین شده و رسماً تحت این

 
عنوان کار خود را آغاز نمود. 

 
قبل از آن نیز در سال 1375 بعنوان منطقه ویژه اقتصادي آغاز شکل گرفته بود. 

پس از سال 84 با وجود چند مدیرعامل در دولت نهم و دهم منطقه آزاد انزلی در دو مجتمع ونوس و ستاره شمال آنهم در طبقه همکف خلاصه می شد که واحد اداري سازمان منطقه آزاد انزلی نیز در

 
طبقه فوقانی همین مجتمع هاي تجاري قرار داشت! 

 
پس از حضور دکتر رضا مسرور بعنوان مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی همه چیز به یکباره تغییر کرده و جهشی کم نظیر یافت! 

 
 

حضور شش ساله دکتر رضا مسرور در کسوت مدیریت عامل این منطقه و تلاش هاي شبانه روزي وي در راستاي جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی در نوع خود جالب توجه بود، به نحوي که با حضور

 
سرمایه گذاران در این منطقه، استقبال گردشگران نیز رشد چشمگیري پیدا کرد. 

در کنار توسعه زیرساختی و فضاي گردشگري و تجاري و اقتصادي این منطقه سرمایه گذاران زیادي در شهرك هاي صنعتی آن اقدام به تولید و اشتغال زایی براي جوانان نمودند که این اقدام مثبت نیز

 
بر تحکیم نهال نو رس منطقه آزاد انزلی افزود. 

 
 

توسعه بندري یکی دیگر از اقدامات موثر دوران طلایی دکتر رضا مسرور در منطقه آزاد انزلی بود که در آن برهه از زمان با قیمت پایین ارز احداث گردید که اگر این اقداماتی که در دوران دکتر مسرور
صورت گرفت به انجام نمی رسید، با توجه به افزایش چندین برابري ارز و کاهش ارزش پول ملی و افرایش چشمگیر قیمت ها و بی پولی دولت معلوم نبود که چه سرنوشتی در انتظار این منطقه عاري از
هرگونه توسعه یافتگی بوده که طبیعتاً این حجم از ایجاد اشتغال پایدار مستقیم و تولید ملی و توسعه اقتصادي و منطقه اي و همچنین توسعه کسب و کارهاي محلی و زنجیره اشتغال غیر مستقیم نیز

 
وجود نداشت! 



 
 

پس از خداحافظی دکتر مسرور از منطقه آزاد انزلی و ارتقاء جایگاه مدیریتی اش در سطح کشور، روز به روز مسیر رو به رشد این منطقه رو به افول رفته تا جایی که در پرداخت حقوق کارکنان خود نیز

 
دچار مشکل گردیده و تمامی پروژه هاي آن نیز تعطیل شدند! 

 
 

بی رمقی و کاهش روحیه فعالان اقتصادي این منطقه با افول جایگاه آن و روزمرگی محض و وارد شدن به حواشی و مسایل کم اهمیت و عدم توانایی در جذب سرمایه گذار و حتی حفظ فضاي موجود،
از منطقه آزاد انزلی به یک جزیره رها شده ساخت که تاکنون نیز همچنان روبه افول در حرکت است که اگر این مسیر متوقف و اصلاح نگردد، قطعاً خسارت هاي جبران ناپذیري به اقتصاد شمال کشور

 
و زنجیره تولید و اشتغال این منطقه وارد خواهد آمد. 

حال در آستانه سفر دکتر سعید محمد، مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور به منطقه آزاد انزلی انتظار می رود که این منطقه به گل نشسته را از رخوت و غبارگرفتگی نجات داده و

 
توسعه همه جانبه را به آن بازگرداند. 

 
 

 
با توجه به روحیه جهادي دکتر محمد و آشنایی با این منطقه و انعقاد قرارداد دو جانبه در زمان تصدي خود در قرارگاه خاتم 

 
 (http://www.freezonesnews.com/?p=9082 در اینجا بخوانید)

و با توجه به شعار دکتر رئیسی مبنی بر تشکیل دولت جوان انقلابی و فساد ستیزي، انتظار می رود که هر چه سریعتر نسبت به تغییر مدیریتی در منطقه آزاد انزلی اقدام گردد تا با انتصاب یک شخص

 
انقلابی و با روحیه جهادي منطقه آزاد انزلی به روزهاي اوج خود بازگشته و یکبار دیگر در مسیر توسعه همه جانبه قرار گیرد. 

 
 

تلاش براي اتصال ریل رشت به منطقه آزاد انزلی نیز یکی از انتظارات بحق مردم و فعالان اقتصادي از دکتر سعید محمد است که در صورت تحقق این مهم رشد چشمگیري را در راستاي توسعه

 
اقتصادي کشور و استان گیلان شاهد خواهیم بود. 





تحصیل بیش از 150هزار دانشجوي دکتري در دانشگاهها/صرفه جویی در پژوهش و فناوري ظلم به آیندگان است

منبع: ایسناشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/07/28

وزیر علوم با بیان اینکه بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در کشور وجود دارد، گفت: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا
کارشناسی ارشد تحصیل می کردند.

به گزارش ایسنا، محمدعلی زلفی گل امروز در آیین افتتاح سه خوابگاه دانشجویی ضمن بیان
این مطلب تاکید کرد: چه کاري بهتر و وحدت بخش تر از ساخت خوابگاه هاي دانشجویی
که باعث افزایش سرمایه اجتماعی نظام مقدس جمهوري اسلامی و امیدواري دانشجویان

 
عزیز ما می شود. 

وي اظهار کرد: تفاوت ما با دنیاي پیشرفته به یک دلیل است و آن اختلاف در علم و فناوري
است، بدون شک اگر ما هزینه لازم را در جهت توسعه علوم، فناوري، کارآفرینی، اشتغال

 
آفرینی و اشتغال پذیري انجام دهیم، با دنیاي پیشرفته هیچ اختلافی نخواهیم داشت. 

این مقام مسؤول با بیان این که ما در کشورمان از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن
ها را ندارد، گفت: ما از تمدن، معنویت، فرهنگ، ریشه و تاریخی برخورداریم که بسیاري از
کشورهاي پیشرفته از آن بهره اي نبرده اند و تاریخ آن ها تنها به چند قرن می رسد، ایران
داراي منابع مادي و معنوي است که دنیاي پیشرفته چنین منابعی را در اختیار ندارد و اگر

 
مقایسه اي انجام دهیم، می بینیم تنها اختلاف ما در توسعه علم و فناوري است. 

وي اضافه کرد: اگر این را باور داشته باشیم و بدانیم از این حیث، تافته جدابافته از دنیا نیستیم و علم و تکنولوژي است که میزان تاثیر کشورها را در تعامل جهانی تعیین می کند، حتما در این حوزه در

 
کشور هزینه می کنیم، زیرا این هزینه کردن بهترین نوع تاثیرگذاري را دارد. 

وزیر علوم با طرح این سؤال که چرا برخی کشورها در جهان، نسبت به انرژي هسته اي در ایران حساس هستند؟ گفت: آن ها یقین دارند جمهوري اسلامی ایران به دنبال خطراتی مانند بمب اتم در
انرژي هسته اي نیست، اما این را نیز می دانند اگر در زمینه هسته اي، جمهوري اسلامی ایران توفیقاتی به دست بیاورد که آورده است و این توانایی را توسعه دهد، بستر و پایه توسعه بیشتر را براي

 
خود فراهم خواهد کرد و به همین جهت با این مهم مخالفت می کنند تا مانع رسیدن ما به افق هاي علمی شوند. 

زلفی گل اضافه کرد: کشوري که در حوزه علم و فناوري دست برتر را داشته باشد که به لطف خدا بعد از پیروزي انقلاب اسلامی، جمهوري اسلامی در این حوزه رشد قابل توجهی داشته است، می تواند

 
به موفقیت هاي بزرگی در زمینه هاي مختلف دست پیدا کند. 

وي افزود: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا کارشناسی ارشد تحصیل می کردند، اما اکنون تنها بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در
کشور وجود دارد و 80 هزار نفر عضو هیأت علمی در کشور فعالیت می کنند. این نشان می دهد در زمینه علم و فناوري و سرمایه گذاري در حوزه علمی در جمهوري اسلامی دستاوردهاي عظیمی

 
داشته ایم. 

این مقام مسؤول با انتقاد از به طور شایسته نپرداختن به حوزه علم و فناوري در کشور، بیان کرد: البته آن چه تا کنون به دست آمده کافی نیست، زیرا طبق برنامه توسعه ششم باید چندین درصد از
درآمد ناخالص ملی، صرف تحقیقات و پژوهش می شد که متاسفانه این رقم اکنون کمتر از نیم درصد است، این نشان می دهد آنچنان که شایسته است، در حوزه علم و فناوري سرمایه گذاري نکرده

 
ایم. ما باید صرفه جویی خود را در زمینه هاي دیگر در کشور به کار ببریم، زیرا صرفه جویی در زمینه پژوهش و علم و فناوري ظلم به نسل هاي آینده کشور است. 

وي با بیان این که نگاه دولت سیزدهم به بخش علم و فناوري ویژه است، خاطرنشان کرد: در بحث سرانه فضاهاي آموزشی، رفاهی، ورزشی و هنري دانشگاه هاي ایران در وضعیت مناسبی هستند، اما
هنوز به جایگاه مطلوب نرسیدند. اینجا جایی است که همه باید دست به دست هم بدهیم تا براي فرزندان خود شرایط مناسب را ایجاد کنیم. عزیزانی که تمکن مالی دارند، نهادهاي خصوصی که از نظر
مالی در وضعیت مطلوبی قرار دارند، اگر حمایت لازم را انجام ندهند و موجب شوند استعدادي در گوشه اي از کشور دیده و شکوفا نشود، به گمانم باید در قبال خون شهدا که همه هستی خود را در

 
طبق اخلاص گذاشتند و از کیان و ناموس این کشور دفاع کردند و هم در قبال هم میهنان و خانواده ها پاسخ گو باشند. 

انتهاي پیام



بهره برداري از 8400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار در اختتامیه «بانوي برکت»

منبع: دانشجوشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/07/28

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، آیین بهره برداري از 8 هزار و 400 طرح اشتغال بانوان سرپرست خانوار و اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» با حضور انسیه خزعلی معاون امور
زنان و خانواده رئیس جمهور، فاطمه قاسم پور رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس، زینب اختري مدیر کل امور زنان و خانواده وزارت ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، آیین بهره برداري از 8 هزار و 400 طرح
اشتغال بانوان سرپرست خانوار و اختتامیه رویداد ملی «بانوي برکت» با حضور انسیه خزعلی
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، فاطمه قاسم پور رئیس فراکسیون زنان و خانواده
مجلس، زینب اختري مدیر کل امور زنان و خانواده وزارت کشور، سیمه رفیعی و فاطمه
محمدبیگی نمایندگان مردم تهران و قزوین در مجلس شوراي اسلامی، محمد ترکمانه

 
مدیرعامل بنیاد برکت و معاونان و مدیران این بنیاد برگزار شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم خاطرنشان کرد: بهره برداري از این 8 هزار و 400 طرح
اشتغال زایی بنیاد برکت منجر به ایجاد 25 هزار فرصت شغلی براي بانوان سرپرست خانوار

 
در سراسر کشور شده است. 

محمد ترکمانه تاکید کرد: بنیاد برکت از سال 1397 و در راستاي وظایف اجتماعی و
اقتصادي خود، توانمندسازي و ایجاد اشتغال بانوان را همزمان با اجراي سراسري طرح هاي

 
اجتماع محور در دستور کار دارد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد «بانوي برکت» اظهار داشت. بنیاد برکت این رویداد ملی را با هدف طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کار هاي

 
خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان برگزار کرده است. 

ترکمانه خاطرنشان کرد: بنیاد برکت علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برتر در این رویداد، از 86 طرح برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور حمایت خواهد کرد. همچنین طرح هایی که به

 
حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، از مجموع طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت تاکنون حدود 40 درصد یعنی بیش از 55 هزار طرح مربوط به بانوان بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: بنیاد برکت 8 هزار و 400 طرح اشتغال زایی اجتماع محور را با حجم سرمایه گذاري 9 هزار و 86 میلیارد ریال براي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي کرده که باعث ایجاد بیش از

 
25 هزار شغل براي این قشر آسیب پذیر اجتماعی شده است. 

 
ترکمانه گفت: بانوان سرپرست خانوار ساکن یک هزار و 718 روستاي محروم کشور تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد برکت قرار دارند. 

 
مدیرعامل بنیاد برکت در پایان اظهار امیدواري کرد که رویداد «بانوي برکت» و فعالیت بنیاد در حوزه زنان در چارچوب ارزش هاي اسلامی و انسانی هر چه بیشتر ادامه و گسترش داشته باشد. 

 
تدوین برنامه جامع براي توانمندسازي زنان 

 
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور نیز تاکید کرد: زنان نقش مولد در کشور و به خصوص روستا ها دارند و باعث افزایش بهره وري در حوزه هاي مختلف می شوند. 

انسیه خزعلی از تدوین برنامه جامعی براي توانمندسازي زنان خبر داد و افزود: در این برنامه کارآفرینی براي زنان و به خصوص بانوان سرپرست خانوار پیش بینی شده است که امیدواریم با همکاري

 
ستاد اجرایی فرمان امام، بنیاد برکت و سایر دستگاه ها محقق شود. 

 
وي با اشاره به اهمیت پایدارسازي مشاغل ایجاد شده براي بانوان عنوان کرد: این مشاغل باید با حمایت و پشتیبانی هاي لازم، نه تنها حفظ شوند که توسعه نیز پیدا کنند. 

 
لزوم همت جمعی براي اشتغال بانوان 

رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی در این مراسم با تاکید بر ورود مجلس به حوزه ایجاد مشاغل خانگی براي زنان گفت: باید یک همت جمعی براي اشتغال بانوان در حوزه کسب و

 
کار هاي خرد و خانگی شکل بگیرد. 

فاطمه قاسم پور ادامه داد: با مصوبه مجلس شوراي اسلامی در حمایت از کسب و کار هاي خرد و همت دولت سیزدهم می توان شاهد جهش در اشتغال زایی براي بانوان بود. متاسفانه با وجود گذشت

 
11 سال از تشکیل ستاد کسب و کار هاي خرد و خانگی، شاهد اتفاقات موثر در این حوزه نبوده ایم. 

نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: اقتصاد دیجیتال نقش مهمی در اشتغال هاي خرد و خانگی به خصوص براي بانوان دارد و فراکسیون زنان و خانواده مجلس پیگیر این موضوع است. همچنین

 
هیچ مانعی بر سر راه کسب و کار هاي دیجیتال نخواهد بود. 



 
رویداد هاي جدید در راه است 

 
به گفته مشاور امور زنان بنیاد برکت، این بنیاد به طور جدي توانمندسازي بانوان را در مناطق محروم کشور پیگیري می کند. 

الهام اکبري اظهار داشت: بنیاد برکت به سراغ بانوان و به ویژه زنان سرپرست خانوار و بدسرپرست رفت...



مهارت آموزي 12 هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد با حمایت معاونت جوانان وزارت ورزش

منبع: تسنیمشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/07/28

تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد امام خمینی(ره) جهت مهارت آموزي جوانان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد.

تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد امام خمینی(ره) جهت

 
مهارت آموزي جوانان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم ؛ معاونت امور جوانان وزارت ورزش در راستاي
مهارت آموزي حوزه اشتغال و کارآفرینی و مهارت هاي زندگی به گروه هاي مختلف جوانان
ساکن در تمام نقاط کشور، طرح ها و برنامه هایی را در دست اقدام دارد. بدین منظور جلسه
کارگروه مشترك اجرایی شدن تفاهم نامه فیمابین وزارت ورزش و جوانان و کمیته امداد امام
خمینی(ره) با حضور خادمی معاون اشتغال و خودکفایی، رمضانی مدیرکل شغلی، لکی مدیر
برنامه ریزي، ارزیابی و نظارت بر طرح هاي اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) و محمد
صادق بیجندي معاون آموزشی جهاددانشگاهی در دفتر معاون امور جوانان وزارت ورزش و

 
جوانان برگزار شد. 

علی خادمی با تشریح موضوع تفاهم نامه و ضرورت اجراي طرح مهارت آموزي، شناسایی
افراد براي مهارت آموزي و تربیت مربی، به ارائه نیازسنجی هاي آموزشی در هر مهارت
پرداخته و توضیحاتی را درباره نحوه تعیین سرفصل ها و تولید محتواي آموزشی براي هر

 
مهارت طبق نیازهاي اعلامی بیان کرد. 

وحید یامین پور، معاون امور جوانان بر تسریع فرایند مهارت آموزي به 12000 نفر از جوانان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) تا پایان سال 1400 تأکید کرد و اجرایی شدن این تفاهمنامه را

 
ابتداي مسیر شروع همکاري هاي اثربخش و تأثیرگذار معاونت امور جوانان با دستگاه هاي ستاد ساماندهی امور جوانان مطرح داشت. 

 
گفتنی است در این جلسه مصوب شد تا کمیته امداد امام خمینی(ره) حداکثر تا سقف 40 درصد از اعتبارات طرح را به تربیت مربیان حوزه اشتغال و کارآفرینی اختصاص دهند. 

 
افزایش مستمري مددجویان کمیته امداد در سال آینده 

6 هزار دانشجوي نخبه تحت حمایت کمیته امداد قرار دارند



گفت وگوي جذاب مجله GQ با شهریار فوتبال ایران/ علی دایی: وارد سیاست نمی شوم؛ صداي مردم می مانم

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/28

مجله معتبر GQ خاورمیانه گزارشی مفصل در مورد علی دایی، اسطوره فوتبال ایران و آسیا کار کرده و در آن گفت وگویی ویژه نیز با شهریار فوتبال ایران داشته است.

 
 

 
به گزارش دیده بان ایران؛ این گزارش حاوي نکات جالب و خاصی در مورد علی دایی است. البته صحبت هاي دایی نیز خواندنی است. 

 
در این گزارش اینچنین آمده است: 

«به مدت 15 سال و نیم، اسطوره فوتبال ایران، علی دایی، رکورد بیشترین تعداد گل ملی در سطح جهان را دراختیار داشت. ماه گذشته اما کریستیانو رونالدو این عنوان را از او گرفت، اما این براي علی

 
دایی ناراحت کننده نیست. او نگاهی فراتر از این مسائل به زندگی و فوتبال دارد. 

آنطور که گفته شده، علی دایی لحظه اي که مشعل افتخارش به دست رونالدو سپرده شد را ندیده است. شبی که کریستیانو رونالدو در هزاران کیلومتر دورتر در شهر الگاروه در جنوب پرتغال در حال

 
شادي گل بود علی دایی در مسیر سفر از تهران به ساحل دریاي خزر براي گذراندن اوقات فراغت خود بود. 

 
اما خیلی طول نکشید که او از ماجرا باخبر شد، سیل پیام هایی که در شبکه هاي اجتماعی به سمت او سرازیر شد باعث شد خیلی زود از ماجرا مطلع شود. 

براي 15 سال، چهره اسطوره اي فوتبال ایران، رکورد گلزنی ملی در فوتبال مردان جهان را با 109 گلی که به ثمر رسانده بود در اختیار داشت، یک رکورد خارق العاده که تبدیل به یک مبنا و معیار در

 
فوتبال جهان شده بود. اما حالا این دوران به پایان رسیده بود. 

«مردم ممکن است فکر کنند که من از سوالاتی که در مورد رونالدو پرسیده می شود ناراحت می شوم، اما صادقانه بگویم که اینطور نیست.» اینها را دایی گفت در حالی که با تی شرتی که پوشیده بود
خیلی خوشتیپ به نظر می رسید: «او (رونالدو) یک شخصیت ورزشی بزرگ و یک جنتلمن خارج از زمین فوتبال از نگاه من است. او یک قهرمان ورزشی است و این یک افتخار است که حالا او صاحب

 
این رکورد شده است.» 

زندگی براي علی دایی که سال 2006 از فوتبال خداحافظی کرد، این رکورد هیچ وقت یک بار سنگین روي شانه اش نبوده همانطور هیچ وقت هم دلیلی براي شادي مضاعف و ذوق زده شدن او نبوده

 
است. 

قطعا این رکورد باعث شد در جهان مورد تحسین قرار بگیرد و از جایگاه بالاتري برخوردار شود اما زندگی، به گفته او، بسیار متفاوت تر از لیستی از گلزنان فیفا است: «فوتبال و رکوردها بخشی از زندگی
من هستند اما چیزهاي بسیار بیشتري براي من وجود دارد. موضوعات بسیار ارزشمندتري هستند که من در زندگی و طول دوران ورزشی ام یاد گرفته ام. آنچه من درحال حاضر در جامعه انجام می

 
دهم، یعنی تلاش کردن و تاثیرگذار بودن براي مردم و صحبت کردن براي آنها، اینها برایم بیشتر از رکورد گلزنی ارزشمند هستند. اینها چیزهایی هستند که فراموش نخواهند شد.» 

مسیر متفاوت دایی و رونالدو مسیر دایی براي رسیدن به قله گلزنی در فوتبال به شکل قابل توجهی متفاوت از مسیر شکننده رکورد او بوده است. رونالدو در 23 سالگی برنده توپ طلا و یک ستاره جوان
شناخته شده در جهان فوتبال بود. دایی اما دانشجوي مهندسی متالوژیک بود که تازه در 24 سالگی اولین بازي ملی خود را انجام داد. خودش می گوید: «پدرم اصلا نمی خواست من یک فوتبالیست

 
حرفه اي بشوم. براي او، تحصیل در درجه اول اهمیت قرار داشت. بنابراین، مادر من مجبور بود لباسهایم را براي روز مسابقات به طور مخفیانه برایم آماده کند.» 

اما سرنوشت راه خودش را پیدا می کند و همین تمرکز روي تحصیل بود که باعث شد استعداد ورزشی علی دایی کشف شود. او در نوجوانی علاقه مند به فرانس بکن باوئر اسطوره فوتبال آلمان بود،

 
اسطوره اي که دایی چند سال بعد با پیوستن به بایرن مونیخ مسیري شبیه او را طی کرد، تیمی که یکی از بزرگترین ها در اروپا به شمار می رود. 

دایی اما در سن کم مجبور شد شهر شمالی ایران، اردبیل، را به مقصد پایتخت ترك کند تا بتواند مدرك لیسانس خود را در دانشگاه شریف بگیرد. او در ابتدا بازي هاي غیررسمی در اوقات استراحت و

 
فراغت خود از درس خواندن، انجام می داد اما خیلی زود استعدادش شناخته شد، ابتدا توسط باشگاه استقلال اردبیل و سپس در سال 1990 بانک تجارت. 

 
علی دایی وارد فوتبال حرفه اي شده بود و این رشته ورزشی با آغوش باز از او استقبال کرد. چندان هم تعجب آور نبود. 

تا سال 1994 او آمار تحسین برانگیز 74 گل در 147 بازي را رقم زد، کمی بیشتر از میانگین یک گل در هر دو بازي. او همچنین یک سال قبل از آن اولین بازي خود را براي تیم ملی ایران انجام داده

 
بود. 



در 6 ژوئن 2003، دایی در اولین بازي از 149 باري که براي تیم ملی ایران به میدان رفت پیراهن ملی را بر تن کرد. ورزشگاه آزادي تهران یکی از ترسناکترین ورزشگاه هاي فوتبال در جهان است، با

 
100 هزار تماشاگري که در آن جمع می شوند تا جوي شبیه کوره آتش را در آن ایجاد کنند. 

براي علی دایی این ورزشگاه مثل خانه دوم بود: «فقط چند بازي طول کشید تا به فشار موجود در ورزشگاه آزادي عادت کنم.» این را دایی گفت و ادامه داد: «بعد از آن، هرچه که باقی ماند جادوي این

 
ورزشگاه بود، میل به بازي کردن براي تک تک مردم کشورم. باید هرچه که در توان داشتیم را در زمین می گذاشتیم تا براي این مردم پیروزي را به دست بیاوریم.» 

لحظه خاص و معجزه دایی رکورد خارق العاده خود یعنی 109 گل را در 149 مسابقه ثبت کرد، اما این گل هایش نبودند که خاطرات ماندگار او را در فوتبال ملی رقم زدند، بلکه لحظاتی خاص بودند،

 
به ویژه یک یا دو لحظه خاص. 

در سال 1997، ایران 2-0 از استرالیا عقب بود. امیدهاي آنها براي رسیدن به اولین جام جهانی بعد از 20 سال به نظر می رسید که در حال از بین رفتن است. اما آنها سخت تلاش کردند تا نتیجه را
برگردانند و این علی دایی بود که یک پاس شاهکار را براي خداد عزیزي فرستاد تا گل تساوي ارزشمند بازي را بزند، گلی که 85 هزار طرفدار استرالیا در ورزشگاه ملبورن کریکت گراند را ساکت کرد و

 
ایران را به جام جهانی 98 فرانسه فرستاد: «آن لحظه خیلی خیلی مهتر از همه گل هاي من بود. هرگز آن را فراموش نخواهم کرد، یک معجزه بود.» 

 
 

روز خوب بشریت در جام جهانی، دایی دوباره نقش سازنده گل را در یکی از بارزترین بازي هاي ژئوپلتیک (سیاسی) در تاریخ فوتبال بین المللی ایفا کرد. ایران در مرحله گروهی با آمریکا رو به رو شد.
این دو کشور راوبط دیپلماتیک خود را از سال 1980 قطع کردند و از آن زمان به بعد جنگ هاي کلامی تنش زا بین آنها افزایش یافته بود. وقتی رئیس فدراسیون فوتبال ایالات متحده این مسابقه را

 
«مادر همه بازي ها» توصیف کرد، تیترهاي مبالغه آمیزي در مورد این مسابقه مطرح شد. 

اما در حالی که آتش بازي هاي دیپلماتیک خارج از زمین بازي جرقه خورده بود دو تیم در داخل زمین نمایشی از ترویج صلح و دوستی داشتند. بازیکنان ایران دسته گل هاي سفید رنگ به همتایان

 
خود در تیم ملی آمریکا قبل از شروع مسابقه دادند و هر دو تیم براي گرفتن عکس پیش از مسابقه در کنار هم ایستادند، عکسی که تصویري سمبولیک را رقم زد. 

دایی سازنده گل دوم و پیروزي بخش ایران بود و ایران اولین برد خود در تاریخ جام جهانی را تجربه کرد. اما مهاجم آن زمان ایران، آن صحنه را بابت دلیل متفاوتی به ذهن سپرده است: «بله، آن یک
برد خاص بود ولی ما، به عنوان فوتبالیست، نشان دادیم که ورزش می تواند فراتر از سیاست باشد. ورزش می تواند مردم را کنار هم جمع کند. رفاقت بازیکنان دو تیم قبل از بازي واقعی و ناب بود. به

 
نظرم یک روز خوب براي فوتبال و بشریت بود. اینها لحظاتی هستند که همیشه براي من باقی خواهند ماند.» 

مثل روز روشن بود هشت سال بعد، علی دایی آخرین لحظه مهم خود در جام جهانی را تجربه کرد، چیزي که خودش در ان زمان شاید به آن فکر نمی کرد و نمی دانست. پایان راه براي او که حالا 37
ساله شده بود از راه رسید بود و این مهاجم به عنوان یک بازیکن ذخیره بدون استفاده و البته ناراحت روي نیمکت نشست، ناراحت بابت اینکه ایران 2-0 مقابل پرتغال شکست خورد. زننده گل دوم آن

 
بازي یک جوان آینده دار 21 ساله بود به نام کریستیانو رونالدو. 

آنها با هم و در کنار هم در زمین مسابقه نبودند اما دایی نفر اول روي نیمکت بود و رونالدو که تازه در آن سال ها درخشش خود در منچستریونایتد را شروع کرده بود، درون زمین چشم ها را خیره
کرده بود. توصیف دایی از آن لحظات چنین است: «براي من مثل روز روشن بود که او (کریستیانو) تا چه حد بااستعداد بود حتی در همان زمان. سطح بازي، تکنیک او، سختکوشی او داخل زمین، همه
اینها باعث شد که من مطمئن شوم که او یک بازیکن بسیار خاص در فوتبال دنیا خواهد بود. آیا بازي نکردنم در آن مسابقه، ناراحت کننده است؟ به طور کلی در زندگی، من به گذشته نگاه نمی کنم

 
که بگویم اگر فلان اتفاق می افتاد اوضاع فرق می کرد.» 



 
 

منتقد سرسخت حسرت و پشیمانی چیزي نیست که علی دایی وقت خود را براي آن تلف کند یا اصلا وقتی براي آن داشته باشد. او با حرف هایش خیلی اوقات رو در روي افراد مختلف در ایران ایستاده
و به ندرت از بیان عقایدش واهمه اي به خود راه می دهد. یک جدل طولانی با مربی سابق تیم ملی، محمد مایلی کهن، کار را به جایی رساند که دایی سه بار از مربی سابق خود به دلیل تهمت و افترا

 
شکایت کرد. 

دایی یکی از منتقدان سرسخت فوتبال است، فوتبالی که او احساس می کند با دو آفت بوروکراسی (دیوان سالاري و کاغذ بازي) و فساد رو به رو شده است: «چندین روز زمان لازم است تا من بتوانم
ریشه هاي مشکل را توضیح بدهم اما به طور خلاصه، بزرگترین مسئله در مدیریت ورزش در ایران است.» دایی این را گفت و ادامه داد: «کسانی در فوتبال ایران مسئولیت دارند که هیچ تجربه اي در

 
فوتبال ندارند و آن را درك نمی کنند.» 

هر کسی را تحمل نمی کنم علی دایی دو سال پیش براي آخرین بار با تیم سایپا در فوتبال ایران مربیگري کرد، باشگاهی که با آن مربیگري را در سال 2006 شروع کرد. در آن دوران، سایپا اولین و

 
تنها قهرمانی خود در لیگ برتر ایران را به دست آورد. 

با این حال، بازگشت دایی به سایپا چندان خوشایند نبود، چون رابطه او با مدیران باشگاه در پایان تیره شد: «فوتبال عشق زندگی من است و من مربیگري را همانطور که عاشق بازي کردن بودم، دوست
داشتم. اما من شخصیت و روحیه این را ندارم که بتوانم در فوتبال هر کسی را تحمل کنم. فوتبال بخش بزرگی از زندگی من است اما تمام زندگی من نیست. براي من مهمتر این است که یک فرد آزاد

 
باشم و بتوانم خودم باشم.» 

صداي مردم این روحیه علی دایی براي انتقاد از مسئولان، برخی را عصبانی کرد، اما بر جایگاه اسطوره اي او در ایران افزود، جایی که او همچنان به طور گسترده و از سوي عموم مردم یک قهرمان مورد

 
ستایش و تمجید است. 

با این وجود، ایده دنبال کردن راه ژرژ وه آ اسطوره فوتبال لیبریا که تبدیل به رئیس جمهور این کشور شد و خود را از یک مهاجم به یک دولتمرد تبدیل کرد، براي علی دایی جذاب نیست: «هرگز در
ایران وارد سیاست نخواهم شد.» دایی با قاطعیت این را می گوید: «هیچ شانسی در این زمینه وجود ندارد.» با این حال، او همچنان وظیفه خود می داند که از جایگاه پراعتبار خود براي برجسته کردن
بی عدالتی در هر جایی که آن را ببیند استفاده کند: «همیشه از سیاست دور بوده ام اما همیشه در کنار مردم کشورم خواهم بود. من فقط یک شخصیت ورزشی نیستم بلکه یک عضو جامعه هستم. اگر

 
ببینم چیزي اشتباه است، اگر مردم رنج ببرند، اگر مشکلاتی وجود داشته باشد، من صحبت خواهم کرد تا صداي مردم شنیده شود. براي من این موضوع بسیار مهم است. » 

خیرخواه و کارآفرین اقدامات مهاجم سابق تیم ملی در اکثر اوقات با گفته هاي او مطابقت دارد. دایی که در طول سال هاي فعالیتش ثروت قابل توجهی را به لطف کارآفرینی هایی که از دوران بازي اش
آغاز شد، کسب کرده است، با سرمایه گذاري در زیرساختهاي فوتبال، مدارس و حتی ساختن یک مجموعه ورزشی 20 هزار نفري در شهر زادگاه خود اردبیل، جنبه خیرخواهانه و انساندوستانه خود را

 
ثابت کرده است. 

بخش زیادي از درآمد و ثروت او از برند خودش یعنی دایی اسپورت بوده، برندي که تجهیزات و پوشاك ورزشی تولید می کند و تامین کننده کیت هاي بسیاري از باشگاه هاي حرفه اي و تیم هاي ملی

 
ایران نیز بوده و هست. 

یک انسان علی دایی مانند بسیاري از افرادي که در حرفه خود به قله افتخار رسیده اند، هنوز مخالفان زیادي دارد، اما اختلاف بین کسانی که منتقد او هستند و کسانی که او را عاشقانه دوست دارند،
همچنان به شکل واضحی به نفع او است. خودش می گوید: «هرگز عشق و محبتی را که مردم ایران به من ابراز داشته اند را فراموش نخواهم کرد به ویژه در سال هاي طولانی پس از دوران فوتبالم.
عشق من به آنها به همان اندازه قوي است. براي من مهم این است که مردم من را فقط به عنوان علی دایی بازیکن فوتبال به خاطر نیاورند، بلکه دوست دارم علی دایی را به عنوان یک انسان به یاد

 
داشته باشند.» 

 
منبع: خبرورزشی 

کپی لینک



غذاهاي سالم و سنتی رو به فراموشی است

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/28

یک فعال صنعت غذا گفت: متاسفانه با ورود غذاهاي فرنگی بسیاري از غذاهاي سنتی به فراموشی سپرده شده که لازم است در این زمینه فرهنگ سازي شود چرا که با جبهه گیري صرف
مشکلی حل نخواهد شد بلکه مردم باید نسبت به عوارضی که بعضی از غذاها دارد، آگاه شده و خودشان غذاي سالم را انتخاب کنند.

مهدي تبریزي یکی از سرآشپزان و فعالان صنعت غذاست که بیش از 30 سال سابقه حضور در
این حوزه را دارد. به گفته او یکی از مهمترین دغدغه هاي دست اندرکاران صنعت غذاي کشور

 
باید فرهنگ سازي در زمینه غذاي سالم باشد. 

وي در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: امروز استفاده از فست فودها و غذاهاي فرنگی در صنعت
غذایی ما بسیار رایج شده، به طوري که ذوق و شوق 90 درصد مردم اعتنا نکردن به غذاهاي

 
سنتی و روي آوردن به غذاهاي غربی و مدیترانه اي است. 

تبریزي اظهار کرد: غلبه فست فودها و غذاهاي فرنگی و استفاده مداوم از آن عوارض جبران
ناپذیري را براي افراد به دنبال خواهد داشت و این به دلیل ماهیت خود غذاها نیست بلکه به
دلیل مواد ناسالمی است که در تهیه بعضی از آن استفاده می شود؛ از جمله روغن هاي
غیراستاندارد و یا مواد تراریخته که استفاده از این مواد می تواند زمینه ساز بسیاري از بیماري
هاي گوارشی، سرطان، بیماري هاي قلبی، فشار خون و... شود که علاوه بر به خطر افتادن

 
سلامتی هزینه هاي بالاي پزشکی را نیز به افراد تحمیل خواهد کرد. 

وي افزود: مبحث غذا و نوع غذایی که می خوریم، بسیار حائز اهمیت است و در قرآن نیز آیه هاي
زیادي در رابطه با غذا و تاثیرات آن بر زندگی انسان بیان شده است؛ بنابراین لازم است که نسبت
به غذایی که می خوریم آگاهی داشته باشیم و از غذاي سالم استفاده کنیم زیرا غذاي ناسالم تمام
ابعاد زندگی را تحت تأثیر قرار داده و نه تنها خود فرد بلکه چندین نسل را دچار مشکلات جبران

 
ناپذیري می کند. 

این کار آفرین حوزه غذا یادآور شد: فرهنگ غذایی ایران باستان که قدمت بسیار بالایی دارد، بسیار سودمند بوده و علاوه بر مواد اولیه سالمی که در تهیه غذاها استفاده می شد، به مصلحات و طبع
سردي و گرمی غذاها نیز توجه شده است و مادران و مادربزرگان ما نیز حتی در ادویه هایی که در غذاهایشان استفاده می کردند، طبع گرمی و سردي آن را در نظر می گرفتند و بر اساس آن طبع غذا

 
را متعادل می کردند. 

وي ادامه داد: غذاهاي سنتی با توجه به مواد سالمی که در تهیه آن ها استفاده می شود، نه تنها عوارضی ندارد بلکه بسیار هم پرفایده است؛ به عنوان مثال در تهیه آبگوشت نخود و گوشت گوسفندي
استفاده می شود که این مواد هر کدام مواد مغذي مناسبی براي بدن است که یا استفاده از سیر و پیاز در فرهنگ غذایی سنتی ما بسیار رایج بوده است. این به دلیل فواید زیادي است که این 2 ماده

 
غذایی در پیشگیري از بیماري ها دارد اما متاسفانه در حال حاضر بسیاري از این مواد غذایی در حال حذف شدن از سفره خانواده است. 

تبریزي تصریح کرد: اگر نسبت به فرهنگ نادرست غذایی که در حال حاضر بر جامعه حاکم است، واکنشی نشان ندهیم و در این زمینه هیچ اقدامی صورت نگیرد، در آینده اي نزدیک با نسلی با اضافه
وزن و مشکلات دیگر روبه رو خواهیم بود. همچنین با روي آوردن بیش از حد مردم به فست فودها و غذاهاي فرنگی تا چند سال دیگر بسیاري از غذاهاي محلی و سنتی به فراموشی سپرده شده و از

 
این گنجینه مهم فقط نامی در تاریخ باقی خواهد ماند که این باید زنگ هشداري براي فعالان صنعت غذاي کشور باشد. 

وي خاطرنشان کرد: متاسفانه امروز فست فودها در سفره مردم بسیار پررنگ شده اما فقط با جبهه گرفتن صرف نمی توان این معضل را حل کرد بلکه باید با دلیل و منطق و به صورت آکادمیک و
پژوهشی به این موضوعات پرداخت و با برگزاري همایش هایی تحت عنوان غذاي سالم در ادارات، سازمان ها، آموزشگاه ها و به خصوص مدارس در این زمینه آگاه سازي کرد. حتی لازم است پژوهشکده

 
هایی تأسیس و در زمینه سالم سازي غذا فرهنگ سازي شود. 

این مدیرعامل آکادمی بین المللی آشپزي در مشهد گفت: یکی از راه هاي فرهنگ سازي در رابطه با غذاي سالم و تشویق مردم به غذاهاي سنتی، برگزاري همایش ها و برنامه هاي فرهنگی در این
زمینه است که یکی از رویکردهاي مهم آکادمی ما نیز زنده کردن سنت در صنعت غذاست که بر همین اساس در تدارك یک برنامه و مسابقه آشپزي کشوري هستیم و در آن از بهترین هاي صنعت غذا

 
در سراسر کشور دعوت شده که با حضورشان علاوه بر رقابت، غذاهاي سنتی محل خود را نیز معرفی کنند تا از این طریق با فرهنگ هاي غذایی مناطق مختلف کشور آشنا شویم. 

وي بیان کرد: تمام سعی و تلاش ما در آکادمی بین المللی آشپزي این است که علاوه بر آموزش، انتقال تجربیات و کارآفرینی فرهنگ غذایی قدیم را در قالب جدید و آپدیت شده به نسل جوان آموزش

 
و انتقال دهیم تا آن ها هم این فرهنگ را به نسل هاي بعدي انتقال دهند. 

انتهاي پیام



تحصیل بیش از 150هزار دانشجوي دکتري در دانشگاه ها/صرفه جویی در پژوهش و فناوري ظلم به آیندگان است
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وزیر علوم با بیان اینکه بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در کشور وجود دارد، گفت: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا
کارشناسی ارشد تحصیل می کردند.

به گزارش ایسنا، محمدعلی زلفی گل امروز در آیین افتتاح سه خوابگاه دانشجویی ضمن بیان این مطلب تاکید کرد: چه کاري بهتر و وحدت بخش تر از ساخت خوابگاه هاي دانشجویی که باعث

 
افزایش سرمایه اجتماعی نظام مقدس جمهوري اسلامی و امیدواري دانشجویان عزیز ما می شود. 

وي اظهار کرد: تفاوت ما با دنیاي پیشرفته به یک دلیل است و آن اختلاف در علم و فناوري است، بدون شک اگر ما هزینه لازم را در جهت توسعه علوم، فناوري، کارآفرینی، اشتغال آفرینی و اشتغال

 
پذیري انجام دهیم، با دنیاي پیشرفته هیچ اختلافی نخواهیم داشت. 

این مقام مسؤول با بیان این که ما در کشورمان از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن ها را ندارد، گفت: ما از تمدن، معنویت، فرهنگ، ریشه و تاریخی برخورداریم که بسیاري از کشورهاي
پیشرفته از آن بهره اي نبرده اند و تاریخ آن ها تنها به چند قرن می رسد، ایران داراي منابع مادي و معنوي است که دنیاي پیشرفته چنین منابعی را در اختیار ندارد و اگر مقایسه اي انجام دهیم، می

 
بینیم تنها اختلاف ما در توسعه علم و فناوري است. 

وي اضافه کرد: اگر این را باور داشته باشیم و بدانیم از این حیث، تافته جدابافته از دنیا نیستیم و علم و تکنولوژي است که میزان تاثیر کشورها را در تعامل جهانی تعیین می کند، حتما در این حوزه در

 
کشور هزینه می کنیم، زیرا این هزینه کردن بهترین نوع تاثیرگذاري را دارد. 

وزیر علوم با طرح این سؤال که چرا برخی کشورها در جهان، نسبت به انرژي هسته اي در ایران حساس هستند؟ گفت: آن ها یقین دارند جمهوري اسلامی ایران به دنبال خطراتی مانند بمب اتم در
انرژي هسته اي نیست، اما این را نیز می دانند اگر در زمینه هسته اي، جمهوري اسلامی ایران توفیقاتی به دست بیاورد که آورده است و این توانایی را توسعه دهد، بستر و پایه توسعه بیشتر را براي

 
خود فراهم خواهد کرد و به همین جهت با این مهم مخالفت می کنند تا مانع رسیدن ما به افق هاي علمی شوند. 

زلفی گل اضافه کرد: کشوري که در حوزه علم و فناوري دست برتر را داشته باشد که به لطف خدا بعد از پیروزي انقلاب اسلامی، جمهوري اسلامی در این حوزه رشد قابل توجهی داشته است، می تواند

 
به موفقیت هاي بزرگی در زمینه هاي مختلف دست پیدا کند. 

وي افزود: در ابتداي انقلاب در ایران تنها 170 هزار دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضا کارشناسی ارشد تحصیل می کردند، اما اکنون تنها بیش از 150 هزار دانشجوي دکتراي شاغل به تحصیل در
کشور وجود دارد و 80 هزار نفر عضو هیأت علمی در کشور فعالیت می کنند. این نشان می دهد در زمینه علم و فناوري و سرمایه گذاري در حوزه علمی در جمهوري اسلامی دستاوردهاي عظیمی

 
داشته ایم. 

این مقام مسؤول با انتقاد از به طور شایسته نپرداختن به حوزه علم و فناوري در کشور، بیان کرد: البته آن چه تا کنون به دست آمده کافی نیست، زیرا طبق برنامه توسعه ششم باید چندین درصد از
درآمد ناخالص ملی، صرف تحقیقات و پژوهش می شد که متاسفانه این رقم اکنون کمتر از نیم درصد است، این نشان می دهد آنچنان که شایسته است، در حوزه علم و فناوري سرمایه گذاري نکرده

 
ایم. ما باید صرفه جویی خود را در زمینه هاي دیگر در کشور به کار ببریم، زیرا صرفه جویی در زمینه پژوهش و علم و فناوري ظلم به نسل هاي آینده کشور است. 

وي با بیان این که نگاه دولت سیزدهم به بخش علم و فناوري ویژه است، خاطرنشان کرد: در بحث سرانه فضاهاي آموزشی، رفاهی، ورزشی و هنري دانشگاه هاي ایران در وضعیت مناسبی هستند، اما
هنوز به جایگاه مطلوب نرسیدند. اینجا جایی است که همه باید دست به دست هم بدهیم تا براي فرزندان خود شرایط مناسب را ایجاد کنیم. عزیزانی که تمکن مالی دارند، نهادهاي خصوصی که از نظر
مالی در وضعیت مطلوبی قرار دارند، اگر حمایت لازم را انجام ندهند و موجب شوند استعدادي در گوشه اي از کشور دیده و شکوفا نشود، به گمانم باید در قبال خون شهدا که همه هستی خود را در

 
طبق اخلاص گذاشتند و از کیان و ناموس این کشور دفاع کردند و هم در قبال هم میهنان و خانواده ها پاسخ گو باشند. 

انتهاي پیام



موج جدید سرمایه هاي سرگردان در راه بازار خودرو

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/28

پدال نیوز: یکی از دلایلی که مردم بخشی از سرمایه یا پس انداز خود را در چند سال گذشته روانه بازار خودرو یا بازار سهام کردند، کاهش نرخ سود بانکی بود.

به گزارش پدال نیوز،شرایط صنعت خودرو به واسطه تحریم هاي هدفمند در چند سال اخیر به گونه اي رقم خورده است که خودروسازان بزرگ کشور به رغم حمایت هاي دولت دچار معضلات
بسیاري شده اند. کارشناسان این صنعت معتقدند براي رشد اقتصادي این صنعت و جلوگیري از افزایش زیان انباشته بنگاه هاي فعال آن باید چاره اي مناسب و در جهت برطرف کردن معضل تحریم
هاي بین المللی اندیشیده شود. در صورت ادامه این وضعیت، حتی افزایش حمایت هاي دولتی هم به تنهایی سرنوشت این صنعت را متحول نخواهد کرد. مرتضی افقه، اقتصاددان و عضو هیات علمی
دانشکده اقتصاد دانشگاه اهواز در این خصوص به روزنامه «دنیاي خودرو» گفت: «درصورتی که وضعیت به همین شکل ادامه پیدا کند، ایجاد بهره وري براي خودروسازان دشوار خواهد بود و حتی
درصورتی که تحریم ها نیز حذف شوند، باید با صادرات قطعات و محصولات خودروسازان، زمینه توسعه بازارهاي بین المللی ایجاد شود.» این استاد دانشگاه افزود: «نوساناتِ درمجموع کاهشیِ نرخ ارز
طی هفته هاي گذشته، سرمایه هاي سرگردان را به سمت بازارهاي واسطه اي مثل خودرو سوق داد که نمونه آن را در هجوم متقاضیان به ثبت نام کراس اوورهاي چینی گروه بهمن و ایران خودرو می
توان دید. حتی استقبال از قرعه کشی هاي خودروسازان که تا چندي قبل با کاهش نسبی مواجه شده بود، در قرعه کشی هاي اخیر دوباره افزایش یافت. ازسوي دیگر، بی اعتمادي مردم به بازار سرمایه

 
موجب تشدید این سوداگري ها شده است.» 

 
آیا تمایل مردم به سرمایه گذاري در محصولات خودروسازان را می توان ناشی از عدم تناسب نرخ سود بانکی و رشد تورم در کشور دانست؟ 

یکی از دلایلی که مردم بخشی از سرمایه یا پس انداز خود را در چند سال گذشته روانه بازار خودرو یا بازار سهام کردند، کاهش نرخ سود بانکی بود. به رغم این که بسیاري از مردم کم وبیش از این
موضوع آگاه بودند که روند صعودي بازار سرمایه تا حدودي غیرمنطقی و متضاد با ساختارهاي منطقی اقتصادي است، اما کاهش نرخ سود بانکی مردم را ناچار به انتخاب بازارهاي دیگري براي سرمایه

 
گذاري کرد تا از محل کاهش ارزش پول ملی و افزایش تورم زیان بیشتري به آن ها وارد نشود. 

 
برخی کارشناسان معتقدند نرخ ارز تا پایان سال افزایش شدیدي را تجربه خواهد کرد. آیا نوسانات نرخ ارز در کشور، بازار خودرو را دوباره دچار رکود خواهد کرد؟ 

طی هفته گذشته کاهشی در نرخ ارز داشتیم که ظاهرا می تواند به دلیل اتمام مهلت ایفاي تعهدات ارزي صادرکنندگان باشد. اگرچه من امید دارم، ولی پیش بینی من این نیست که بازار به ثبات
برسد، مگر اتفاق خاص و جدیدي رخ بدهد، اما مادامی که مسائل ارزي و مشکل صادرات حل نشوند، این امید ثمربخش نخواهد بود. یکی از راهکارهاي رشد اقتصادي، افزایش بهره وري است. تحقق این
مهم در صنعت خودرو الزاماتی نیاز دارد که باید مورد توجه قرار بگیرد و پیش از همه نیازمند عزم و اراده جدي است. بر اساس تجربیات گذشته و اطلاعات موجود، تصور من ثبات اقتصادي در کوتاه
مدت نیست. زیرا به دلیل تشدید تحریم ها و عدم فروش نفت نمی توانیم تامین ارز داشته باشیم و در مواردي که تحریم ها را دور می زنیم، به دلیل عدم تصویب FATF در بیشتر مواقع نمی توانیم
پول هایمان را وارد کشور کنیم؛ مثل همین ماجرایی که با کره جنوبی داریم. به دلیل همین مسائل برخی صادرکنندگان مایل به برگرداندن ارز خود نیستند و متاسفانه دولت کنترلی بر این مشکلات

 
ندارد. اثر روانی عضویت ایران سازمان همکارهاي شانگهاي نیز بیش از یک روز پایدار نبود و وضعیت به همان شکل که می بینید، ادامه دارد. 

برخی اقتصاددانان عضویت ایران در سازمان همکاري شانگهاي را با توجه به عضویت کشورهایی با دربرگیري 40 درصد از جمعیت جهان، فرصتی براي جبران عقب ماندگی صنعتگران و تولیدکنندگان

 
ایرانی در صادرات می دانند. به نظر شما آیا قطعه سازان و خودروسازان می توانند از این فرصت براي تصاحب بازار کشورهاي عضو این پیمان بهره مند شوند؟ 

آمارها نشان می دهند بیش از 50 درصد ظرفیت بخش صنایع وابسته به صنعت خودرو خالی است، به خصوص کارگاه هاي کوچک و متوسط. این امر عمدتا از اشکالات داخلی و ناهماهنگی هاي داخلی
و بوروکراسی و ناتوانی سیستم اداري نشات می گیرد که باعث شده است اغلب شهرك هاي صنعتی ما تعطیل شوند یا زیر ظرفیت کار کنند. البته این مشکلات را می توان در کشور حل کرد، اما باید در
عمل همتی وجود داشته باشد، وگرنه هرچقدر هم دولتمردان و نمایندگان مجلس شعارها را بلندتر فریاد بزنند، حاصلی نخواهد داشت. درحال حاضر به اقدامات فوق العاده نیاز داریم. در شرایط عادي
نمی توان این مسائل را حل کرد. اگر این موارد برطرف شوند، شاید بتواند از فشار تحریم ها بکاهد، چون می تواند اشتغال ایجاد کند و تولید ملی را افزایش دهد. اما من در این رابطه هیچ چیز جز حرف
نمی بینم. اگر عضویت ایران در پیمان همکاري شانگهاي به چینی ها این قدرت و جسارت را بدهد که تحریم ها را دور بزنند که البته بعید است، این دستاورد می تواند در میان مدت و بلندمدت حل

 
کننده مسائل باشد. 

با توجه به زیان انباشته خودروسازان برخی صاحب نظران معتقدند ادامه فعالیت این بنگاه ها باري بر دوش دولت است و باید از ادامه فعالیت آن ها جلوگیري شود. راهکار پیشنهادي شما براي حفظ این

 
صنعتگران و جلوگیري از تولید زیان توسط بنگاه هاي خودروسازي چیست؟ 

صنعت خودرو مانند دیگر بخش هاي دولتی دچار کسري بودجه بوده که ناشی از سوءمدیریت ها در وزارت صمت طی چند سال گذشته است. پیکره بزرگ کارخانه هاي خودروسازي و هزینه تراشی ها
براي تولید به واسطه تحریم ها این صنعت را به این روز انداخته، وگرنه در شرایط عادي این صنعت سودآور بوده است. به نظر من، امروز مادر تمام مشکلات کشور به خصوص در صنعت خودرو تحریم

 
هاي بین المللی و خودتحریمی هاي داخلی است. 

اخبار خودرو



چشم امید ملوانان به طرح دولت؛ پایان انتظار بندرنشینان نزدیک است

منبع: ایران خبرشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/28

ایسنا/بوشهر

 
ایسنا/بوشهر 

به گزارش ایران خبر، البته که این رهاورد سفر مقدارش هم در حد و اندازه تهِ لنج بود و به همراه ملوانان وارد کشور می شد. با گذشت
سالیان، به تدریج زیر سایه همین کالاهاي وارد شده بازارهایی در شهرهاي بندري همچون گناوه، دلوار، بندر لنگه، عامري، رستمی و...

 
شکل گرفت. 

امروزه در این بازارها انواع و اقسام کالاها بدون تعرفه گمرکی وارد می شوند، از پوشاك و لوازم برقی گرفته تا خوراکی و لوازم بهداشتی و

 
آرایشی. 

به گزارش ایران خبر، بازار ته لنجی زنجیره اي از مشاغل را ایجاد کرده است، مشاغلی که به شکل جدي اي در هم گره خورده اند و کوچک ترین تغییري در قوانین گمرکی براي کالاي همراه ملوان

 
معیشت افراد زیادي را دستخوش تغییر و گرفتاري می کند. 

بنا بر آمارهاي موجود دو هزار شناور سفاري یا باري در استان بوشهر فعالیت می کنند که هرکدام از آنها حدود 6 تا 8 ملوان دارند. این به معناي اشتغال 12 هزار نفر به طور مستقیم در این شناورها
است. همچنین قریب به 35 تا 40 هزار نفر دیگر به طور غیر مستقیم حول محور "ته لنجی" امرار معاش می کنند. با احتساب خانواده هاي ملوانان و بازاریان چیزي حدود 160 هزار نفر از جمعیت

 
استان بوشهر زیر سایه ته لنجی روزگار می گذرانند. 

سالهاست سازوکارهاي مختلف سیاسی و اقتصادي بدون تدبیر اساسی و راهکاري کارشناسی شده براي تجارت لنجداران و بازاریان در جنوب کشور اعمال می شود. روزي تعداد سفرها را کاهش و روزي

 
فهرست اقلام وارداتی را تغییر می دهند. 

 
نبود قانون و سازوکاري مشخص براي فعالیت اقتصادي مرزنشینان، سبب شده آنان هیچ گاه از امنیت شغلی برخوردار نباشند و همواره بیشترین فشارها وضررهاي مالی را متحمل شوند. 

 
بازار بی رونق "ته لنجی" 

سکینه بهادري زنی 57 ساله است که در بازار گناوه یک دکه کوچک خوراکی دارد، او در گفت وگو با ایسنا با اشاره به کسادي بازار می گوید: از فروردین امسال ملوان ها تنها مجوز یک سفر گرفتند

 
همین موضوع بازار داغ "ته لنجی" گناوه را به بازاري راکد تبدیل کرده است. 

این زن شاغل گناوه اي در ادامه با بیان اینکه روزگاري در این بازار جاي سوزن انداختن نبود، عنوان می کند: وقتی جنسی در بازار نباشد معلوم است که مشتري هم نیست. بازار از رونق افتاده و نه تنها

 
ملوانان که ما بازاري ها از من دکه دار گرفته تا نگهبان پارکینگ خودروها، ضررهاي زیادي متحمل شده ایم. 

او با اشاره به اینکه برخی مسئولین ته لنجی را قاچاق می دانند، خاطر نشان می کند: در مرکز نشسته اند چه می دانند اگر "ته لنجی" را حذف کنند و جایگزینی برایش نباشد نیمی از مردم گناوه خانه

 
نشین می شوند. 

 
ته لنجی بار اشتغال ساحل نشینان را به دوش می کشد 

موسی خسروانی یکی دیگر از بازاریان گناوه در گفت وگو با ایسنا اظهار می کند: اعمال محدودیت در شرایط کرونا و تحریم اقتصادي قابل درك است اما محدودیت هاي تعداد سفر و میزان حجم کالاي

 
وارداتی به کسب و کار ساحل نشینان لطمه زده است، در حال حاضر با کاهش تعداد سفرها لنج داران بار کسانی را می آورند که کرایه بیشتري بدهند. 

 
او ادامه می دهد: تصمیمات نسنجیده و یک شبه باعث شده است مشتري کم شود و با افزایش کرایه بار، قیمت ها نیز افزایش یافته است. 

خسروانی تاکید کرد: مسئولان باید بدانند که با استقرار صنعت نفت و گاز و پتروشیمی در مناطق جنوب ایران، باز هم این اسکله و دریانوردي است که بارِ اشتغال و بیکاري ساحل نشینان را به دوش

 
کشیده اند. 

این کاسب بازار گناوه عنوان می کند: سال هاي قبل لنج ها می توانستند در سال 6 سفر دریایی داشته باشند و ملوانان تا سقف معینی کالا وارد کنند اما در دو سال گذشته تعداد سفرها کاهش پیدا

 
کرده است به طوري که از اول سال تا کنون ملوانان و لنج داران استان بوشهر تنها یک سفر دریایی داشته اند. 

 
پیش از انتخابات 



25 خرداد 1400 آیت االله سید ابراهیم رئیسی در گفت وگوي تلویزیونی خود با مردم استان بوشهر پیش از پیروزي در انتخابات ریاست جمهوري گفته بود: «برخی گفته اند با انتخاب من ته لنجی در
استان بوشهر مورد تعرض قرار می گیرد، مردم عزیز بوشهر مسئله ما قاچاق سازمان یافته است، که در استان شما نیست، مشکل کسانی هستند که در کاخ ها و نقاط خوش آب وهواي تهران نشسته اند

 
و از همان جا امور را هدایت می کنند. 

قاچاق سازمان یافته، تولید را در کشور مختل کرده است و از پشت به تولید کشور خنجر می زند. روي صحبت ما با کولبرها، کسانی که با گالن در نقاط مرزي سوخت را قاچاق می کنند، نیست. اگرچه

 
اینها هم باید سازمان یافته شوند اما مسئله ما خرد نیست.» 

 
وعده حل مشکلات "ته لنجی" 

 
29 خرداد 1400 آیت االله سید ابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضائیه ایران با کسب نزدیک به هجده میلیون راي (حدود 63 درصد از آرا) پیروز سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري شد. 

به گزارش ایران خبر، وي در سفر 16 مهر 1400 به همراه هیات دولت به استان بوشهر، به مسئولان این استان مهلتی 10 روزه داد که طرح ساماندهی ته لنجی یا کالاي همراه ملوان را به وزارت کشور

 
اعلام کنند و همچنین به وزارت کشور هم 10 روز فرصت داد تا طرح استان بوشهر را بررسی و نتیجه نهایی را اعلام کند. 

 
الوعده وفا 

دیروز احمد محمدي زاده استاندار بوشهر در جمع خبرنگاران اظهار کرد: بر اساس دستور رئیس جمهور در سفر به استان بوشهر، طرح این استان براي ساماندهی کالاي همراه ملوان در مهلت مقرر 10

 
روزه نهایی و به نهاد ریاست جمهوري و وزارت کشور ارسال شد. 

وي تصریح کرد: براي تدوین این طرح جلسات متعددي با گروه هاي مختلف داشتیم، نظر استانداران سابق بوشهر را هم پرسیدیم، مسائل اساسی را تدوین کردیم و بر اساس آن طرحی نوشتیم که به

 
سوالات و ابهامات کالاي همراه ملوان پاسخ بدهد و این طرح دیشب (دوشنبه 26 مهر) به وزارت کشور و نهاد ریاست جمهوري ارسال شد. 

 
پایان مصیبت به دریا رفته ها... 

به گزارش ایران خبر، ملوانان و فعالان حوزه ته لنجی اکنون به حمایت هاي آیت االله رئیسی دلگرم هستند و البته امیدوار به چاره سازي و تحقق وعده رئیس جمهوري مبنی برساماندهی موضوع ته

 
لنجی. 

باید منتظر ماند و دید آیا مصیبت به دریا رفتگان پایانی می پذیرد یا خیر.



تلاش هاي 39 ماهه براي رونق تولید داخل

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/28

28 مهر سال 1227 شمسی، دوره صدارت «امیرکبیر» آغاز شد؛ مردي که به کارهایش براي اصلاح امور ایران معروف است، ولی خیلی ها نمی دانند کار مهمش توجه به صنعت و تولید ایرانی
بود و اصلا خودش تبلیغ کننده کالاي ایرانی بود و نامش «برند» بود!

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: امین رحیمی: اقدامات امیرکبیر براي رونق تولید ملی در حوزه کشاورزي سراسر ایران را در بر می گرفت؛ از کشاورزان حمایت قانونی کرد و کارشان را تسهیل
کرد و براي تخریب محصولات کشاورزي مجازات سنگین گذاشت و آب تأمین کرد و «با ساخت سد عظیم نادري بر روي رودخانه کرخه، بازسازي پل بزرگ شوشتر و بازکردن هفت چشمه آن، ساخت
سدي بزرگ بر روي گرگان رود، بازسازي قنوات یزد و به پایان رساندن انتقال آب رود کرج به تهران، کشاورزي را رونق و توسعه داد. میرزا با توجه به کشت محصولات جدید و ترویج کشت نیشکر

 
مرغوب در خوزستان و مازندران در سطح وسیع ملی به ایجاد اشتغال در بخش کشاورزي نیز کمک زیادي کرد». 

عجیب آنکه براي محصولات کشاورزي، صنایع تکمیلی هم تدارك دید و یک نمونه اش کارخانه شکر و قندسازي در مازندران که «شکرهاي تصفیه شده در این کارخانه با شکر هندوستان قابل رقابت

 
بود» و حتی «قند و نبات و شکر که حاجی یعقوب علی از کارخانه شکرریزي مازندران از شکر همان ولایت به عمل می آورد، هیچ تفاوت با قند روسی ندارد». 

 
نقاشی از «امیرکبیر» اثر «محمد ابراهیم نقاش باشی» در سال 1227 شمسی 

 
«مجمع الصنایع» دوره قاجار 

امیرکبیر در حوزه صنعت معتقد بود که «ایران نباید بازار کالاي خارجی باشد» و در دوره صدارت 39 ماهه اش گروه گروه افراد مستعد و صاحب فن را می فرستاد که بروند و صنعتگري نوین را یاد
بگیرند و تاریخ گواهی می دهد: «عده زیادي از خبرگان و استادکاران را براي آشنایی با فنون و صنایع جدید به مسکو و پطرزبورگ فرستاد. این ها پس از بازگشت به ایران... بلورسازي تهران و کارگاه
هاي چدن ریزي و نساجی را در ساري به وجود آوردند» و دیگر اینکه: «میرزا تقی خان به منظور بسط صنایع، سرمایه کافی در اختیار اهل فن گذاشت و کارخانجات شکرریزي در ساري و ریسمان

 
ریسی و چلواربافی در تھران و حریربافی در کاشان و سماورسازي و کالسکه سازي در اصفھان و تھران تأسیس کرد». 

امیرکبیر یک مرکز حرفه آموزي با نام «مجمع الصنایع» هم در تهران تدارك دید که براي آموزش و ترویج فنون و هنرهاي دستی و ظریف بود و «در غرب سبزه میدان که بعدها به بازار توتون فروش ها

 
معروف شد با 134 استاد و 95 شاگرد افتتاح شد و حجره هایی از قبیل کالسکه سازي، ساعت سازي، تفنگ سازي، زرکشی و زردوزي، خیاطی، ملیله سازي... و نقاشی داشت». 

 
عکسی از صنعت زرگري در دوره قاجار که جزو صنایع ظریفه محسوب می شد 

 
آهن گیلان و مازندران، بهتر از آهن حاجی ترخان! 

امیرکبیر در روزنامه «وقایع اتفاقیه» به همگان خبر داده بود که هر کسی کار بدیعی در صنعت انجام بدهد پاداش می گیرد؛ «مکنون خاطر دولت آن است که عموم ارباب حرفه و صنعت در شغل و

 
کسب خود ترقی داشته باشند و هریک که صنایع بدیعه که به کار آید، احداث کند، مورد نوازش و التفات واقع می شوند». 

جالب اینکه حق انحصار و امتیاز را براي کارآفرینان و مبتکران رعایت می کرد و قانون گذاشته بود که هر کسی صنعتی تازه ابتکار کند تا 5 سال انحصار تولید آن را به دست می آورد و هر کسی معدنی
بیابد و آن را استخراج کند تا 5 سال از مالیات معاف است. و این طوري بود که: «میرزا آقاسی خان معدن مس و آهن قراچه داغ را به راه انداخت و در وهله اول هشت خروار مس خالص تولید کرد. آهن
ماسوله گیلان توسط استاد فتح االله به دست آمد. از معدن نائیج مازندران آهن استخراج شد. ماده قطران که در توپخانه مصرف داشت و از قفقاز می آوردند در رحمت آباد گیلان خوب و زیاد از قدر
کفایت ساختند. به تصدیق اهل فن آهن ماسوله و نائیج در نرمی و چکش گیري بر آهن حاجی ترخان (بندري در روسیه) امتیاز داشت. مقرر شد بر میزان تولید آن بیفزایند تا مستغنی (بی نیاز) از

 
خریدن آهن از حاجی ترخان و غیره باشند». 

همه این ها در شرایطی بود که خارجی ها از آموزش فنون صنعتی به ایرانیان امتناع می کردند و طبیعی است که دنبال رقیب براي خودشان نبودند ولی امیرکبیر هم مردي نبود که از پا بایستد؛ «در
آن زمان پارچه هاي آلمانی و بلژیکی به فراوانی وارد کشور می شد و انگلیسی ها نیز از بازار پارچه ایران بهره هاي زیادي می بردند. انگلیسی ها حاضر به فروش کارخانه و آموزش ایرانیان و ارسال
متخصص نشدند... با رد درخواست امیر از سوي انگلیسی ها، او شش تن از صنعتکاران ایرانی را به روسیه فرستاد تا در رشته هاي گوناگون تحصیل کرده و فن بیاموزند و دو تن را نیز به عثمانی روانه

 
کرد تا در اسلامبول، حریربافی بیاموزند و از آنجا که در کاشان این کار رواج داشت آن دو تن از اهالی کاشان انتخاب شدند». 

 
قالی و صنایع دستی ایرانی در دوره قاجار به کشورهاي همسایه صادر می شد 

 
سبک ایرانیت و شال هاي امیري! 

به عنوان حُسن ختام نیز بخشی از کتاب «صدرالتواریخ» نوشته «محمدحسن خان اعتمادالسلطنه» را بخوانیم که به رفتار و منش امیرکبیر در برابر اجناس خارجی و ایرانی اختصاص دارد و نشان می
دهد امیرکبیر خودش تبلیغ کننده کالاي ایرانی بوده و نامش هم «برند» بوده در دوره قاجار: «میرزا تقی خان امیرنظام، برحسب معاهده تجارتی که با دول خارجی بسته شده بود از آوردن اجناس آن

 
ها به ایران منعی نمی کرد ولی به حرکات و عادات خود طوري مسلوك می داشت (عمل می کرد) که جنس خارجه را مردود می ساخت و کسی خریدار نمی شد. 

غالبا البسه خود را به پارچه هایی قرار می داد که در ایران می بافتند و به این واسطه مردم به او تأسی و اقتدا کرده، سبک ایرانیت و رواج جنس مملکت خود را از دست نمی دادند... متاع مملکت خود

 
را می خریدند که همیشه درم و دینارشان به دست خودشان دایر و سایر باشد و به خارجه نرود که خود بعد از چندي سرگردان و معطل باشند. 



امیر در این فقره جد و جهد بلیغ داشت. اهل کاشان و اصفهان و خراسان در شَعربافی (بافندگی نوعی پارچه) خود بر عهد امیر خیلی ترقی کردند، ولی فرمایش داد که به جاي شال کشمیري که
قیمتش به کیسه دیگران عاید می شود، در کرمان شال ببافند که منسوب به امیر نمایند. اهل کرمان شال هاي مُسَمات (نامیده شده) به امیري بافتند که قیمت بعضی از آن طاقه اي صدوشصت تومان
رسید و از شال کشمیري برتري جست و الحق نیکو از عهده آن برآمدند. هر طاقه شال امیري متداولی و معمولی به سی تومان و چهل تومان قیمت می رسید و اکنون از آن شال ها هنوز در ایران باقی

 
است... 

وقتی که امیر با موکب همایونی از اصفهان به طرف تهران می آمدند در قم توقفی کردند و در آن قلیان بلور از انگلیس می آوردند و یکی پنج تومان می فروختند و نهایت آب و تاب و صفا و بها داشت و

 
اعیان به آن قلیان ها مجلس خود را با شکوه می داشتند و مباهات می کردند. 

هنگام توقف به قم کوزه گران قلیان سفالی ساخته و به حضور آوردند و سر هاي گلی بر آن گذاشتند. امیر فرمود که همان قلیان ها را چاق کنند و در مجلس آورند و استعمال نمایند. همین قدر در آن

 
روز گفت که این قلیان هاي گِلی خوب چیزي است و استعمال آن دور از سلیقه نیست. به همین یک سخن روز دیگر در هیچ مجلس، قلیان بلور تراش انگلیسی دیده نشد». 

 
امروز در تاریخ مناسبت هاي دیگري هم هست 

 
امروز 28 مهر مصادف با 20 اکتبر میلادي و 13 ربیع الاول هجري قمري در تقویم تاریخ، مناسبت هاي دیگري هم دارد. 

 
ـ فتح بیت المقدس توسط سپاه اسلام پس از غلبه بر سپاه روم در سال 16 قمري 

 
ـ آغاز دوران حکومت 500 ساله عباسیان به روایتی در سال 132 قمري 

 
ـ زادروز «گوترید آخن وال» ریاضی دان مشهور آلمانی در سال 1719 میلادي 

 
ـ زادروز «جیمز چادویک» فیزیک دان مشهور انگلیسی در سال 1891 میلادي 

 
ـ زادروز «ستارخان» مشهور به سردار ملی از مبارزان جنبش مشروطه در سال 1245 شمسی 

 
ـ روز جهانی آمار 

 
ش 

کد مطلب: 434848



هجمه هاي فرهنگی توجه به نهاد خانواده را ضروري کرده است

منبع: موجشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/28

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان ایلام با اشاره به اینکه این نهاد حمایتی توجه
ویژه اي به پرورش استعدادهاي درخشان فرزندان مددجو دارد، گفت:هجمه هاي فرهنگی

 
توجه به نهاد خانواده را ضروري کرده است 

به گزارش خبرگزاري موج ایلام ، رضا طاهري مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان
ایلام در گردهمایی مجریان طرح 313 کمیته امداد، که با حضور مدیرکل فرهنگی تربیتی
کمیته امداد، مدیرکل سازمان تبلیغات و رئیس حوزه هاي علمیه استان برگزار شد، افزود:
این نهاد در راستاي توسعه خدمات فرهنگی به خانواده هاي مددجو و نیازمند توجه به
شناسایی و پرورش استعدادهاي درخشان فرزندان خانواده هاي مددجو را مورد توجه قرار

 
داده است. 

وي اظهار داشت: هجمه هاي فرهنگی دشمنان توجه به نهاد خانواده و تقویت بنیان هاي دینی،اعتقادي و علمی این خانواده ها را ضروري تر کرده است و کمیته امداد در این زمینه برنامه هاي ویژه اي

 
دارد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان ایلام با بیان اینکه هم اکنون بیش از 26 هزار فرزند مددجو مورد حمایت کمیته امداد ایلام است و از این تعداد بیش از 10 هزار نفر آنها دانشجو و دانش

 
آموز هستند، تصریح کرد: در طرح 313 تمرکز بیشتر بر روي اعتلاي سطح زندگی خانواده ها، پرورش فرزندان خانواده ها و نیز شناسایی و پرورش استعدادهاي این افراد است. 

طاهري با اشاره به اینکه متأسفانه شاهد افزایش تعداد دختران ازدواج نکرده در درون خانواده هاي مددجویان به عنوان یک مشکل و آسیب هستیم، خاطرنشان کرد: یکی از ماموریت هاي طرح 313

 
فراهم نمودن زمین ازدواج دختران خانواده هاي مددجو و ارائه مشاوره هاي لازم به این خانواده ها است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان ایلام گفت: توانمندسازي خانواده ها در زمینه هاي فرهنگی و توانمندسازي اقتصادي و ایجاد اشتغال براي خانواده ها و مقابله با جنگ نرم دشمنان یکی از
ماموریت اي این طرح است.



بلاي جان و تیر خلاص معادن کوهسرخ، خام فروشی است

منبع: موجشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/28

 
 

 
رییس اداره صمت شهرستان کاشمر و کوهسرخ بیان کرد: پایه اصلی فعالیت هاي معدنی مطالعات، اکتشافات، ایجاد صنایع معدنی و تبدیلی و نهایتا ایجاد اشتغال است. 

به گزارش خبرگزاري موج خراسان رضوي، محمدرضا ملکی رییس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان کاشمر و کوهسرخ در سخنانی اعلام کرد: با توجه به اینکه خام فروشی مواد معدنی بلاي جان

 
معادن کوهسرخ تبدیل شده، استقرار کارخانه هاي خردایش و دانه بندي مواد معدنی و توسعه صنایع معدنی در منطقه ضروري است. 

ملکی در ادامه این خبر تصریح کرد: در منطقه ترشیز بالغ بر 84 معدن فعال وجود دارد که مهم ترین آن 15 معدن مس و 2 معدن طلا است و در شهرستان هاي کاشمر و کوهسرخ 35 واحد معدنی

 
ثبت شده که 23 معدن در کوهسرخ و 12 معدن دیگر در کاشمر فعال است، 

رییس اداره صمت شهرستان کاشمر و کوهسرخ همچنین افزود: پایه اصلی فعالیت هاي معدنی مطالعات، اکتشافات، ایجاد صنایع معدنی و تبدیلی و نهایتا ایجاد اشتغال است و اشتغال اسمی را که در
معادن این 2 شهرستان پیش بینی شده، 321 نفر اعلام نمود و از فعالیت هفت معدن مواد فلزي شامل مس، آهن، کرومیت و 28 معدن مواد غیرفلزي مانند خاك صنعتی، گچ و خاك، سنگ و لاشه،

 
سیلیس، کرومیت و کائولن گرانیت، مرمریت و... خبر داد. 

وي در ادامه یادآور شد: در حال حاضر 17 معدن در کوهسرخ فعال و پنج معدن به دلیل عیار پایین و عدم توجیه اقتصادي غیرفعال هستند و زمان طلایی براي فعالیت هاي معدنی در شهرستان

 
کوهسرخ 6 ماه اول سال است، معادن این منطقه در 6 ماه دوم سال به دلیل روباز بودن استخراج و کوهستانی بودن و برودت هوا و بارندگی هاي فصلی معادن فعالیت چشم گیري ندارند. 

ملکی همچنین بیان کرد: با توجه به گرانی و قیمت بالاي ماشین آلات سنگین و معدنی معدنکاران قدرت نوسازي ماشین آلات و تجهیزات را ندارند و مجبور به انعقاد قرارداد با پیمانکاران دیگر هستند

 
که همین موضوع موجب متحمل شدن هزینه هاي مضاعف براي بهره برداري خواهد شد. به همین خاطر معدنکاران درخواست تسهیلات متناسب و ارزان قیمت را دارند. 

رییس اداره صمت شهرستان کاشمر و کوهسرخ تاکید کرد: به دلیل اینکه کانی هاي معدنی برخی از معادن خلوص و عیار پایینی دارد، با وضعیت فعلی برداشت از آن صرفه اقتصادي ندارد و وسعت

 
محدوده معادن شهرستان کاشمر و کوهسرخ را 219 کیلومتر است 

وي ادامه داد: در منطقه ترشیز بزرگ پی جویی و پتانسیل یابی پهنه هاي اکتشافی توسط شرکت ملی مس ایران و شرکت کومه پارس و ایمیدرو در دست اجراست و فرایند مزایده عمومی معادن و
محدوده هاي اکتشافی و واگذاري معادن متروکه و راکد در حال انجام است و با توجه به نوع کاري که معادن انجام می دهند و از سویی چون صرفه اقتصادي ندارد، اکنون معادن با حداقل ظرفیت و

 
کمتر از 40 درصد فعال است. 



 
 

ملکی در ادامه متذکر شد: باید متناسب با مشاغل موجود در منطقه تربیت نیروي انسانی صورت گیرد و در حال حاضر اگر نیرویی هم تربیت می شود، پس از فارغ التحصیلی براي اشتغال و یا کسب

 
درآمد بیشتر به شهرستان هاي بزرگ تر مهاجرت می کنند. 

رییس اداره صمت شهرستان کاشمر و کوهسرخ افزود: اگر چه اکنون دوره کاردانی معدن در منطقه برگزار می شود اما باید رشته دانشگاهی معدن و متناسب با معادن این منطقه نیز راه اندازي شود و با

 
توجه به ذخایر غنی و تنوع مواد معدنی در معادن بردسکن، کاشمر، خلیل آباد و کوهسرخ نیاز است پژوهشکده معادن شرق کشور پس از اخذ نظر کارشناسان به مرکزیت کاشمر راه اندازي شود. 

وي اظهار کرد: اگر به دنبال رفع محرومیت از منطقه و افزایش تولید هستیم، باید به دنبال پیوند دانشگاه با محیط کار واقعی باشیم و اقدامات علمی را همراه با مهارت آموزي انجام دهیم تا بتوان براي

 
رفع مشکل اشتغال و تولید انبوه و تولید ثروت گامی موثر برداریم. 

رییس اداره صمت شهرستان کاشمر و کوهسرخ گفت: معادن سنگ آهن و خاك صنعتی به عنوان مهم ترین معادن کوهسرخ نام برد که تلاش می شود با حداکثر ظرفیت از این معادن بهره برداري
انجام گیرد و از 64 نوع ماده معدنی در کشور بیش از 14 نوع آن در کاشمر و کوهسرخ وجود دارد و در منطقه کاشمر و کوهسرخ 35 معدن فعال است که 64 درصد معادن در منطقه کوهسرخ

 
خودنمایی می کند. 

ملکی در خاتمه خاطر نشان کرد: کاشمر و کوهسرخ کلکسیونی از بهترین مواد معدنی است و میزان ذخیره انواع مواد معدنی 105 میلیون تن است که بر اساس تناژ ثبت شده در مجوزها به میزان 173
تن در سال حق برداشت و استخراج دارند.



استحصال بیش از 50 هزار تن محصول پنبه از مزارع پارس آباد

منبع: موجشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/28

فرماندار پارس آباد از پیش بینی استحصال بیش از 50 هزار تن محصول پنبه از مزارع این

 
شهرستان در سال جاري خبرداد. 

به گزارش خبرگزاري موج اردبیل، ابراهیم امامی ، فرماندار شهرستان پارس آباد گفت: امسال
بیش از 14 هزار هکتار از اراضی مرغوب این شهرستان به کشت پنبه اختصاص یافته و

 
میانگین برداشت محصول نیز حدود چهار تن در هکتار می باشد. 

وي افزود: با تدابیر کشاورزان و کارشناسان میزان تولید پنیه کاهش محسوسی نداشته و

 
کیفیت و مرغوبیت آن مناسب است. 

فرماندار پارس آباد پنبه را محصولی استراتژیک براي منطقه دانست و افزود: خروج 6 واحد
کارخانه از رکود و اشتغال گسترده از مزایاي احیا و گسترش پنبه در منطقه است که در سال

 
هاي اخیر محقق شده است 

 
امامی گفت: محصولات مرغوب پنبه مغان به کارخانه هاي بزرگ نساجی کشور ارسال شده و زمینه رونق صنعت نساجی کشور نیز را فراهم کرده است. 

پنبه از مهم ترین محصولات کشاورزي است که علاوه بر تامین مواد اولیه صنایع نساجی و روغن کشی، در اشتغال زایی نیز نقش مهمی ایفا می کند و کمتر محصول کشاورزي از نظر قابلیت ایجاد ارزش

 
افزوده و تنوع فرآورده هم ردیف پنبه است. 

اراضی زراعی دشت مغان در شهرستان پارس آباد و اصلاندوز مهم ترین مناطق کشت پنبه در استان اردبیل به شمار می رود و به علت شرایط آب و هوایی مناسب، کشت پنبه از سال هاي دور در این

 
منطقه رواج دارد. 

هشت کارخانه پنبه پاك کنی در منطقه وجود دارد که علاوه بر خرید توافقی، محصول خریداري شده را پس از فرآوري و تصفیه اولیه و تبدیل کردن به محلوج و دانه پنبه، به بازارهاي هدف و کارخانه

 
هاي نساجی و روغن کشی ارسال می کنند. 

 
کشت پنبه در منطقه مغان سابقه طولانی دارد و این زراعت در حفظ مرغوبیت خاك زراعی و کاهش جمعیت حشرات، کنترل آفات و بیماري ها نقش بسیار مهمی دارد. 

در سال هاي گذشته سطح زیر کشت پنبه در منطقه مغان تا سقف 20 هزار هکتار نیز افزایش یافته بود ولی به علت جایگزین شدن محصولات دیگر، سطح زیر کشت این محصول در سال هاي گذشته
کاهش یافت که اکنون با افزایش قیمت محصول و حمایت دولت دوباره کشت این محصول در منطقه مغان رونق گرفته است.



خراسان رضوي قطب تولید زعفران کشور

منبع: موجشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/07/28

مدیر جهاد کشاورزي تربت حیدریه بیان کرد: بیش از 120هزار خانوار در استان خراسان
رضوي به کشت زعفران در مجموع 90هزار هکتار زمین مشغول هستند که از این میزان

 
14تا15 هزار خانوار در تربت حیدریه می باشند. 

به گزارش خبرگزاري موج خراسان رضوي، حسین محمدي مدیر جهاد کشاورزي تربت
حیدریه در خبري اعلام کرد: استان خراسان رضوي با بیش از 90هزار هکتار زمین زیر کشت

 
زعفران، بزرگترین تولیدکننده این محصول در کشور و منطقه است. 

محمدي در ادامه این خبر افزود: از مجموع 118هزار هکتار زمین زیر کشت زعفران در ایران
و خراسان رضوي با بیش از 90هزار هکتار و 80درصد تولید و خراسان جنوبی با 15هزار و
700هکتار و حدود پنج درصد تولید به ترتیب بیشترین میزان کشت و تولید این محصول را

 
به خود اختصاص داده اند. 

مدیر جهاد کشاورزي تربت حیدریه همچنین با اشاره به گستره کشت زعفران خراسان
رضوي ادامه داد: از مجموع 90هزار هکتار زمین زیر کشت زعفران در استان خراسان رضوي،

بیش از هشت هزار و 500 هکتار و معادل 12درصد به شهرستان تربت حیدریه و از مجموع افزون بر 50 هزار هکتار عرصه کشاورزي شهرستان زاوه، 12هزار هکتار معادل 17درصد ظرفیت استان به

 
کشت زعفران اختصاص دارد. 

وي در ادامه یادآور شد: بیش از 120هزار خانوار در استان خراسان رضوي به کشت زعفران مشغول هستند که از این میزان 14تا15 هزار خانوار در تربت حیدریه هستند و تعداد بهره برداران بخش

 
کشاورزي شهرستان زاوه نیز 17هزار نفر است که بالغ بر 90درصد آنها به کشت زعفران مشغولند. 

حسینی با اشاره به اشتغال در بخش زعفران تصریح کرد: به ازاي هر هکتار زمین زیرکشت زعفران براي حدود 20نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود که در اراضی زعفران تربت حیدریه براي بیش از

 
70هزار نفر بطور مستقیم و 210هزار نفر بطور غیرمستقیم شغل ایجاد شده است. 

در ادامه مدیر اداره تعاون روستایی تربت حیدریه محمد رستمی نیز در ادامه تاکید کرد: هر چند خرید توافقی به صورت نمادین از هفته گذشته آغاز شد اما دستورالعمل اجرایی آن روز گذشته از سوي

 
وزارت جهاد کشاورزي به ما ابلاغ شد. 

رستمی عنوان کرد: خرید زعفران هر سال از اول آبان ماه آغاز می شود اما با این حال سعی می کنیم از 2روز آینده خرید این محصول را آغاز کنیم و امسال مقرر شده است مبلغ مربوط به خرید

 
زعفران پس از پنج روز به حساب کشاورزان واریز شود. 

رستمی در انتهاي این خبر خاطرنشان کرد: طبق مصوبه اعلام شده قیمت کف هر کیلوگرم نگین زعفران 205میلیون ریال است و خرید حمایتی زعفران با عاملیت صندوق حمایت از توسعه بخش
کشاورزي و حمایت سازمان تعاون روستایی تا پایان شهریور سال آینده ادامه دارد.



رونق و توسعه بخش کشاورزي می تواند رافع نیازهاي اقتصادي کشور

منبع: موجشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/07/28

دکتر بهشتی آل آقا گفت: حرکت به سمت کشاورزي مدرن نیازمند ایده هاي خلاقانه و
نوآورانه است و رویداد کارآفرینی استارتاپ تریپ کشاورزي فرصت خوبی براي جذب و

 
شناسایی این ایده ها است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج کرمانشاه، رئیس پردیس کشاورزي دانشگاه رازي
کرمانشاه در حاشیه برگزاري رویداد کارآفرینی استارتاپ تریپ کشاورزي، از کرمانشاه به
عنوان یک استان با زیرساخت کشاورزي یاد کرد و با تأکید بر ضرورت حرکت به سمت
کشاورزي مدرن افزود: نیاز جامعه امروز می طلبد که از کشاورزي سنتی فاصله گرفته و براي

 
بازدهی بهتر در تولید محصولات کشاورزي، به سمت کشاورزي مدرن حرکت کنیم. 

وي به منابع درآمدي حاصل از کشاورزي اشاره کرد و گفت: ایران با درآمد 30 میلیارد
دلاري از منابع نفتی می تواند بر بسیاري دغدغه هاي اقتصادي خود فائق بیاید که ترکیه
تنها از محل صادرات محصولات کشاورزي سالانه 20 میلیارد دلار درآمد دارد و این موضوع

 
نشان می دهد که تا چه میزان رونق و توسعه بخش کشاورزي می تواند رافع نیازهاي اقتصادي کشور باشد. 

رئیس پردیس کشاورزي و منابع طبیعی دانشگاه رازي تاکید کرد: براي رسیدن به این میزان تولید و صادرات محصولات کشاورزي نیازمند ورود فناوري و نوآوري به این حوزه هستیم و امیدواریم با

 
حمایت از ایده هاي خلاقانه در این بخش و تجاري سازي آنها بتوانیم به این مهم دست یابیم و شاهد جهش در تولید محصولات کشاورزي کشور و استان باشیم. 

بهشتی آل آقا ادامه داد استان کرمانشاه از قطب هاي کشاورزي در کشور است اما اگر توجه به شیوه هاي مدرن و علمی از این بخش غافل شویم این امتیاز را از دست می دهیم و استان هاي همجوار

 
گوي سبقت را از ما می ربایند. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد کارآفرینی استارتاپ تریپ کشاورزي با همکاري دانشگاه رازي، پارك علم و فناوري کرمانشاه، سازمان جهادکشاورزي استان، شرکت هاي دانش بنیان و حامیان بخش
خصوصی، ابراز امیدواري کرد برگزاري چنین رویدادهایی در جهت جذب و شناسایی هرچه بیشتر ایده هاي خلاقانه در حوزه کشاورزي استمرار یابد.



دیدار معاون امور فرهنگی با ستاد هماهنگی توسعه روستایی

منبع: میزانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/07/28

دیدار اعضاي ستاد هماهنگی توسعه روستایی با یاسر احمدوند، معاون امور فرهنگی روز یکشنبه (25 مهرماه) در معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام روابط عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، رضا برزگر، مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري در این
دیدار با اشاره به نقش تسهیلگري براي ساماندهی روستا ها گفت: با توجه به حضور 25 درصد از جمعیت کشور در مناطق روستایی، برنامه ریزي براي توزیع منابع در بخش هاي توسعه یافته و کمتر

 
توسعه یافته ضرورت دارد تا گامی براي بهبود شرایط در روستا ها انجام دهیم. 

وي ادامه داد: یکی از فعالیت هاي خوب فرهنگی که در روستا ها انجام شد، برگزاري جشنواره روستا ها و عشایر دوستدار کتاب بود. برگزاري این جشنواره تاثیرات خوبی در ترویج کتابخوانی در روستا

 
ها داشت و شور و شوقی در آنجا به راه انداخت. 

برزگر با اشاره به فعالیت هاي نهاد هاي مختلف در حوزه فرهنگ و ساماندهی آن ها در دولت قبل گفت: براي جلوگیري از موازي کاري در فعالیت هایی که در روستا ها از سوي نهاد هاي مختلف انجام
می شد، در دولت قبل طرح «بسته فرهنگی روستا» به دولت عرضه شد و پس از مطالعه و بررسی در کمیسون فرعی و اصلی به تصویب رسید. بر اساس این مصوبه اولویت هایی تعریف شد و یک نهاد به

 
عنوان متولی و چند نهاد در مقام همکار مشخص شدند تا از این طریق هماهنگی در فعالیت ها ایجاد شود. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- براي مشاهده آخرین اخبار از وزارت ارشاد اسلامی اینجا کلیک کنید وي ادمه داد: همچنین با پیگیري هاي انجام شده روزي به نام روستا ها در تقویم به ثبت رسید تا از این طریق فضایی براي تبادل

 
نظر میان نهاد هایی که در روستا ها فعالیت دارند ایجاد شود و فضایی براي برنامه ریزي بهتر بوجود آید. 

ابراهیم حیدري، مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزي هاي فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این جلسه با تاکید بر اینکه کتاب از معدود ابزار هایی است که نهاد هاي مختلف بر سر ترویج
آن با هم اشتراك نظر دارند گفت: معاونت امور فرهنگی در توجه به روستا ها را در رویکرد هاي برنامه ریزي خود قرار داده و براي این منظور در چند سال گذشته نیز بیشتر منابع بودجه این معاونت به

 
استان ها اختصاص پیدا می کرد. 

وي ادامه داد: با فعالیت هایی که در این سال ها با جشنواره هاي «پایتخت کتاب ایران»، «روستا ها و عشایر دوستدار کتاب» و «جام باشگاه هاي کتابخوانی» در کشور انجام شده، کتابخوانی به یک

 
مطالبه جدي در روستا ها تبدیل شده است. 

حیدري با اشاره به تجربه همکاري با نهاد هاي دیگر براي تجهیز کتابخانه هاي روستایی گفت: مدتی پیش طرح «با کتاب می شه» برگزار شد و طی این طرح 800 هزار نسخه کتاب جمع آوري و به

 
روستا ها ارسال شد. 

هادي آشتیانی؛ مدیرکل امور فرهنگی نهاد کتابخانه هاي عمومی کشور با اشاره به وضعیت کتابخانه هاي روستایی گفت: تقریبا 780 کتابخانه روستایی در کشور وجود دارد که همه آن ها به مراکز

 
فرهنگی و اجتماعی تبدیل شده اند. همچنین 34 کتابخانه سیار داریم که بین 6 تا 10 روستا در حال خدمات رسانی هستند. 

 
وي ادامه داد: برگزاري کارگاه هاي آموزشی، اعزام مشاوران به روستا ها و جمع خوانی کتاب از دیگر اقداماتی است که نهاد کتابخانه ها در روستا ها انجام می دهد. 

اسماعیل زیارتی؛ رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزي شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور نیز در این جلسه با اشاره به تشکیل 37 هزار دهداري در سراسر کشور گفت:

 
توسعه پایدار در روستا ها بدون فرهنگ ابتر خواهد بود. 

 
وي ادامه داد: به جاي هزینه هاي بسیار در مقصد هاي مهاجرپذیر باید تلاش شود در مبداء مهاجر فرست سرمایه گذاري کنیم و مسایل و مشکلات را در آنجا پیگیري کنیم. 

یوسفیان، مدیر توانمندسازي بازار صندوق کارآفرینی امید کشور نیز گفت: تفاهم نامه اي براي کسب و کار هاي روستایی و عشایري با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی داریم، اما متاسفانه عشایر بهره

 
چندانی از این حوزه نبرده اند و لازم است برنامه ریزي براي این منظور تحقق این هدف صورت پذیرد. 

سعید سعادتی، معاون فرهنگی و هنري ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور نیز گفت: در سال هاي اخیر با رایزنی هایی که انجام شد میزان بودجه از یک میلیارد تومان به تقریبا

 
پنج میلیارد تومان رسیده است. 

 
وي ادامه داد: در آن «بسته فرهنگی روستا» مسئولیت امور فرهنگی بر عهده وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است تا فعالیت هاي نهاد هاي دیگر را رصد و بررسی کند. 

یاسر احمدوند در پایان این جلسه با تشکر از زحمات نهاد هاي دیگر در روستا هاي کشور گفت: هماهنگی دستگاه هاي مختلف در فعالیت هاي مربوط به روستا توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

 
انجام خواهد شد. امیدواریم با انجام بیشتر خدمات موثرتري به جامعه روستایی ارایه شود. 

انتهاي پیام/




















































